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سخت و آسان
واکنــش کاربران فضای مجازی به انتشــار  

تصویر فرم عدم دریافت وام مسکن یکی از نمایندگان مردم 
در مجلس و اهداف وی از رسانه ای کردن آن را می توان در 
ابعاد مختلف روایت کرد. هر فرد به زعم خود و بر اســاس 
انگاره های ذهنی می تواند به تحلیل آن بپردازد که هرکدام 
از روایت ها نیز می تواند معتبر یا غیرمعتبر باشد. به طور کلی 
این اتفاق و نشر آن در فضای مجازی، برای بعضی مهم و آن 
را به مسائل گوناگون تعمیم می دهند و برای برخی سندی 
است میان آنچه میان مردم و مسئولان فاصله انداخته است 
و همین موجب نارضایتی عموم مردم از تبعیضاتی که اتفاقاً 
قانونی نیز می باشد، است. موضوع  مجلس و نمایندگان مردم 
و مزایای آن را نمی توان بســان دیگر شرکت های دولتی در 
نظر گرفت که رئیس مجموعه برای کارکنان خود امکانات 
رفاهی در نظر بگیرد. حساسیت این موضوع بسیار بالاست.  
کافیســت پای صحبت افرادی که یک بار برای درخواست 
خود به دفتر نمایندگان مراجعه می کنند، بنشــینیم اغلب 
درخواست آنها امضای نامه ای است تا بلکه با امضای جادویی 
نماینده حوزه خود، کارش را کمی در بانک جلو بیندازند و 
بتواند کمی ســریع تر از سایرین از تسهیلات استفاده کند.  
درخواســتی که بارها در جلسات مشترک مردم با استاندار 
نیز مطرح شــده اســت. به طور کلی دریافت تسهیلات در 
کشــور موضوعی است که زندگی عادی بسیاری از اقشار را 
احاطه کرده است اما به دلایل مختلف اغلب عطای دریافت 
تســهیلات را به لقایش می بخشند. اما درست در جایی که 
مستأجران بهارســتان و وکیلان مردم به مجلس راه یافته 
تــا اتفاقاً راهی برای حل همین مشــکلات بیابند که خود 
بدون آنکه نگران ضامن معتبر و صف تسهیلاتی باشند فرم 
درخواســت روی میز آنها قــرار می دهند و فقط با امضایی 
ودیعه ای به حسابشــان جاری شود. این مسئله با آنچه در 
تصور عامه است، نمی گنجد. باز هم تأکید می شود مجلس 
یــک اداره و نهاد دولتی عادی نیســت که بالادســت آنها 
براحتی بتواند امکانات رفاهی را هر چند بر اســاس قانون 
باشــد، را افزایش دهد. آن هم کسانی که توسط مردم که 
اغلب از  قشر ضعیف جامعه بوده اند و به امید بهبود شرایط 
انتخاب و راهی مجلس شده اند. آنها کارمند دولت نیستند 
بلکه نماینده مردم و نام مسئول را یدک می کشند. هر چه 
در جمله این نماینده می توان بیشــتر تدقیق کرد آیا تا به 
مسئولان سخت گرفته نشود به مردم آسان خواهد گذشت؟ 
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در شورای اسلامی شهر شیراز مصوب شد؛

دائمی شدن سهم سه درصدی 
 محرومیت زدایی از

 بودجه عمرانی

استاندار فارس خبر داد:

احداث بزرگ ترین 
بیمارستان هوشمند 
خاورمیانه در شیراز

، محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس در سفر یک روزه 
به تهــران در دیدار بــا امیر نصیــرزاده، وزیر دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مسلح، آخرین وضعیت طرح های 

زیرمجموعه این وزارتخانه را در اســتان فارس بررسی 
کرد. استاندار فارس در حاشیه این دیدار با بیان اینکه 

در استان فارس پروژه های صنعتی...
صفحه 7

صفحه 7

دریافت نسخه ]کم حجم[ الکترونیکی کتاب هزاروبیست: 
https://farsp.ir/ImageGallery/FCKUploadedImages/39/file/1020%2020M.pdf  

صفحه3

کتــاب »هزار وبیســت« روایــت هزار و بیســت روز تــلاش دولــت ســیزدهم در اســتان فــارس از 12 مردادمــاه 1400 تا 29 اردیبهشــت مــاه 1403 می باشــد کــه در 5 فصــل و 75 عنوان 
 منتشــر شــده اســت. از ویژگی هــای این کتاب نــگاه فرادســتگاهی و تــلاش در ارائــه آمار تجمیعی اســتان می باشــد کــه در گزارش هــای آماری اســتانی کم نظیر اســت. در این قســمت

 دولت سیزدهم در استان فارس در حوزه فرهنگ چه کرد؟  از این کتاب تقدیم خوانندگان عزیز می شود.

تولیدی ها از نرخ مصوب تبعیت می کنند؟

 گـرانی در قامـت 
روپـوش مـدارس
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رئیسجمهور:

اگرتواندفاعینداشتیم،جنایتکارانعلیهمردمماجنایاتمیکردند
ایسنا- مســعود پزشــکیان، رئیس جمهــور در 
نشســت با فرماندهان عالی رتبه ارتش جمهوری 
اســامی ایران اظهار داشت: از نظر شاخص های 
توســعه، جوامعی که اجزا و اقشار تشکیل دهنده 
آن از مهندســان، صنعتگران و پزشکان گرفته تا 
نیروهای نظامی در کنار هم و به صورت هدفمند 
عمل می کنند و در ادارات و سازمان های آن، افراد 
با طی سلســله مراتب به جایگاه بالاتر می رسند، 
از جوامع دیگر توســعه یافته تر هستند. در کشور 
ما ارتش جمهوری اسامی ایران از جمله معدود 
نهادهایی اســت که افراد در آن به راحتی و بدون 
ضابطــه و طی سلســله مراتب به جایــگاه بالاتر 

نمی رسند و این از افتخارات ارتش ما است.
ارتشتجربیاتخودرابهبخشهایمختلف

انتقالدهد
رئیس جمهور در ادامه ارتقای بی ضابطه مدیران، 
عــدم ثبات مدیریت و عدم پاســخگویی مدیران 
سازمان ها نسبت به عملکردها را از جمله مشکات 
جدی نظام ادارای و اجرایی کشــور برشــمرد و 
گفت: خوشبختانه ارتش جمهوری اسامی ایران 
از این اشکالات مستثنی است و قدرت افزایی این 
نهاد ارزشــمند به دور از رویکردهای جناحی در 
طول دهه های گذشــته پس از پیــروزی انقاب 
اســامی شایسته قدردانی اســت و جای تبریک 
دارد. رئیس جمهور در ادامه به اهمیت ســاختار 

نظام مند نیروهای مســلح و قابلیت تعمیم آن به 
دیگر ســاحت های مدیریتی در کشور اشاره کرد 
و افــزود: در علم مدیریــت بالاترین و دقیق ترین 
ارزیابی ها از سیستم های نظامی استخراج و سپس 
در دانشــگاه تدریس و تئوریزه می شــود و ارتش 
جمهوری اســامی ایران نیز با ساختار نظام مند 
خود این توانمندی را دارد که تجربیات ارزشمند 
خود در این زمینه را به بخش های مختلف انتقال 

دهد.

پزشــکیان همچنین به جایــگاه والای نظامیان 
در کام امیرالمؤمنیــن )ع( اشــاره کرد و گفت : 
به تعبیر امام علی )ع( لشــکریان زینت جامعه و 
موجب عزت، امنیت و ســربلندی مردم هستند 
و این امنیتی که امروز در کشــور شکل گرفته و 
مردم در بخش هــای مختلف در امنیت کامل در 
 حال فعالیتند، از برکت وجود ارتشیان دلاور است.
 ضرورتتقویتباورهاوارزشهایاجتماعی

وفردیدرنظامآموزشیکشور

وی بــا تأکیــد بــر ضــرورت تقویــت باورها و 
ارزش هــای اجتماعی و فردی در نســل جوان و 
در نظام آموزشــی کشــور، در کنار انتقال علم و 
مهارت آموزی به آنها اظهار داشت: اینکه امروز در 
نســل جوان با پدیده مهاجرت روبه رو هستیم به 
این دلیل است که در نظام آموزشی ما نسبت به 
تقویت ارزش های فردی و اجتماعی جوانان غفلت 
صــورت گرفته و در نتیجه آنها به جای ماندن در 
کنار مردم و تاش برای حل مشکات و بازکردن 
گره از زندگی هموطنا شان مهاجرت می کنند، این 
در حالی است که در نیروهای مسلح ما نیروها را 
به گونه ای تربیت می کنند که حاضرند جانشان را 
فدای خاک، میهن و اعتقاد خود کنند که بســیار 

ارزشمند است.
رئیس جمهور بــا بیان اینکه بر اســاس حدیثی 
قدســی خدای متعال حیات زمیــن را به وجود 
انسان، حیات انسان را به وجود علم، حیات علم را 
به وجــود عمل و حیات عمل را به اخاص پیوند 
داده است، تصریح کرد: اگر چنین باوری در همه 
انسان ها نهادینه شود موجب رشد و تعالی جوامع 
خواهد شــد که خوشــبختانه این باور در شــما 
ارتشــیان عزیز وجــود دارد و با مهارت، خاقیت 
و توانمندی هایــی که ایجــاد کرده اید و با چنین 
نگاهی قطعاً متوقف نخواهید شــد، چراکه ما باید 
بهترین و بالاترین باشــیم تا دیگران نتوانند به ما 

زور بگویند و به ما ظلم کنند.

قدرتوتواننظامیبایددرجهتخدمتبه
مردمبهکارگرفتهشود

پزشکیان در ادامه با تأکید بر اینکه قدرت و توان 
نظامی باید در جهت خدمت به مردم به کار گرفته 
شــود، نه برای کشــتن زنان و کودکان مظلوم و 
بی گناه، خاطرنشان کرد: آنهایی که ادعای حقوق 
بشــر و دمکراســی دارند به خاطر سوءرفتار یک 
حکومت با چند شــهروند، زمین و زمان را به هم 
می ریزند، اما در مقابل چشمشــان زنان، کودکان 
و بیمارســتان ها در غزه را بمبــاران می کنند، اما 
صدایی از آنها بلند نمی شــود و در نهایت وقاحت 
بــاز هم در پشــت تریبون ها دم از حقوق بشــر 
می زنند که بسیار شــرم آور است.رئیس جمهور با 
اشاره به اینکه قطعاً اگر ما امروز این توان دفاعی 
را نداشتیم، این جنایتکاران بی شرمانه و بی رحمانه 
همین جنایات را علیه مردم ما مرتکب می شدند، 
افزود: چرا نمی توانند؟ چون شــما ارتشیان غیور 
هستید، توانمند شدید و قدرت دفاعی برای مردم 
ما ایجــاد کردید که آنها جــرأت چنین کاری را 
ندارند؛ شما افتخار و عزت و زینت کشور هستید 
و دولت در خدمت شما است و هرکاری در جهت 
اقتدار بیشتر و پشتیبانی از نیروهای مسلح بتواند 
فروگذار نخواهد کرد و امیدوارم شما نیز با همین 
صابت و قدرت در اوج بمانید و باعث ســربلندی 

بیشتر مردم و کشور باشد.

معاوناولرئیسجمهور:
وزیرنفتازظرفیتنخبگانبرایمقابلهبا

حملاتسایبریاستفادهکند
ایرنا- محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در مراسم تکریم جواد 
اوجی و معارفه محسن پاک نژاد در محل وزارت نفت گفت: به سیستم 
توزیع بنزین کشور حمله شد و ضربه خورد؛ حمله سال دوم هم مانند 
سال اول بود؛ چه کسی باید پاسخگو باشد؟ در این بخش غفلت شده و 
جــداً غفلت کرده اید؛ از وزیر نفت می خواهم در کل بخش صنعت نفت 

مقابله با حمات سایبری را به طور جدی دنبال کند.
وی با تأکید بر این که ظرفیت پاســخگویی به این موضوع را در کشور 
داریــم، افزود: با تعامــل و همکاری با بخش هــای ذی ربط علمی این 

مسائل قابل حل است.
عارف ادامه داد: در یک ســال دو بار حمله ســایبری به سیستم توزیع 
بنزین صــورت گرفت و هر دو بار هم هماننــد یکدیگر بود و حمات 
تغییری نکــرد از این رو از پاک نژاد می خواهم این مســئله را به طور 

جدی پیگیری کند.

رئیسکمیسیوناجتماعیمجلس:
مزدکارگرانحداقلبایدبهمیزانتورمرسمی

افزایشیابد
تســنیم- علی بابایی کارنامی، رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس 
شــورای اسامی، با اشــاره به طرح این کمیسیون برای اصاح موادی 
از قانون کار که در حوزه افزایش حقوق ســالانه کارگران است، گفت: 
در قانون فعلی آمده اســت که افزایش حقوق کارگران باید متناســب 
با تورم باشــد و همین ادبیات موجب شده اســت قانون کاماً قابلیت 
تفسیرپذیری داشته باشد و متأســفانه دولت و نمایندگان کارفرمایان 
نیز از همین تفســیرپذیری قانون همواره سوءاستفاده کرده اند تا مانع 

افزایش حقوق ها به میزان تورم رسمی کشور شوند.
وی افزود: زمانی که دولت به شــکل رســمی تورم نقطه به نقطه را 50 
درصد یا در برخی موارد حتی 60 درصد اعام می کند، آیا این منطقی 
است که شورای عالی کار مزد سالانه کارگران را تنها 25 درصد افزایش 
دهد؟ رئیس کمیســیون اجتماعی مجلــس تأکید کرد: در طرحی که 
اخیراً در کمیســیون اجتماعی کلید خورده اســت، ما این ایراد قانون 
کار را اصاح و تصریح کرده ایم که افزایش حقوق کارگران باید حداقل 
به میزان تورم رســمی کشور باشد و روی این مسئله هیچ گونه حرف و 

حدیثی در شورای عالی کار نباید مطرح شود.
بابایــی گفــت: این نمی شــود که ما از یــک طــرف در برنامه هفتم 
توســعه، رشــد 8 درصدی را هدف گذاری کنیم اما حقوق کارگران را 
که مهم ترین عامل دســت یابی به این هدف هســتند، نادیده بگیریم و 
کاری کنیم که یک کارگر برای تأمین هزینه های زندگی مجبور باشــد 
بعد از کار موظفی در کارخانه، با خودروی شــخصی اش در تاکسی های 

اینترنتی کار کند.

عضوکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجیمجلس:
رفتاردوگانهروسیهقابلقبولنیست

تســنیم- فداحسین مالکی، عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اســامی به انتقــاد از موضع گیری ولادیمیر 
پوتین درباره کریدور زنگزور پرداخت و تأکید کرد که هرگونه تهدیدی 

علیه منافع ملی ایران خط قرمز سیاست های کشور است.
مالکی اظهار داشــت که دیپلماســی ایران پاســخ محکمی به مواضع 
رئیس جمهور روسیه خواهد داد و افزود: ایران انتظار دارد که روسیه در 

روابط خود با ایران یک بام و دو هوا عمل نکند.
وی همچنین به رفتار دوگانه روســیه در مسائل منطقه ای اشاره کرد و 
گفت که این نوع رفتارها از ســوی ایران قابل قبول نیست و به معنای 

زدن خنجر از پشت محسوب می شود.
عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس در ادامه تأکید کرد که مذاکرات 
میان کشــورهای همســایه بدون مشــارکت جمهوری اسامی ایران 
آســیب پذیر خواهد بود و نقش ایران در ایجــاد تفاهم و ثبات امنیتی 
غیرقابل انکار است.مالکی همچنین هشدار داد که اگر ایران در حاشیه 
مذاکرات قــرار گیرد و تعرضی بــه مرزهایش صورت گیــرد، قطعاً با 
واکنش قاطع جمهوری اســامی مواجه خواهد شد.وی تصریح کرد که 
حضور کشــورهای بیگانه در مذاکرات تهدیدی برای مرزهای ایران با 

همسایگان به شمار می رود.
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با اشاره به رفتار دوگانه روسیه برای 
حفظ منافع خود، گفت: روسیه در ماجرای جزایر سه گانه رفتار دو پهلو 
از خود نشان داد و پاسخ قاطعانه ای از ایران گرفت؛ لذا در مورد گذرگاه 

زنگزور نیز همان رفتار را تکرار می کند.

معاونهماهنگکنندهسپاه:
انتقامقطعیاست،هیچشکیدرآننیست

فارس- سردار محمدرضا نقدی، معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران 
در پاســخ به سؤالی راجع به انتقام ایران از صهیونیست ها، گفت: انتقام 

قطعی است و بارها گفته شده است و هیچ شکی در آن نیست.
وی افزود: این کار باید در موقع خوبی انجام شــود تا اثرگذار باشد. به 

دوستان در اصفهان گفتم گزها و شیرینی ها را آماده کنند.

فرماندهنیرویهواییارتش:
نیرویهواییآمادهدفاعازکشوراست

ایسنا- امیر سرتیپ خلبان حمید واحدی، فرمانده نیروی هوایی ارتش 
در جمــع خلبانان و کارکنان پایگاه هوایی شــهید نوژه همدان، اظهار 
کــرد: کارکنان فنی نیروی هوایی ارتش با تاش شــبانه روزی و تمام 
کمبودها و تحریم های ظالمانه مردانه ایســتادند و هواپیماها را ســرپا 
نگه داشــته اند تا خلبانان بتوانند مأموریت های خود را به نحو مطلوب 

انجام دهند.
فرمانده نیروی هوایی ارتش اظهار کرد: همه شــما خلبانان و کارکنان 
قهرمــان و دلیر نیروی هوایی ارتش باید با کار جهادی و رعایت ایمنی 
کامل در  انجــام وظایف و مأموریت ها، تدابیر فرماندهی معظم کل قوا  

را به طور کامل جامه عمل بپوشانید.
امیر ســرتیپ واحدی، ورزش مداوم، استراحت کافی، پرداختن به امور 
عبادی، معنوی، مطالعه و بهروز بودن را از مؤلفه های اصلی موفقیت یک 
نظامی عنوان کرد و گفت: در کنار رعایت این مســائل، توجه به نکات 
امنیتــی و حفاظتی در همه زمینه ها مانند حفاظت در گفتار، حفاظت 
از اموال بیت المال، حفظ نیروی انســانی و حفظ پرنده های در اختیار 
نیروی هوایــی، ازجمله عوامل موفقیت در اجرای مأموریت های محوله 
اســت. وی خاطرنشــان کرد: این نیرو، همیشه قوی، سرپا، آماده دفاع 
 از کشور و اجرای تدابیر فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( است.

کمیسیوناصل۹۰مجلسخواستاربرخورد
بابانکهایمتخلفشد

تسنیم- حجت الاســام نصرا... پژمان فر، رئیــس کمیسیون اصل 90 
مجلــس، اعام کرد کــه در نامه ای به رئیس بانک مرکزی، خواســتار 
برخــورد قاطع با بانک های متخلف در دریافــت تضامین از متقاضیان 
تسهیات قرض الحســنه ازدواج و فرزندآوری شد. پژمان فر تأکید کرد 
که برخی بانک ها در این زمینه تخلفات جدی مرتکب شده اند؛ از جمله 
درخواست بیش از یک ضامن، دریافت چک و کسر از حقوق متقاضیان.
وی افزود: در نامه ای به فرزین، رئیس بانک مرکزی، خواستار رسیدگی 
به این تخلفات شــدم. در پاســخ به این نامه، بانک مرکزی به مدیران 
عامل کلیه بانک ها تأکید کرده اســت که باید بر اساس بخشنامه های 
گذشــته نظارت دقیق تری انجام دهنــد و گزارش های لازم را به بانک 

مرکزی ارائه دهند.

فارس- مراسم تکریم و معارفه فرمانده تیپ نیروی مخصوص میرزا 
کوچک خان با حضور ســردار محمد پاکپور، فرمانده نیروی زمینی 

سپاه برگزار شد. 
فرمانده نیروی زمینی ســپاه پاســداران در این مراسم تیپ میرزا 
کوچک خان را یکی از تیپ های قدرتمند و نیرومند ســپاه دانست 
و گفت: با توجه به اتفاقات موجود و جنگ های این مقطع، شــکل، 
تاکتیک و راهبردهای جنگ تغییر کرده و بایســتی متناسب با این 
شــرایط واحدها را آماده کنیم. فرمانده نیروی زمینی سپاه با بیان 
اینکه در این شــرایط باید متناســب با تهدیدات خودمان را آماده 
کنیم، تصریح کــرد: تیپ های نیرو مخصــوص از نیروهای ویژه و 

تخصصی هستند و بایستی از آمادگی های خاص برخوردار باشند.
آمادگیعاملبازدارندگیاست

ســردار پاکپور با اشــاره به اینکــه تیپ نیروی مخصــوص میرزا 
کوچک خان برای مأموریت های خاص انتخاب و تجهیز می شــود، 
افزود: آمادگی عامل بازدارندگی است  و یگان های نیروی مخصوص 
مهارت محور هســتند و از تجهیزات بامهارت بســیار بالا استفاده 
می کنند. وی با اشــاره به جنگ هــای در منطقه و اوکراین و اینکه 
زمانی توپ و تانک حرف اول را در میادین رزم زمینی می زد، گفت: 

در حال حاضر یکی از تجهیزات رزم زمینی توپ و تانک اســت؛ اما 
موضوعات جدیدی در صحنه نبرد از جمله ریزپرنده ها و گلوله های 
هوشــمند و پهپادها و... مورد توجه اســت که اهمیت آن ها را کم  
کرده اســت. فرمانده نیروی زمینی سپاه ادامه داد: همه ابزارها در 
همه جنگ ها بــه کار می آید، منتها شــیوه و تاکتیک به کارگیری 

مهم است. 
عناصرضدانقلابدرشرقوجنوبشرقازحاشیهمرزهایایران

پاکسازیشدند
ســردار پاکپــور با بیان اینکــه در جنگ های امــروز تاکتیک های 
تروریســت ها و عناصر ضدانقاب، افرادی را کــه به کار می گیرند 
یا حتی تجهیزات و ابزاری را که اســتفاده می کنند در مقایســه با 
گذشــته متفاوت اســت، افزود: در چند ماه گذشته شاهد حمات 
تروریســتی به کانتری و پاســگاه های جنوب کشــور بودیم که 
یقیناً این حمات صرفاً از طریق یک گروه شــکل نگرفته اســت؛ 
بلکه یک ســرویس قوی پشــت این عملیات قرار دارد و از بســتر 
گروه های معاند در منطقه به نفع خودشــان استفاده می کنند. وی 
افزود: عناصر ضدانقاب در شرق و جنوب شرق از حاشیه مرزهای 
ایران پاک سازی شــدند. همچنین عناصر ضدانقاب و تروریست ها 
از مرزهــای ایران و عراق اخراج شــدند و این مرزها از لوث عناصر 

معاند پاک سازی شد.
تحرکاتدرمرزهایکشورنشانازبرنامهریزیدشمنوتقویت

گروههایمعانددرمرزهادارد
فرمانــده نیروی زمینی ســپاه با بیان اینکه تیپ هــای تکاور برای 
مأموریت های خاص هســتند و همیشــه در شرایط آمادگی خوبی 
قرار دارند، گفت: تحرکات در مرزهای کشــور نشان از برنامه ریزی 
دشــمن و تقویت گروه های معاند در مرزها دارد که طبق تحقیقات 
انجام شده رژیم صهیونیستی پشتیبان تیم های خرابکاری در مرزها 

و عملیات تروریستی که در پاسگاه ها انجام می شود است. 

ایسنا- امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده 
کل ارتش در دیدار مســعود پزشکیان، رئیس جمهور با 
فرماندهان ارتش در دانشــگاه فرماندهی و ستاد ارتش، 
حضور رئیس جمهور در دافوس آجا به عنوان عالی ترین 
مرکز آموزشــی و پژوهشی ارتش و دانشگاه علم و هنر 
جنــگ را خیر مقــدم گفت و افــزود: ارتش جمهوری 
اســامی ایران طبق قانون اساســی، وظیفه پاسداری 
از اســتقال، تمامیت ارضی و نظام جمهوری اسامی 
کشــور را برعهده دارد و باید ارتشــی مکتبی و مردمی 
باشد. مقام معظم رهبری )مدظله العالی( همواره بر این 

ابعاد و کارآمدی ارتش تأکید فرموده اند.
ارتشبرایموفقیتدولتچهاردهمهرکاریبتواند

انجامخواهدداد
وی تصریح کرد: در حکم انتصاب این جانب ۴ مأموریت 
ارتقاء توان و آمادگــی رزمی، تعالی معنوی و بصیرتی، 
رفع نیازهای معیشــتی و هم افزایی را اباغ فرمودند و 
خداوند را شاکریم که در بســیاری از حوزه ها با وجود  
تحریم و تنگناها طوری عمل کردیم که آخرین قضاوت 
معظم له در مورد ارتش این است که ارتش امروز نسبت 
به قبل هم مؤمن تر، هم انقابی تر و هم کارآمدتر است. 
برابر تدبیر فرمانده معظم کل قوا )مدظله العالی(، ارتش 
برای موفقیت دولت چهاردهم و در راســتای هم افزایی 
هرکاری بتواند انجــام خواهد داد. فرمانده کل ارتش با 
اشاره به فرمایشات فرمانده معظم کل قوا مبنی بر اینکه 
ارتش در شعار »ارتش فدای ملت« صادقانه عمل کرده 

اســت، بیان داشت: اطمینان داشته باشید که در اعام 
آمادگــی برای کمک به دولــت چهاردهم در چارچوب 

تدابیر مقام معظم رهبری صادقانه عمل خواهیم کرد.
قدرتآنچیزیاستکهپنهاننگهداشتهشدهاست

امیر سرلشکر موسوی خاطرنشان کرد: ارتش دارای یک 
تحفظ مخصوص به خود در بیان توانمندی هاســت، در 
فرهنگ ســازمانی ارتش، قدرت آن چیزی نیســت که 
نشــان داده می شــود، بلکه آن چیزی است که پنهان 
نگه داشــته شده اســت. از طرف دیگر خود را سرباز و 
خــادم ملت و فعالیت هایمان را حداقل وظیفه می دانیم 
و از اینکه بــا تبلیغاتی کردن آنها شــائبه منت گذاری 
ایجاد شــود، پرهیز می کنیم و معتقدیم اگر ۴5 ســال 
چشم روی چشم نگذاشته ایم و یک روز بدون مأموریت 
در هوا، دریــا و زمین نبوده ایم، ایــن میدان خدمت و 
جانبــازی لطف بزرگ خداوند اســت و بــر این نعمت 

شکرگزاریم.

ایرنا- ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه در 
خصوص ادعای ارســال موشک های بالســتیک ایرانی 
به روســیه گفــت: همان گونه که بارهــا تأکید گردید، 
جمهوری اســامی ایران ضمن مخالفــت با جنگ، از 
راهکار سیاســی بــرای حل و فصل اختافات روســیه 
و اوکراین و پایان بخشــیدن بــه درگیری های نظامی 

حمایت می کند.
وی تأکید کرد: جمهوری اسامی ایران از ابتدای بحران 
اوکراین تاکنون هیچگاه بخشــی از این نزاع و درگیری 
نظامی و ادامه آن نبوده و همواره از راهکار سیاســی و 
گفت وگوهای دوجانبه برای پایان دادن به این بحران و 

درگیری حمایت کرده است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: رویکرد اصولی و 
اعام شــده جمهوری اسامی ایران در خصوص بحران 
اوکرایــن همچنان ثابــت و بدون تغییــر باقی مانده و 
تکرار ادعای ارسال موشک های بالستیک برای روسیه، 
با اهداف و انگیزه های سیاســی برخی کشورهای غربی 

صورت می گیرد و کاما بی اساس است.
نظامــی  همکاری هــای  کــرد:  خاطرنشــان  وی 
 متعــارف جمهــوری اســامی ایــران و فدراســیون 
روسیه سابقه ای به مراتب قدیمی تر از تاریخ آغاز جنگ 

اوکراین دارد.
 این همکاری ها در چارچوب توافقات دوجانبه و مبتنی 
بر نرُم ها و حقوق بین الملل بــوده و ارتباطی به بحران 

اوکراین ندارد.

فارس- مهدی جمالی نژاد، معاون عمران و توسعه امور 
شهری و روستایی وزیر کشور از اباغ طرح استقبال از 
مهر، در آستانه بازگشایی مراکز آموزشی، از سوی وزیر 

کشور به استانداران خبر داد.
جمالی نــژاد گفــت: مطابق طــرح اســتقبال از مهر، 
ســتادهای مهر در استان ها در ســطح استانداری ها به 
ریاست استانداران، در سطح شهر به ریاست فرمانداران 
و در ســطح روســتاها به ریاست بخشــداران با حضور 
نمایندگان دســتگاه های مرتبط شــامل شــهرداران و 
مدیران و رؤسای ســازمان های تابعه شهرداری، نیروی 
انتظامی، ســازمان تبلیغات اســامی، مرکز بهداشت 

استان و دهیاران تشکیل می شود.
وی با بیــان اینکه زمان اجرای طرح اســتقبال از مهر 
از20 شهریور ماه لغایت ۱5 مهرماه است، برخی اهداف 
عمده اجرای این طرح را کاهش بار ترافیکی ناشــی از 
ترددهای مهرمــاه، واپایش بهداشــت محیط مدارس، 
اســتفاده از ظرفیت های مردمی در دســتیابی به شهر 
و روستای ســبز، پاک و ایمن، فرهنگ سازی و ترغیب 

دانش آموزان به حفظ پاکیزگی شــهر و روســتا، ترویج 
فرهنــگ تفکیک از مبــدأ پســماندها، ترویج فرهنگ 
حفاظت از فضای ســبز به منظور کاهــش هزینه های 
نگهداری این فضاها و توســعه آن هــا، ترویج فرهنگ 
ایمنــی در بیــن دانش آموزان به منظور پیشــگیری از 
وقــوع حوادث مختلف در محیط های مختلف شــهری 
و روســتایی و ارتقای فرهنگ آمدوشــد دانش آموزان 
به عنــوان مبنای شــکل گیری رفتارهای شــهروندی؛ 

برشمرد.
جمالی نژاد همچنین اظهار کرد: طرح اســتقبال از مهر، 
که به منظور اجرا در شــهرها و روســتاها به استانداران 
اباغ شــد، مشتمل بر اقدامات قابل اجرای شهرداری ها 
در حوزه هــای حمل ونقل و ترافیــک، مدیریت حمل و 
نقل مسافر، زیباســازی و فضای سبز شهری، مدیریت 
پسماندهای شهری، مدیریت بهداشت و سامت عمومی 
شهری، خدمات ایمنی و روابط عمومی و اطاع رسانی و 
همچنین برنامه ها و اقدامات حوزه روستایی و برنامه ها 

و اقدامات دیگر سازمان ها است.

ایرنــا - محمدمهدی شــهریاری، عضو کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس شورای اسامی درباره سفر رئیس جمهور 
به عراق گفت: همواره تعامل و مراودات با همسایگان ایران از جایگاه 
مهمی برخوردار بوده و باید به صورت مداوم این روابط ادامه داشته 
باشــد و اولویت سیاســت خارجی قطعا ارتقاء روابط با کشورهای 

همسایه جمهوری اسامی است.
وی افزود: نخســتین ســفر پزشــکیان به عراق به عنوان همسایه 
استراتژیک جمهوری اســامی که هر دو از جمعیت شیعه و سابقه 
تاریخی برخوردار هستند و از آنجا که بعد از مسائل منطقه، عراق به 

هم پیمان ایران تبدیل شده، بسیار حائز اهمیت است.
نماینده مردم بجنورد در مجلس با بیان اینکه سفر رئیس جمهور به 
عراق عــاوه بر امضاء تفاهم نامه ها منجر به حل برخی از اختاف ها 
خواهد شــد، تصریح کرد: مهم ترین موضوع بین دو کشــور تعیین 
حدود مرزی اســت؛ چرا که بعد از جنگ، بین دو کشــور آتش بس 
وجود دارد؛ اما هنوز موضوع مســائل مرزی بین دو کشور به صورت 

دقیق حل نشده است.
شــهریاری تأکیــد کــرد: در غــرب کشــور و اقلیم کردســتان، 
 چالش هــا بین دو کشــور همچنــان وجود دارد و ضروری اســت 
موضوع نقطه مرزی اروندرود بر اســاس قرارداد سال ۱9۷5 الجزایر 

حل شود.
وی تصریح کرد: جمهوری اســامی به عنــوان صادرکننده برق به 

کشــور عراق اســت و باید مطالبات این بخش و برخی از صادرات 
انجام شــده، وصول شود. همچنین برای تولیدکنندگانی داخلی که 
به کشور عراق صادرات دارند، در مسائل اقتصادی و تعرفه های کالا 
مشکاتی ایجاد شده که در این سفر مسائل ایجاد شده قابل برطرف 

شدن است. 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای 
اسامی خاطرنشان کرد: رفع این چالش ها، روابط دو کشور را بیش 
از گذشــته تقویت خواهد کرد و رویکرد دولت چهاردهم نیز ارتقای 

روابط با همسایگان در جهت رشد اقتصادی است.
بر اســاس این گزارش، مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در نخستین 
سفر خارجی خود روز چهارشنبه )2۱ شهریورماه( عازم عراق خواهد 
شــد. دیدارهای دوجانبه بــا مقامات عالی عراقی و امضای اســناد 
همکاری و یادداشت های امنیتی از جمله برنامه های این سفر است.
پیش از این، محمدکاظم آل صادق، ســفیر جمهوری اسامی ایران 
با اعام این خبر، گفت بود: پزشکیان به دعوت رسمی محمد شیاع 
السودانی، نخســت وزیر عراق به زودی در صدر یک هیئت بلندپایه 

به بغداد سفر می کند.
وی خاطرنشــان کرد: تعدادی از تفاهم نامه ها که مقرر بود در سفر 
رئیس جمهور فقید کشــورمان شهید آیت ا... سید ابراهیم رئیسی به 
عراق به امضای رؤسای دو کشــور برسد، در سفر آتی پزشکیان به 

عراق امضا و مبادله خواهد شد.

فارس- جعفر قادری، عضو کمیســیون اقتصادی و نماینده شیراز 
و زرقان در مجلس شــورای اســامی با اشــاره به انتشار اخباری 
دربــاره وام های میلیاردی بانک ها بــه کارکنان خود گفت: ما حتماً 
در جلسه ای از رئیس کل بانک مرکزی دعوت خواهیم کرد و درباره 
این موضوع توضیح خواهیم خواست تا ببینیم برای این کار آیا واقعاً 
ضابطــه ای وجود دارد یا اینکه بانک هــا دارند آتش به اختیار عمل 
می کنند. وی ادامه داد: اگر برای این اقدام ضابطه ای وجود دارد که 
طبــق آن نگاه می کنیم که این وام ها خارج از ضابطه داده شــده یا 
نه، اگر هم ضابطه وجود نداشــته باشد که باید اصرار کنیم که یک 

ضابطه ای وجود داشته باشد.
قادری افزود: ما نمی توانیم به بانک ها بگویم که به پرسنل خودشان 

وام ندهند؛ ولی از آن طرف هــم نمی توانیم اجازه بدهیم که منابع 
قرض الحســنه صرفاً به پرسنل بانک ها داده شــود و بقیه بخش ها 

محروم بمانند.
ایــن نماینــده مجلــس تأکید کــرد: بنابرایــن بایــد چارچوبی 
مشــخص شــود و شــاخص، مــاک و معیــار را تعییــن کنیم 
کــه از این پــس بانک ها بر اســاس آن عمــل کنند تــا دیگر نه 
 مدیــران عامل و پرســنل بانک ها زیر ســؤال برونــد و نه حقوق 
دیگران پایمال شــود. عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس درباره 
 ایــن ســؤال که آیــا مجلس بــه دنبــال تعیین این شــاخص ها 
 هســت یا نــه، گفــت: بلــه. نیــاز اســت کمیســیون اقتصادی

 کار را دنبال کند.

فرماندهنیرویزمینیسپاه:

عناصر تروریست  از مرزهای ایران و عراق اخراج شدند
فرماندهکلارتش:

ارتش برای موفقیت دولت چهاردهم هرکاری 
بتواند انجام خواهد داد

سخنگویوزارتامورخارجه:

ایران هیچ گاه بخشی از نزاع روسیه و اوکراین 
نبوده است

وزیر کشور طرح استقبال از مهر را به استانداران 
ابلاغ کرد

عضوکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجیمجلس:

سفر »پزشکیان« به عراق با هدف ارتقای روابط با 
همسایگان و تعاملات اقتصادی انجام می شود

عضوکمیسیوناقتصادیمجلس:

رئیس بانک مرکزی باید درباره وام های میلیادری بانک ها 
به کارمندانشان توضیح دهد



ستاد اجرایی هفته فرهنگی هنری حافظ تشکیل شد

با حضور حمیدرضا قانعی، مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســامی  اســتان 
فارس، موســوی نژادیان معاون هنری سینمایی، رؤسای ادارات ستادی و 
کارشناسان مربوطه، نخستین نشست ستاد اجرایی هفته فرهنگی هنری 
بزرگداشــت حافظ در سال 1403 تشکیل شد. در این جلسه برنامه هایی 
برای یک هفته در نظر گرفته شــد کــه از آن جمله می توان به گل باران 
آرامگاه حافظ، کنســرت موسیقی، نمایش، سخنرانی، مشاعره، نمایشگاه، 
نشست های علمی، رونمایی و بزرگداشت حافظ شیرازی با حضور مقامات 
کشوری و اســتانی در مکان هایی همچون آرامگاه حافظ، محوطه بیرونی 
و ســالن های تالار حافظ فرهنگ و ارشــاد فارس و تمامی  شهرستان های 

استان اشاره داشت که مشروح آنها متعاقباً اعام خواهد شد.

در پنجاه و پنجمین هفته جهش عمرانی آسفالت شیراز؛ 
آسفالت معابر شیراز از مرز ۲/۵ میلیون مترمربع 

عبور کرد
اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شیراز اعام کرد: در طول 
هفتــه پنجاه و پنجم طرح جهــش عمرانی آســفالت ، ۷3 هزار و ۹۸۸ 
مترمربع معابر مناطق این کان شــهر به میزان ۸ هزار و ۷04 تنُ آسفالت 

شده است.
لکه گیری آسفالت در سطوح مناطق ۲، 4، ۶، ۷، ۹ و 10 و روکش آسفالت 
در معابر خاکی )زیرســازی( شده در بولوار شهید چمران )پل نهر اعظم( 
در منطقه یک و بولوار صادقیه از پروژه های ســازمان عمران و بازآفرینی 

فضاهای شهری شهرداری شیراز انجام  شده است.
روکش آسفالت در معابر قدیمی  در سطوح مناطق 1، 3، 4، ۵، ۶، ۹ و 11، 
در خیابان ۲ باستان، فرعی های شبان، کوچه 3۶ مسلم، کوچه ۵ بهاران، 
کوچه 1۲ شــهید رضایی، خیابان مریم کوچــه ۵ و ۹ و کوچه ۲ فرصت 
شیرازی به ترتیب در مناطق 3، 4، ۵، ۶، ۹، 11 و کمربندی امام خمینی 
)ره( از پروژه های معاونت فنی و عمرانی شــهرداری شــیراز انجام گرفته 
است. بنا بر این گزارش؛ طی پنجاه  و پنج هفته سپری شده از آغاز جهش 
آســفالت، تاکنون ۲ میلیون و ۵1۶ هزار و ۶۸۲ مترمربع از معابر مناطق 

شیراز به میزان 313 هزار و ۸04 تنُ آسفالت انجام گرفته است.

شهردار منطقه شش شیراز:
پاسخگویی مناسب به درخواست های مردمی

شرط خدمت شایسته است 
ماقات مردمی  شــهردار 
منطقه شش شیراز، صبح 
روز گذشــته بــا مراجعه 
در  شــهروندان  حضوری 

دفتر شهردار برگزار شد.
شهردار  قادری،  مســعود 
منطقه شــش با اشاره به 
به  پاســخگویی  ضرورت 

مطالبات بحق مردم، تصریح کرد: پاســخگویی مناسب به درخواست های 
مردمی  در حوزه های مختلف شــرط خدمت شایســته است و این امر از 
اولویت هــای کاری ما در شــهرداری این منطقه می باشــد. ارتباط بدون 
واسطه مردم با شهردار، جلب رضایتمندی شهروندان و تکریم ارباب رجوع 

از اهداف برگزاری جلسات ماقات مردمی  با شهروندان است. 
گفتنی است این برنامه هر هفته با هماهنگی قبلی با دفتر شهردار برگزار 
می گردد. شماره تماس دفتر شهردار منطقه جهت هماهنگی 3۶3۹1۶0۵ 

می باشد.

شهردار منطقه یک شیراز:
 آسفالت محوطه مراکز آموزشی

 در اولویت شهرداری قرار گرفته است
جهان بین میرزایی، شــهردار منطقه یک گفت: در راستای آغاز کار دوباره 
مــدارس در کشــور، توجه بیش از پیش و افزایش رفــاه دانش آموزان در 

دستورکار مدیریت شهری قرار گرفته است.
شهردار منطقه یک در ادامه با بیان اینکه مدارس اصلی ترین پایگاه تعلیم، 
تربیت و پرورش دانش آموزان اســت، گفت: با توجــه به تعامل مدیریت 
شــهری با آموزش و پرورش برای رفــع کمبودها، تاش داریم با حداکثر 
امــکان برای افزایش رفاه حال دانش آموزان اقدام کنیم و در این زمینه از 

هیچ تاشی دریغ نخواهیم کرد.
وی افــزود: ایمن ســازی و رفع نواقص در اطراف مدارس و نیز آســفالت 
محوطه مراکز آموزشــی در اولویت شهرداری قرار گرفته است که بر این 
اســاس تا کنون 3000 تن آسفالت معادل ۲4000 متر مربع در مدارس 
ســطح منطقه )اســتعدادهای درخشــان واقع در خیابان های خبرنگار و 
عفیف آباد و دســتغیب، فرزانگان دوره اول و دوم، حسابی، الزهرا، کاشف، 

معدل، نور و ظل انوار( توزیع شده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس خبر داد:
تولید ۹۱۳ هزار تن گندم در فارس 

مجتبی دهقان پور، رئیس سازمان 
جهاد کشــاورزی اســتان فارس 
از اتمام عملیات برداشــت گندم 
و خریــد میزان ۹13 هــزار تن 
استان  این  کشاورزان  از  محصول 
خبــر داد و گفت: فــارس از نظر 
میزان خرید تضمینی رتبه چهارم 

کشور را کسب کرده است. 
دهقان پور ضمن تقدیر از زحمات 
این  و همت تک تک کشــاورزان 

اســتان که گام بلندی در راستای تأمین امنیت غذایی کشور برداشته اند، 
بیان کرد: تولید گندم سال زراعی جاری نسبت به سال گذشته با کاهش 

۹ درصدی همراه بوده است.
این مســئول؛ علت کاهش میزان عملکرد محصول گندم را پراکنش های 
نامناســب فصل پاییز و زمستان عنوان کرد که باعث خسارت 30 تا 100 

درصدی به مزارع گندم استان فارس شد.
به گفته وی؛ اســتان فارس با برداشت گندم از سطح 431 هزار هکتار از 
مزارع این اســتان در رتبه ۶ کشوری از نظر ســطح زیر کشت قرار دارد. 
دهقان پور با بیان اینکه تاکنون از 1۶/3 هزار میلیارد تومان مطالبات گندم 
کاران اســتان فارس 13/3 هزار میلیارد تومان پرداخت شده است، اضافه 
کــرد: پیگیری های لازم برای پرداخت مابقــی مطالبات ادامه دارد و امید 
است تا پایان شــهریور ماه پرداخت مطالبات گندم کاران به  صورت کامل 
انجام شــود. وی ابراز کرد: تعداد 13۸ مرکز خرید گندم در ســال زراعی 
جاری، خرید گندم را در اســتان پهناور فارس بر عهده داشــته اند. رئیس 
جهاد کشــاورزی فارس از برنامه ریزی برای کشت 4۲0 هزار هکتار گندم 
در سال زراعی آینده در استان خبر داد و گفت: اقدامات لازم برای تأمین 
بذر، کود، سموم و ماشین آلات لازم برای کشت مکانیزه انجام شده است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

سید ابراهیم حســینی، رئیس شورای اسامی  
شهر و محمدحســن اسدی، شهردار کان شهر 
شیراز با حضور در برنامه زنده تلویزیونی »خوشا 
شیراز« صداوسیمای مرکز فارس ضمن گفتگو 
با شــهروندان به ارائه کارنامه و دســتاوردهای 

مدیریت شهری پرداختند.
داشــتن برنامه و امیدبخشی به شهروندان 

اولویت مهم شورای اسلامی  شهر شیراز است 
رئیس شــورای اسامی  شهر شیراز ضمن اشاره 
به آیین افتتاحیه فازهای دوم و ســوم بزرگراه 
شهید آیت ا... رئیسی و نیز تعدادی از پروژه های 
عمرانی و زیرســاختی شــهرداری شیراز که با 
حضور وزیر کشور در این کان شهر برگزار شد، 
عنوان کرد: وزیر کشــور در اولین سفر استانی 
خود به شــیراز از پروژه های شــهرداری شیراز 
رضایت داشت و بر این باور بود که این پروژه ها 

با سرعت و کیفیت خوبی در حال انجام است.
حســینی افزود: به غیر از دو تک واژه نگاه بلند 
و کارهای بزرگ که همواره مورد توجه اعضای 
شورای اسامی  شهر و شــهرداری شیراز بوده 
اســت، در این برهــه زمانی، داشــتن برنامه و 
امیدبخشــی به مردم از مواردی اســت که در 

اولویت قرار دارد.
اهل بیت  برنامه عملیاتی سند سومین حرم   

)ع( تا پایان مهرماه ارائه خواهد شد
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود گفت: 
برای قرار گرفتن شــیراز در تراز ســومین حرم 
اهل بیت )ع( به یک ســند نیاز داشتیم که این 
ســند رونمایی شــد و برنامه این سند در حال 

اجرا است.

حسینی با بیان اینکه شــورای اسامی  شهر و 
شهرداری شیراز تا پایان مهرماه برنامه عملیاتی 
این ســند را ارائه می دهند، افــزود: برنامه این 
ســند، ۲0 سال آینده این شــهر را با محوریت 
حرم حضرت احمد بن موسی )ع( نشان خواهد 
داد.رئیس شورای اســامی  شهر شیراز تصریح 
کرد: رضایت مندی عمومی  و رفاه شــهروندان 
بیش از هر چیز مدنظر اســت و در این راســتا 
با هدف بــالا بردن رفاه و رضایت شــهروندان 
پروژه های متعدد تعریف و در دســتورکار اجرا 
قرار داده شــد.وی افزود: در شــورای ششــم 
چشــم انداز و رویکردهــای مدنظرچشــم انداز 
مشــخص و بر اســاس آن برنامه شیراز 1404 
تعریف شــد و حاصل ایــن برنامه ریزی، امروز 
رشد، پیشرفت و توسعه در ابعاد مختلف است.

حســینی با اشاره به اینکه دو سرفصل با عنوان 
اختصاص 3 درصد محرومیت زدایی و 3 درصد 

محله محوری در بودجه تعریف شده است، اضافه 
کرد: برخی از محات دارای نواقصی نســبت به 
سایر محات دیگر اســت که این بودجه برای 

رفع مشکات آنها تخصیص یافته است.
رئیس شــورای اسامی  شهر شــیراز در حوزه 
ســرمایه گذاری نیز گفت: در بودجه های سالانه 
1۵ هزار میلیارد تومان در سال 1401، در سال 
140۲ نیز ۲0 هزار میلیارد تومان محقق شد و 
در سال 1403 بیش از ۲۶ هزار میلیارد تومان 

سرمایه گذاری انجام خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: روند خدمتگزاری شورای 
اســامی  شهر و شــهرداری شــیراز بر اساس 
برنامــه و کار جهادی ادامــه دارد و ما در این 
زمینه نیازمند انتقادها و پیشــنهادات ارزشمند 

شهروندان هستیم.
 اهتمام و همدلی در ارائه کارنامه درخشان 

مدیریت شهری شیراز 

محمدحسن اســدی، شهردار کان شهر شیراز 
نیــز در این برنامــه اظهار کرد: مــواردی که 
مدیریت شــهری اعام می کنــد، ادعا و برنامه 
نیســت، بلکه کارنامه عملکرد شورای اسامی  
شهر و شــهرداری شیراز اســت که با همت و 
همدلی در سه سال دوره ششم شورای اسامی  

شهر شیراز اتفاق افتاده است. 
به گفته اسدی؛ شــیراز جهان شهر است و این 
موضوع بار بزرگی را بر دوش شــورای اسامی  

شهر و شهرداری نهاده است.
این مقام ارشــد مدیریت شهری شیراز که این 
کان شــهر را تاریخ ساز و تمدن ســاز می داند، 
گفت: ما میراث دار تاریخی به عظمت قدمت این 
شهر هستیم و امروز شیراز در عناوینی همچون 
آسیا،  کان شــهرهای  زیست محیطی  پایتخت 
دبیرخانه شــهر جهانی صنایع دستی، عضویت 
هیئت مدیره اتحادیه شــهرهای تاریخی جهان 
و عضویت هیئت مدیره انجمن کان شــهرهای 

جهان )متروپلیس( می درخشد.
اســدی در ادامــه با توجــه بــه فعالیت های 
شبانه روزی خانواده بزرگ شهرداری و همدلی 
و حمایت شورای اسامی  شهر شیراز، به تحقق 
بودجه 3۵ هزار میلیارد تومانی شــهرداری طی 
ســال های 1401 و 140۲ برای نخســتین  بار 
و همچنین تکلیف بودجه ســرمایه گذاری ۲۶ 

همتی در 1403 اشاره کرد.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود به بسته 
100 هزار میلیــارد تومانی افتتاح، بهره برداری 
و آغــاز عملیات اجرایی پروژه های شــهرداری 
شــیراز در ســال جاری اشــاره و عنوان کرد: 

این کان شهر  عمرانی  بســی وهفتمین جهش 
با حضور وزیر کشــور، مقامات ملی، اســتانی و 

شهری برگزار شد.
شــهردار شــیراز در آیین رونمایــی از افتتاح، 
بهره برداری و آغاز عملیــات اجرایی ۶۶ پروژه 
بااعتبــار 1۲ هــزار میلیارد تومان در ســی  و 
هفتمیــن جهــش عمرانی این کان شــهر، به 
برشــمردن پروژه  هــای مختلف شــهری نظیر 
بزرگــراه شــهید آیت ا... رئیســی بــه موازات 
محور شریانی شیراز-ســپیدان و تونل ملل که 
تسهیل در عبورومرور شهری را به دنبال دارند، 

پرداخت.
به گفته اســدی؛ شهرداری شیراز سال گذشته 
در سفر ریاســت جمهوری به فارس در یک روز 
بســته بیش از ۲1 هزار میلیارد تومانی پروژه و 
در دهه فجر همان سال بسته ۵0 هزار میلیارد 
تومان پروژه را ارائه کرد و این در حالی است که 
امسال بســته 100 همتی برای ساختن شهری 
شایســته مردم این کان شهر و رضایتمندی و 

امیدآفرینی ارائه شده است.
 ۳۷ مرحله جهش عمرانی کلان شهر شیراز 

در عمر ۳۷ ماهه شورای ششم 
وی تصریح کــرد: 3۷ مرحلــه جهش عمرانی 
در عمر 3۷ ماهه شــورای ششم یعنی به طور 
متوســط هر ماه یــک جهش عمرانــی و ارائه 
بســته ای از افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات 
اجرایــی پروژه هــای متعدد شــهری در ابعاد 
مختلــف و این جــز با اهتمام خانــواده بزرگ 
شهرداری و حمایت شورای اسامی  شهر شیراز 

حاصل نشده  است.

 فــرم یــا لبــاس روپوش 
مدارس یکــی از خان های 
والدین در مسیر  هفت گانه 
ثبت نــام دانش آموزان اســت. تغییر رنگ و مــدل روپوش 
دانش آموزان بهانه ای اســت که هر ســاله برخی از مدارس 
والدین را مجبــور به تهیه لباس فرم جدید می کنند. همین 
اقدام مدارس بعضاً باعــث تحمیل هزینه های میلیونی برای 
والدین می شــود و در نهایت لباس هایی تهیه می شود که به 
گفته دانش آموزان و والدین دارای کیفیت مناســب نیست و 
در طول یک سال دچار تغییر رنگ و حتی پارگی می شود. با 
این وجود نرخ های روپوش مدارس و تفاوت آن باعث تحمیل 

هزینه های اجباری شده است. 
این موضوع باعث شــد کــه مدیــرکل اداره انجمن اولیاء و 
مربیــان وزارت آموزش و پرورش گفــت: آموزش و پرورش 
مرجع تصویب نرخ لباس مدارس نیســت. نرخ مصوب شده 

روپوش مدارس شهر تهران و سایر شهرها، بالای یک میلیون 
تومان نیست و والدین در صورت شکایت می توانند به ادارات 
آمــوزش و پرورش و انجمن اولیــاء و مربیان مراجعه کنند. 
عاطفه ســادات مدبرنژاد با بیان اینکه به منظور سامان دهی 
و نظارت بر تهیــه و توزیع روپوش مدارس دســتورالعملی 
از طــرف اداره کل انجمن اولیــاء و مربیان وزارت آموزش و 
پرورش تدوین و اردیبهشــت ماه به استان ها اباغ شد، اظهار 
کرد: براساس آن، مبنای اصلی کار اجرای ماده ۸۵ آیین نامه 
اجرایی مــدارس بوده که در این مــاده انتخاب نوع و رنگ 
لباس دانش آموزان با مشارکت شورای دانش آموزی برعهده 

شورای مدارس است. 
برنامه ریــزی و اقدام برای تهیه روپوش مدارس با هماهنگی 
شــورای مدارس، برعهــده انجمن اولیــاء و مربیان خواهد 
بود. وی افــزود: در موضــوع روپوش مــدارس، خانواده ها 
تصمیم گیرنــده هســتند. نرخ هــا توســط ادارات صمت و 

اتحادیه هــای مربوطه مصوب و همــراه با تولیدی های مجاز 
در اختیار آموزش و پرورش قرار می گیرد. اطاع رســانی به 
مدارس انجام و مدارس نرخ های مصوب و تولیدی های مجاز 
را به اطاع والدین جهت تهیه روپوش می رســاند. مدیرکل 
اداره انجمن اولیاء و مربیان وزارت آموزش و پرورش با اشاره 
به اینکه آموزش و پرورش مرجع تصویب نرخ نیست، تصریح 
کرد: نرخ مصوب شــده روپوش مدارس شــهر تهران و سایر 
شــهرها، بالای یک میلیون تومان نیســت، مگر مواردی که 
قرار است کت و شلوار تهیه کنند و ادارات صمت و اتحادیه ها 

براساس جنس و کیفیت نرخ ها را اعام کرده اند. 
اگر والدین شکایتی دارند می توانند به حوزه انجمن اولیاء و 
مربیان آموزش و پرورش اســتان و شهر و یا ارزیابی عملکرد 
آمــوزش و پرورش مراجعه کنند. ادارات صمت نیز همکاری 
لازم را انجــام می دهند و شــکایات را پیگیری و بررســی 
می کننــد. مدبرنژاد بیان کرد: مدیر مدرســه مکلف اســت 

نرخ هــا را در اختیار والدین قرار دهــد. در وزارت آموزش و 
پرورش تدبیری اندیشیده و تصمیم گرفته شده که مدارس 
نباید ســالانه لباس فرم و نوع و رنــگ را عوض کنند و اگر 
کسی لباس فرم سال گذشته اش قابل استفاده است می تواند 
استفاده کند. در صورتی که مدرسه همکاری را انجام ندهد، 
پیگیری های لازم از ســمت ادارات آموزش و پرورش انجام 
می شود. وی خاطرنشان کرد: تولیدی ها و نرخ لباس از طرف 
ادارات صمت مطرح می شود. به دلیل بالا بودن نرخ لباس ها، 
اگر کســی توانایی پرداخت یک جای هزینه لباس را ندارد، 
والدین با توافق تولیدی ها می توانند هزینه را اقساط پرداخت 
کنند، اما برای سال های بعد در این خصوص می توان تدبیری 

اندیشید و پیش بینی های لازم را انجام داد.

گروه خبر-لیلا غضنفری
 ســیده  مریم حسینی، عضو شورای اسامی  شهر شیراز در نطق پیش از دستور خود اظهار کرد: شورای 
اسامی  شهر در دوره ششم یکی از وظایف اصلی و محوری خود را برنامه ریزی و تصویب طرح هایی برای 
محرومیت زدایی در محات مختلف شــهر می داند؛ چراکه محرومیت زدایی قلب تپنده عدالت اجتماعی 

و توسعه پایدار شهر است. 
وی افزود: محرومیت و نابرخورداری در برخی محات نه تنها یک واقعیت تلخ است؛ بلکه تهدیدی جدی 
برای آینده شــهری اســت و ما نمی خواهیم آن را برای نسل آینده به ارث بگذاریم. از این رو تاش شده 
اســت با تصویب مصوباتی که هدف آن ها کاهش فاصله های طبقاتی و ایجاد تعادل در توزیع امکانات و 
خدمات اســت، گام های مؤثری بردارد. عضو شورای اسامی  شهر شیراز تصریح کرد: متأسفانه، با وجود 
مصوبات و پیگیری های مداوم، در بسیاری از محات شهرداری به تنهایی قادر به اجرای کامل این طرح ها 
نیســت و علت اصلی آن نداشتن همکاری لازم از سوی برخی دستگاه ها و نهادهای مرتبط است. این در 
حالی اســت که شورای شهر و شهرداری دو بخش از یک شبکه وسیع از نهادهای خدمات رسان در شهر 
هستند و موفقیت بسیاری از طرح و برنامه های محرومیت زدایی به همکاری و تعامل مؤثر بین تمام این 
دســتگاه ها وابسته است. حسینی خاطرنشان کرد: ما به وضوح می بینیم که در برخی محات که نیاز به 
توســعه زیرساخت ها، بهبود خدمات بهداشتی، آموزشــی و فرهنگی وجود دارد، اجرای مصوبات شورای 
شــهر به دلیل نداشتن همکاری برخی دســتگاه ها به تأخیر می افتد یا با مشکاتی مواجه می شود. این 
موضوع نه تنها روند محرومیت زدایی را مختل می کند، بلکه اعتماد مردم به مســئولان را نیز تحت تأثیر 
قرار می دهد. وی اضافه کرد: یکی از مهم ترین مســائل توسعه شهری که مستقیماً با عدالت اجتماعی و 
توســعه پایدار در محات شهری مرتبط اســت و موضوعی که سال هاست به عنوان یکی از دغدغه های 
جدی شــورای شهر و مدیریت شــهری مطرح بوده است، شناســایی محرومیت ها و نابرخورداری ها در 

محات و رفع آنها با استفاده از داده های مکان محور است.
 نقاط ضعف و قوت محلات شناسایی و دسته بندی می شود

 عضو شــورای اسامی  شهر شــیراز ادامه داد: شورای شهر، با تدوین سند بر اساس شاخص های مختلف 
محات، تاش کرده است تا یک تصویر جامع از وضعیت هر محله به دست بیاوریم و در قالب این سند، 
با بهره گیری از فناوری اطاعات مکانی )GIS(، نقاط ضعف و قوت محات را شناســایی و دســته بندی 
کند، چرا که این ســند نه تنها می تواند به بهبود برنامه ریزی و تخصیص منابع کمک کند، بلکه نقشه ای 
راهبردی برای توزیع متوازن خدمات و امکانات در شهر خواهد بود که تاش مجموعه معاونت برنامه ریزی 

و بودجه شهرداری در این راستا قابل تقدیر است. 
حسینی اظهار کرد: یکی از چالش های اساسی که در مسیر اجرای این سند با آن مواجه شدیم، همکاری 
نداشتن و ارائه ندادن برنامه محرومیت زدایی از سوی برخی از دستگاه ها و نهادهای مسئول است. این در 
حالی است که طبق ماده 103 قانون شهرداری ها، تمام مصوبات شورای شهر برای دستگاه ها و نهادهای 
شــهری لازم الاجرا اســت و همه آنها ملزم به همکاری در اجرای این مصوبات هستند. وی همچنین از 
اســتاندار و فرماندار درخواست کرد که به این مســئله توجه ویژه داشته باشند و با برنامه ریزی دقیق و 
هماهنگی با تمام دســتگاه های مسئول، زمینه را برای اجرای ســریع و مؤثر این مصوبات فراهم کنند؛ 
چراکه رفع محرومیت در محات تنها در ســایه همکاری همگانی میســر اســت و دستگاه های اجرایی 
موظف هســتند نقش خود را در این فرآیند ایفا کنند. عضو شــورای اسامی  شهر شیراز در پایان اضافه 
کرد: ما در شورای شهر به عنوان نمایندگان مردم شیراز آماده ایم تا با جدیت تمام، از هرگونه مانع تراشی 
و کوتاهی جلوگیری کنیم و از همه مســئولان انتظار داریم که این مســیر را همراه ما طی کنند و این 

همکاری نه تنها یک وظیفه قانونی، بلکه یک مسئولیت انسانی است.

گروه خبر-لیلا غضنفری
محمدرضا  هاجری رئیس کمیســیون فرهنگی و گردشــگری شــورای 
اسامی شهر شــیراز. با بیان اینکه به مناســبت هفته وحدت، شادی و 
نشــاط اجتماعی می بایست ترویج و گســترش یابد. عنوان کرد: شورا و 
شــهرداری در تمامی  محات و مناطق شــهرداری جشــن های بزرگ 
منطقه ای و محلی را با مشــارکت و همکاری قرارگاه احمد بن موســی 
)ع( برگزار خواهد کرد تا نشــان دهد نشــاط اجتماعی و شــادی مردم، 
آن هم از نوع پاک و ســالم و شــاداب اثرگذار خواهــد بود. او همچنین 
از حمایــت شــورا و شــهرداری در برگزاری جشــن های کنگره جهانی 
حضرت محمــد )ص( درمحور چهارراه ادبیات تا حافظیه و باغ جهان نما 
 با ده ها مراســم هنری و فرهنگی خبر داد.  هاجری گریزی هم به اهمیت 
حفظ محیط زیست و نهضت جهاد ملی کرد و گفت: همکاری شهرداری 
و محیط زیســت و منابع طبیعی می بایست تنگاتنگ توأم با همکاری و 

هم افزایی باشد. 
او با گایه از نبود دســتورکارهای با محوریت حوزه فرهنگی و هنری در 
شــورای راهبری شهرستان شیراز گفت: ضمن حمایت همه جانبه از این 
شورای همدلی و گره گشایی کارها، به صورت جدی از این شورا گله مند 
بوده، چراکه طی چند جلســه با دســتورکارهای متعدد، خبری از حوزه 
فرهنگی، گردشگری، زیارتی و هنری در هیچ کدام از دستورکارها نیست؟ 
آیا زیرساخت های گردشگری و زیارت شهر با مشکات عدیده ای روبه رو 
نیســت؟ اماکن گردشگری همچون سعدی، حافظ، باغ جهان نما، دلگشا، 
عفیف آباد، ارم و... یک پارکینگ دارد؟ مگر شــیراز ســومین حرم، شهر 
فرهنگی، گردشگری و زیارت و هنر نیست؟ نباید از ده ها دستورکار، یکی 
به حوزه فرهنگ اختصاص داده می شــد؟  هاجری همچنین یادآور شد: 
متأسفانه در بافت تاریخی شیراز و محات در حوزه بازسازی، بازآفرینی، 
عمران و آبادی اقدامی  صورت نمی گیرد. هویت شــهر به محات اوست. 
وقتی به باز ســازی بافت های فرسوده محات توجهی در عمل نمی شود، 
درواقع چوب حراج به هویت محات زده می شــود. در حال حاضر به جز 

شــهرداری کــه آن هم انــدک و قطره چکانی در محــات کار می کند، 
دیگر ادارات و ســازمان های مســئول هیچ گام و عملــی در باز آفرینی 
محات بر نمی دارند. این عضو شــورای اسامی شهر شیراز تصریح کرد: 
باید در این حوزه وارد میدان عمل شــد و تشــویق و امتیازات بازسازی 
محات را برای مردم آســان نمود تا خودشان دست به کار شوند. رئیس 
کمیســیون فرهنگی و گردشگری شورای ششم اشاره ای به گفته رئیس 
مرکز اطاع رسانی پلیس راهور تهران درباره عدم استفاده راکبان موتور 
ســیکلت به دلیل عدم اســتفاده از کاه ایمنی داشت و گفت: در ایران 
14 میلیون نفر موتور ســیکلت دارند که ۹0 درصد آنها فرسوده است. ۷ 
میلیون موتورســوار گواهی  نامه ندارند، 10 میلیون و ۵00 هزار نفر کاه 
کاســکت ندارند و از کاه استفاده نمی کنند. در تهران 4۶ درصد از کل 
تصادفــات فوتی و ۶4 درصد از کل تصادفــات جراحتی مربوط به موتور 
سواران اســت.  هاجری عنوان کرد: شورا و شــهرداری آمادگی دارد در 
جنبه های فرهنگ ســازی و ارتقای فرهنگ موتورســواری و آموزش های 
لازم به آنها و تهیه کاه ایمنی و گرفتن گواهی  نامه با پلیس راهور شیراز، 
همکاری نزدیک داشته باشد تا هم از تصادفات پیشگیری نماید و هم از 
قانون مداری که سرفصل حقوق و آموزش شهروندی است، صیانت شود.

ســردار رهام بخش حبیبي، فرمانده انتظامي اســتان فــارس از اجراي 
طرح جمع آوري و انتقال اتباع غیر مجاز از ســطح اســتان تا پایان سال 
جاري خبر داد. ســردار حبیبي مهاجرت غیرقانوني را یکي از مشکات 
فراگیر جوامع امروزي برشــمرد که باعث پیامدهاي ناگوار در حوزه هاي 
فرهنگي، اجتماعي، اقتصادي و سیاســي کشــور مقصد مي شود. وي با 
اشــاره به مطالبه مردمي پیرامون این موضوع تصریــح کرد: فرماندهي 
انتظامي استان فارس در راستاي اجراي مطالبات قانوني مردم، به دنبال 
اجــراي عملیات گســترده و مؤثر براي انتقال اتباع غیرمجاز به کشــور 

مبدأ و ســامان دهي اتباع مجاز با همکاري نهادهاي مرتبط اســت. این 
مقام انتظامي همکاري مردم در رابطه با شناســایي محل کار و سکونت 
اتباع غیرمجاز و اطاع رســاني موضوع به پلیس را اقدامي مؤثر و مهم در 
تسریع اجراي این طرح دانست و خاطرنشان کرد: کلیه اتباع غیر مجاز و 
غیرقانوني تا پایان سال جاري مي بایست از سطح استان فارس به کشور 
مبدأ انتقال داده شــوند. وي به این اتباع توصیــه کرد: ضمن احترام به 
قوانین کشــور جمهوري اســامي ایران در اجراي طرح و براي انتقال به 

کشور خود، به صورت خودمعرف به مراکز انتظامي مراجعه کنند.

رئیس شورای اسلامی شهر و شهردار شیراز در گفت وگو با شهروندان مطرح کردند؛

اهتمام و همدلی در ارائه کارنامه درخشان مدیریت شهری شیراز 
امیدآفرینی اولویت مهم خدمت رسانی شورای اسلامی شهر و شهرداری این کلان شهر به شهروندان 

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شیراز:

 به جز شورا و شهرداری دیگر سازمان ها هیچ گام عملی
 در باز آفرینی محلات بر نمی دارند 

شمارش معکوس براي طرد اتباع غیرمجاز از استان فارس

عضو شورای اسلامی شهر شیراز: 

شهرداری به  تنهایی قادر به اجرای کامل 
طرح های محرومیت زدایی محلات نیست

تولیدی ها از نرخ مصوب تبعیت می کنند؟

گرانی در قامت روپوش مدارس
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جهان در آتش، »تنبل ترین« رئیس جمهور آمریکا در 
تعطیلات!

ایسنا- رسانه آمریکایی با اشاره به میزان تعطیلات »جو بایدن« فاش 
کرد که این رئیس جمهور ۸۱ ساله در کمتر از چهار سال، ۵۳۲ روز را 
در تعطیلات به سر برده و این رقم حدوداً ۴۰ درصد از ۱۳۲۶ روزی 

است که او در مقام ریاست بوده است.
براساس داده های شوکه کننده ای که »کمیته ملی جمهوری خواهان« گردآوری کرده 
است، یک آمریکایی که به طور میانگین ۱۱ روز در سال مرخصی دارد، تقریباً ۴۸ سال 

زمان می برد تا این تعداد روزهای مرخصی را برای خود جمع کند.
روزنامه نیویورک پست به نقل از »مارک پائولتا« مشاور کل دفتر بودجه کاخ سفید در 
زمان »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق آمریکا نوشت: »تصویر بایدن در خواب عمیق 
و در حالت دراز کشیده به پشت بر روی صندلی در ساحل، درحالی که آمریکا و جهان 

در آتش است، بیانگر دوران ریاست جمهوری او می باشد.«
وی افزود: »تورم از کنترل خارج شــده، قیمت ها همچنان خیلی بالا اســت، مرزهای 
ما با میلیون ها بیگانه غیرقانونی که مرتکب جنایات خشــونت آمیز علیه شهروندان ما 
می شــوند، تسخیر شده و جهان در یک وضعیت خطرناک قرار دارد اما تنها کاری که 

بایدن می خواهد انجام دهد این است که برای بیش از ۵۳۰ روز به تعطیلات برود.«
»کمیته ملی جمهوری خواهان« با اشاره به تازه ترین تصویر »جو بایدن« در ساحلی در 
ایالت »دِلاور« تاکید کرد که »روز شنبه، شانزدهمین روز متوالی بایدن در تعطیلات« 

بوده است.
نیویورک پست در گزارش سال گذشته خود نوشته بود که رئیس جمهور بایدن حدود 
۴۰ درصد از ۹۵۷ روز اول ریاستش را در تعطیلات شخصی و به دور از کاخ سفید بوده 

و این اقدام او را به »تنبل ترین« رئیس جمهور آمریکا بدل کرد.
این روزنامه آمریکایی نوشــت که بایــدن تقریبا ۴۰ درصد از دوران ریاســتش را در 
تعطیــلات بوده و این درحالیســت که »دونالد ترامپ« رئیس جمهور ســابق آمریکا 
۲۶ درصد از دوران ریاســت خود را صرف مسافرت های شخصی و تعطیلات خارج از 

واشنگتن سپری کرده است.
»نیکــول مالیوتاکیس« عضو جمهوری خواه مجلس نمایندگان از نیویورک در واکنش 
به این گزارش گفت: »بایدن باید با دادن مرخصی بیشتر، به آمریکایی ها لطف کند! او 
حتی اگر بیشتر به تعطیلات می رفت و اقدامات کمی انجام می داد، شاید زندگی بهتری 

می داشتیم! 

 ترکیه از کشته شدن مسئول بخش ایرانِ »پ.ک.ک« 
خبر داد

فارس- »آناتولی« خبرگزاری رسمی ترکیه، به نقل از منابع اطلاعاتی 
این کشــور خبر داد »صالحه آق بیگ« مســئول بخــش ایران در 
»پ.ک.ک« به تازگی در ســلیمانیه عراق کشته شده است. آناتولی 
می گوید این عضو پ.ک.ک با نام مســتعار »نوژان آمد« در این گروه فعالیت داشــته 
اســت. بر اســاس این گزارش،  آق بیگ در منطقه مرزی »پنجه وین« در مرز عراق و 
ایران ازپادرآمده است. آناتولی درعین حال اشاره کرد آق بیگ از سال ۱۹۹۳ به عضویت 

پ.ک.ک درآمده و مسئول بخش ایران در این گروه بوده است.
این گزارش در حالی منتشــر شده است که منابع عراقی اواخر هفته گذشته از حمله 
پهپادی ترکیه به یک خودرو در سلیمانیه عراق خبر داده بودند. منابع امنیتی در منطقه 
کردستان عراق به رسانه ها گفته بودند به علت سوختن کامل خودرو در آتش، شناسایی 

هویت افرادی که در این حمله هدف قرار گرفته اند، امکان پذیر نیست.

وزیردفاععراق:
 مرحله دوم عقب نشینی ائتلاف آمریکا سال ۲۰۲۶ به 

پایان می رسد
 ایســنا- »ثابت العباســی«، وزیر دفاع عراق گفت: »توافقی با آمریکا برای پایان 
مأموریت ائتلاف بین المللی در ۲ مرحله داریم. مرحله اول عقب نشــینی نیروهای 
آمریکایی امســال شروع می شود و تا ۲۰۲۵ ادامه دارد. مرحله دوم عقب نشینی در 

سال ۲۰۲۶ به طور کامل به پایان می رسد.«
این مقام عراقی افزود: »وزیر دفاع آمریکا پیشــنهادی را ارائه کرد مبنی بر اینکه ۲ 
ســال برای عقب نشینی کافی نیست، اما ما با پیشنهاد واشنگتن برای اضافه کردن 
یک سال دیگر به مدت زمان عقب نشینی مخالفت کردیم. کمیته های عراق و آمریکا 

درباره عقب نشینی همراه با ابقای شراکت و همکاری امنیتی به توافق رسیده اند.«
وی در مصاحبــه با العربیه گفت: »ما بــه ترکیه  حق تعدی و تهاجم به خاک خود 
را ندادیم. اطلاعاتی درباره پیوســتن افرادی از استان های جنوبی به حزب کارگران 

کردستان )پ.ک.ک( وجود دارد.«
وزیر دفاع عراق تأکید کرد: »به نفع عراق است که از هرگونه محوری دور بماند.«

این مقام عراقی همچنین گفت که نمی تواند وجود فساد در وزارت دفاع عراق را تأیید 
یا تکذیب کند. وزیر دفاع عراق همچنین تأکید کرد: ما به مرحله سوم تحویل پرونده 

امنیتی در شهرها به وزارت کشور رسیده ایم.

 ریاست جمهوری »هریس«، اسرائیل را ظرف دو سال 
نابود می کند

ایرنا- دونالد ترامپ، رئیس جمهوری سابق آمریکا و نامزد جمهوری خواهان طی یک 
سخنرانی تبلیغاتی، تصویری تاریک از ریاست جمهوری بالقوه هریس ترسیم کرد. 
وی عنوان کرد که اسرائیل در دولت احتمالی کامالا هریس، نامزد دموکرات ها، "به 
سرنوشت شومی مبتلا شده" و انتخابات نوامبر آینده ممکن است آخرین انتخابات 

آمریکایی ها باشد.
بنابر این گزارش، ترامپ در جمع رأی دهندگان شهر ماسینی، ویسکانسین، پس از 
صحبت در مورد موضوعاتی مانند اصلاحات تأمین اجتماعی و اجرای تعرفه ها، متعهد 

شد که جلو آن چه وی »جنگ جهانی سوم« نامید، را بگیرد.
ترامپ در این تجمع انتخاباتی ادعا کرد: من به هرج و مرج در خاورمیانه پایان خواهم 
داد و از جنگ جهانی سوم جلوگیری خواهم کرد. من تنها کسی هستم که می توانم 
این کار را انجام دهم. اگر من در این انتخابات پیروز نشوم، اسرائیل در صورت ریاست 
جمهوری »رفیق کمالا هریس« )اصطلاحی که ترامپ برای تخریب و متهم کردن 

هریس به داشتن تمایلات کمونیستی، استفاده می کند( محکوم به فنا خواهد بود.
نامزد جمهوری خواهان افزود: اگر اسرائیل شکست بخورد، ممکن است هیچ کشوری 

برای آمریکایی ها باقی نماند و ممکن است این آخرین انتخابات ما باشد.
فاکس نیوز افزود: این سخنان در حالی مطرح می شود که هریس در گذشته ترامپ را 
به تهدید دموکراسی متهم کرده است. نامزد دموکرات ها،  به تازگی، مدعی شد که با 
ظالمان و دیکتاتورهایی مانند کیم جونگ اون )رهبر کره شمالی( که به دنبال ترامپ 
هستند و می دانند که به راحتی می توان با چاپلوسی و لطف او را تحت تأثیر قرار داد، 
کنار نمی آید. وی افزود: آنها می دانند که ترامپ دیکتاتورها را مجازات نمی کند، چرا 

که خودش هم می خواهد یک دیکتاتور باشد.
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا روز سه شنبه ۵ نوامبر ۲۰۲۴ )۱۵ آبان ماه ۱۴۰۳( 
برگزار می شــود و پیروز این انتخابات، دوره چهار ساله ریاست جمهوری را از ژانویه 

۲۰۲۵ آغاز خواهد کرد.

افسراطلاعاتیسابقآمریکا:
جنگ هسته ای دیر یا زود رخ می دهد

مهر- افسر اطلاعاتی سابق آمریکا بار دیگر هشدار داد که شرایط کنونی جهان نشان 
می دهد که وقوع جنگ هسته ای اجتناب ناپذیر است. اسکات ریتر، افسر اطلاعاتی 
سابق آمریکا بار دیگر هشدار داد که به دلیل سطح تنش ها در جهان، جنگ هسته ای 

دیر یا زود رخ خواهد داد.
وی در گفت وگویی در فضای مجازی گفت: به دلیل شــرایط کنونی درگیری ها در 

جهان استفاده از تسلیحات اتمی تنها به مسئله زمان بستگی دارد.
اسکات ریتز در ادامه افزود: کشورهای جهان دیگر درباره کنترل چنین تسلیحاتی 

گفت وگو نمی کنند و درباره نیاز به کاهش زرادخانه هایشان نیز گفت وگو نمی کنند.
اســکات ریتر هفته پیش نیز هشدار داد که تشدید درگیری در اوکراین می تواند به 

جنگ هسته ای و پایان جهان منجر شود.
افسر سابق اطلاعاتی تفنگداران دریایی آمریکا در مصاحبه ای گفت که حمله اوکراین 
به روسیه با استفاده از تسلیحات دوربرد آمریکا ممکن است از سوی روسیه به عنوان 

حمله مستقیم آمریکا و ناتو، به خاک خود تعبیر شود.
ریتر ادامه داد که چنین اقداماتی به عنوان مقدمه ای برای یک تهاجم نظامی  بزرگتر 

به منظور انجام اهداف غرب از سوی روسیه تلقی می شود.
این مقام نظامی سابق آمریکا گفت که هدف نهایی آمریکا شکست راهبردی روسیه 
اســت. ریتر همچنین هشدارهای ســرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه را در 
مورد اینکه آمریکا گفته درگیری روسیه و ناتو به اروپا محدود می شود، را تکرار کرد.

این مقام نظامی  سابق آمریکا تأکید کرد که این تشدید تنش بسیار خطرناکی است 
که می تواند به سرعت شرایط مساعد را برای جنگ هسته ای گسترده و یک فاجعه 

بین المللی که منجر به پایان جهان شود، را در پی داشته باشد.

مقاومتفلسطین:
اسرائیل با پیشنهاد آتش بس آمریکا مخالف است

تسنیم- در حالــی که هیچ یک از مذاکرات مربوط به آتش بس غزه و تبادل اسرا 
در ســایه کارشکنی های رژیم صهیونیستی و شخص »بنیامین نتانیاهو«،  نخست 
وزیر این رژیم به نتیجه نرســیده اســت، یک منبع برجسته در مقاومت فلسطین 
اعلام کرد که اســرائیل به شدت با پیشنهاد آمریکا درباره توافق آتش بس و تبادل 

اسرا مخالف است.
این منبع در گفت وگو با المیادین، با اشاره به پیشنهادی که اخیراً آمریکا درباره آتش 
بس مطرح و اعلام کرده بود که این پیشنهاد با هدف حل مشکلات عمده بن بست 
چند ماهه در مذاکرات اســت، اظهار داشت: طرف آمریکایی در ارائه پیشنهادی که 

برای هر دو طرف )رژیم صهیونیستی و حماس( قابل قبول باشد، موفق نشد.
منبع مذکور تأکید کرد: اسرائیل به شدت با پیشنهاد آمریکا مخالف است؛ زیرا معتقد 

است که این پیشنهاد به خواسته های امنیتی اسرائیل پاسخ نمی دهد.
این منبع مقاومت فلســطین همچنین خاطرنشــان کرد: آمریکایی ها نیز متقاعد 
شده اند که نتانیاهو مانع اصلی رسیدن به توافق است و حماس هیچ بند دیگری را به 
سند ارائه شده در تاریخ ۲ جولای گذشته برای توافق آتش بس و تبادل اسرا اضافه 
نکرده اســت. منبع مذکور گفت: حماس به میانجی ها تأکید کرد که نیازی به هیچ 

پیشنهاد جدیدی نیست و سند دوم جولای تنها راه برای رسیدن به توافق است.
چند روز قبل منابع خبری به نقل از مقامات آمریکایی گزارش دادند که کاخ سفید 
قصد دارد پیشنهاد جدیدی را برای آتش بس در غزه ارائه کند و واشنگتن ادعا کرده 
که این پیشــنهاد جدید مشکلات و بن بست های مربوط به مذاکرات در چند دوره 

اخیر را رفع می کند.
بر اساس این گزارش، مقامات آمریکایی اعلام کرده اند که مشکل اصلی در مذاکرات، 

درخواست اسرائیل برای ماندن نیروهای خود در محور فیلادلفیاست.
این درحالی است که رسانه های عبری اعلام کردند دولت آمریکا طی روزهای آینده 
از طرح نهایی خود برای آتش بس و مبادله اسرا رونمایی می کند. شبکه صهیونیستی 
کان در این زمینه به نقل از برخی منابع آگاه که اشــاره ای به نام آنها نشــده است 
گزارش داد که این طرح که از آن به عنوان آخرین فرصت نام برده می شود، شامل 
همه موارد اختلافی بین حماس و اسرائیل در مذاکرات و در راس آن محور فیلادلفیا 
اســت. »ویلیام برنز«، رئیس سازمان ســیا به عنوان مذاکره کننده ارشد آمریکا در 
مذاکرات مربوط به آتش بس غزه هم گفت که پیشــنهاد آتش بس مفصل تری در 

چند روز آینده ارائه خواهد شد.
این درحالی اســت که همچنان اخبار ضد و نقیضی دربــاره مذاکرات آتش بس و 
پیشنهاد آمریکا به این منظور وجود دارد و بسیاری معتقدند که طرف صهیونیستی 
و در راس آن نتانیاهو با هیچ پیشنهادی برای توافق آتش بس و تبادل اسرا موافقت 
نخواهد کرد. حسام بدران، عضو دفتر سیاسی جنبش حماس روز شنبه اعلام کرد 
که نتانیاهو مانع دستیابی به هرگونه توافقی در نوار غزه می شود و مسئولیت کشته 

شدن اسرا بر عهده او است.

رسانهعبری:

پیشنهاد »آخرین فرصت« درباره غزه بزودی مطرح می شود
ایسنا- مسئولان اســرائیلی و آمریکایی 
اعلام کردند واشــنگتن درباره رسیدن به 
توافق تبادل اسرا با حماس خوش بین نیست 
اما طی روزهای آینده پیشنهاد جدیدی را 

ارائه خواهد کرد.
 مسئؤلان اسرائیلی و آمریکایی اعلام کردند 
واشنگتن درحال ارائه یک پیشنهاد جدید 
است که به تل آویو و میانجی ها ارائه خواهد 
شــد هرچند که درباره تحقق معامله ای در 

دوره آتی خوش بین نیست.
به گفته آنها دولت آمریکا نام این پیشنهاد 
را »پیشنهاد آخرین فرصت« گذاشته است. 
این پیشــنهاد احتمالاً طــی روزهای آتی 
مطرح خواهد شد. این پیشنهاد شامل تمام 

مســائل بحث برانگیز و اختلافات و در رأس آن محور 
صلاح الدین)فیلادلفیا(  بین نوار غزه و مصر است.

ســازمان رادیو و تلویزیون رژیم صهیونیستی گزارش 
داد که دولت آمریکا امیدوار اســت »حداقل در سطح 
رســانه ای« معامله ای محقق شــود. در این راستا یک 
منبع فلســطینی به ســازمان رادیو و تلویزیون رژیم 

صهیونیســتی گفت که مذاکرات درحال حاضر درباره 
تعداد اسرای ارشد فلســطینی در زندان های این رژیم 
اســت که در راستای معامله احتمالی آزاد خواهند شد 
نه مجموع کل اسرایی که قرار است آزاد شوند.این منبع 
اعلام کرد جنبش حماس تعداد اسرایی را که خواهان 
 آزادی آن هاســت تغییر نداده اســت و همان شــروط 

قدیمی را دارد.

شنبه »ویلیام برنز«، رئیس آژانس اطلاعات 
مرکزی آمریکا)ســیا( اعلام کرد پیشــنهاد 
دقیق تــری برای آتش بس در نوار غزه ظرف 
چنــد روز آینده ارائه خواهد شــد. هرچند 
که مســئولان آمریکایــی می گویند توافق 
نزدیک اســت اما هنوز توافقی حاصل نشده 
است. اما بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی گفته است که گزارش ها درباره 

تحقق یک دستاورد کاملًا غیر دقیق است.
پافشاری نتانیاهو بر ادامه جنگ غزه و عدم 
عقب نشینی از محورهای نتزاریم و فیلادلفیا 
در مرکز و جنوب غزه مانع تحقق آتش بس 
شده است درحالی که حماس بر پایان جنگ 
و عقب نشــینی کامل اســرائیل از نوار غزه 
تأکید دارد. از ســوی دیگر شبکه سی ان ان به نقل از 
یک مسئول ارشد آمریکایی اعلام کرد واشنگتن می داند 
وزارت جنگ و ارتش رژیم صهیونیستی خواهان پایان 
جنگ هستند. این مسئول اعلام کرد ارتش این رژیم به 
یک دوره استراحت برای احتمال وقوع جنگ در شمال 

سرزمین های اشغالی نیاز دارد.

مذاکرات در بن بست؛ تل آویو آماده جنگ می شود
تسنیم- روزنامه یدیعوت آحارانوت در گزارشی اعلام کرد، نهادهای 
اسرائیلی خود را برای شــرایط آماده می کنند که توافق برای مدتی 

طولانی محقق نشود.
رون بن یاشــای در گزارش خود که در سایت این رسانه منتشر شد 
اعلام کرد، در اســرائیل این آماده ســازی در حال انجام است که تا مدت های طولانی 
خبری از توافق نباشــد، پیش بینی می شود که روند جنگ در غزه نیز تغییر پیدا کند 
و هدف این بار بر روی افزایش فشــار نظامی بر سنوار متمرکز شود تا وی را مجبور به 
پذیرش توافق )مورد دلخواه تل آویو( کند، بدون آن که آســیبی هم به ربوده شــدگان 
)اسرای صهیونیست موجود در غزه( وارد شود.، در لبنان هم با وجود حملات مختلف 
جنگنده ها و پهپادها اما عملا شــک و تردیدهایی در رابطه با نتیجه های این اقدامات 
وجود دارد. این تحلیل گر ارشد صهیونیست در ادامه نوشت: شرایط در پایان این هفته 
چندان هم خوب نیســت، پیشــنهاد صلح آمریکایی در رابطه با توافق مبادله اسرا و 
پایان جنگ در بن بســت قرار دارد. گرچه این رسانه مدعی شد که علت این بن بست 
خواسته های جدید مطرح شده توسط حماس است اما اعتراف کرد که بنیامین نتانیاهو 

نخست وزیر اسرائیل هم حاضر به عقب نشینی از موضوع محور فیلادلفیا نشد.
در بخش دیگری از این گزارش آمده اســت، پافشاری یحیی السنوار، رهبر حماس در 
رابطه با اینکه او اســت که باید شمار اســرای امنیتی که باید از زندان های اسرائیل را 
مشخص کند و این رقم صرف نظر از شمار گروگان های زنده موجود در اختیار حماس 
است، کار مذاکرات را به بن بست کشانده است و باعث شده است تا ابتکار حل و فصل 
آمریکایی نیز وارد شرایط بغرنجی شود. با این حال ترجیحاً دولت آمریکا بنا به توصیه 

قطری ها و مصری ها پیشنهاد جدید خود را امروز مطرح خواهد کرد.
بن یاشــای در عین حال به خواندگان اســرائیلی توصیه می کند که چندان به ابتکار 
میانجیگرانه آمریکا دل نبندند، زیرا نهادهای سیاسی و امنیتی در اسرائیل به این نتیجه 
مشترک رسیده اند که شانس تحقق گشایش در توافقی که منجر به توقف بلند مدت 

جنگ برای شش هفته شود، ناچیز و حتی غیر ممکن است.
از اینرو نتانیاهو شامگاه پنج شنبه جلسه امنیتی را در مقر وزارت جنگ با حضور تیم 
مذاکره کننده و مسئولین عالی رتبه نهادهای امنیتی برگزار کرد که هدف از آن آمادگی 
برای شرایطی است که توافق در آن کاملًا شکست خورده و خبری از توافق برای یک 
مدت طولانی نخواهد بود، در حالی که جنگ در تمامی جبهه ها و صحنه ها شدت بگیرد.
ارزیابی های موجود آن است که د راسرائیل هیچ کس دقیقاً نمی داند که آیا توافقی طی 
یک هفته تا ۱۰ روز دیگر در کار خواهد بود یا خیر؟ این مدت هم به این خاطر اعلام شد 
که معمولاً السنوار و رهبران حماس به این مقدار زمان برای اعلام پاسخ خود نیاز دارند.
با این و جود آنچه که در مورد اسرائیل صدق می کند آن است که آنها چندان امیدی به 
ابتکار آمریکایی ندارند و پیش بینی می کنند که هدف از ارائه آن حفظ شتاب مذاکرات 

است تا اجازه افزایش تحرکات ایران و متحدانش را در منطقه ندهند.

اخبار کوتاه جهان

ایرنا- وزیر بازرگانی پاکســتان با اعلام برنامه ریزی این 
کشور برای اعزام هیات تجاری به جمهوری اسلامی ایران 
افزود: ما مصمم به پیگیری مســیرهای غیر تحریمی در 
مراودات تجاری با ایران و شــرکای منطقه ای خود زیر 

چتر سازمان همکاری شانگهای هستیم.
جام  کمال خان در آستانه بیست سومین نشست وزرای 
تجارت و امور اقتصادی کشورهای عضو سازمان همکاری 
شانگهای )SCO( که قرار است به میزبانی دولت پاکستان 
برگزار شود، طی مصاحبه اختصاصی در اسلام آباد اظهار 
داشــت که در هفته جاری نشستی بسیار مهم با حضور 
هیئت های کلیدی عضو سازمان همکاری شانگهای در 
اســلام آباد خواهیم داشــت که با توجه به اوضاع فعلی 
منطقه و سناریوهای مختلف پیرامون تحولات اقتصادی 

در جهان و منطقه، بسیار حائز اهمیت تلقی می شود.
وی افزود: حضور هیات های قوی مانند چین و روسیه و 

همچنین همسایه ما جمهوری اسلامی ایران در اجلاس 
آتی وزرای تجارت سازمان همکاری شانگهای یک فرصت 
ایــده آل را برای یافتن فرصت های جدید در راســتای 
مشارکت قوی منطقه ای و بکارگیری روش های موثر در 
عرصه مراودات تجاری، اقتصادی و تبادل هیات ها فراهم 

می کند.
وزیــر بازرگانی پاکســتان گفت که برخــی از اعضای 
شــانگهای با روش های مختلف از جمله تهاتر و ارزهای 
محلــی اقدام به تجارت دوجانبه می کننــد و ما نیز در 
نشست اسلام آباد دستور کار مؤثری در راستای تقویت 

معیشت ملت های خود را دنبال خواهیم کرد.
این وزیر پاکســتانی که اهل ایالت بلوچستان به عنوان 
اســتان همجوار مرزی با سیستان و بلوچستان در ایران 
اســت، پیرامون مراودات تجاری دو کشور اظهار داشت: 
در جریان سفر اردیبهشت ماه دکتر سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهوری فقید ایران به پاکستان، دو کشور اقدامات 
یکدیگر را برای تحکیم تجارت و رفع موانع بروزرســانی 
کردند و قرار شد یک هیئت تجاری از پاکستان به تهران 
اعزام شود که این سفر برنامه ریزی شده به دلیل سانحه 
اندوهناک درگذشــت رئیس جمهوری ایران و همکاران 

وی به تعویق افتاد.
وی تأکید کرد: پاکستان نگاه رو به جلو برای همکاری های 
مؤثــر و نزدیک با دولت جدید در ایــران دارد و ما برای 
تقویت بیشــتر مبادلات تجاری چه در سطح دوجانبه و 
منطقه ای مصمم هستیم و در این راستا زیر چتر سازمان 

همکاری شــانگهای در تلاش بــرای یافتن راهکارهای 
مختلف به ویژه مسیرهای غیر تحریمی خواهیم بود.

وزیر بازرگانی پاکســتان بــا بیان اینکه ســفر هیئت 
پاکســتانی به ایران همچنان در دســتور کار ما است، 
افزود: کمیته های تجاری در سطوح بالا و همچنین میان 
استان های مرزی دو کشــور نیز فعال است و اطمینان 
داریم در حاشیه نشست وزیران تجارت سازمان همکاری 
شانگهای در اســلام آباد، رایزنی های مهمی با مسئولان 
ایرانی در حوزه مــراودات دوجانبه تجاری، اقتصادی از 

جمله بهره برداری از بازارچه های مرزی داشته باشیم.
وی افــزود: تمامی مقدمــات برای میزبانی شایســته از 
هیئت های تجاری کشــورهای عضو سازمان همکاری 
شانگهای فراهم شده است و این تحول یک فرصت برای 
کمک به توسعه مراودات منطقه ای میان کشورهای عضو 

و تامین منافع مشترک ما خواهد بود.
وزیر بازرگانی پاکستان اعلام کرد که وی از وزیر صنعت، 
معدن و تجارت جمهوری اسلامی ایران به عنوان یکی از 
اعضای دائم سازمان همکاری شانگهای برای شرکت در 
اجلاس اسلام آباد دعوت کرده و دعوتنامه های مشابهی 

نیز برای دیگر وزرای کشورهای عضو ارسال شده است.
گفتنی است همزمان با نشست دو روزه وزیران تجارت 
ســازمان همکاری شانگهای در اســلام آباد در روز ۲۲ 
شهریور قرار است گردهمایی مسئولان اتاق های بازرگانی 
کشــورهای عضو نیز به میزبانی فدراســیون اتاق های 

بازرگانی و صنایع پاکستان در اسلام آباد برگزار شود.

تسنیم- »محمد العاطفی«، وزیر دفاع دولت نجات ملی 
یمن، طی ســخنانی درباره روند عملیات ها ضد دشمن 
صهیونیســتی در چهارچوب حمایت از غزه، اعلام کرد: 
پاسخ قوی و لرزه آور یمن به رژیم فاشیست صهیونیستی 
در راه اســت و بدون تردید یا نگرانی این پاســخ انجام 

خواهد شد.
وزیر دفاع صنعا با اشاره به عملیات های نیروهای یمنی در 
دریا علیه کشتی های صهیونیستی یا کشتی های مرتبط 
با این رژیــم، افزود: ما با قدرت یمنــی در برابر جنون 
صهیونیست ها می ایستیم و دشمن تلخی این قدرت ما را 

بارها و بارها در دریاها چشیده است.
وی تأکید کرد: عقب نشــینی یمــن از موضع خود در 
حمایت از فلســطین، امری محال است و ما درباره این 
مسئله هیچ بحثی نداریم. کار برای توسعه کمی و کیفی 
توانمندی های یمن طبق جدیدترین مفاهیم ســاختار 
نظامی ادامه دارد، تا به ســطوحی قوی تر از آنچه امروز 
هستیم برسیم؛ چه در عرصه قدرت موشکی و پهپادی 
و دریایی، و چه در توســعه فناوری های آن ها که تأثیر 
و دقت بیشــتر عملیات ها در برابر رژیم صهیونیستی را 

تضمین می کند.
این مقام نظامی یمن تصریح کرد: موضع یمن در محور 
جهاد، مقاومت، دفاع از امت اسلامی، مقدسات، ارزش ها، 

خاک و همچنین امنیت ملی ما، موضعی اصولی است.
محمد العاطفی اظهار داشــت: اخیراً این ضرب المثل در 

مفهوم نظامی ما ریشــه دوانده است با این مضمون که 
»دریای عرب و سرخ و خلیج عدن، گورستان ناوچه ها و 
کشتی های جنگی آمریکایی ها، صهیونیست ها و غربی ها 

خواهد بود«.
وی با اشــاره به اینکه یمن در مســیر آزادی و استقلال 
حرکت کرده اســت، گفت: کشــور ما هیچ گونه تبعیت 
و هژمونــی خارجی را نمی پذیــرد و حیاط خلوت هیچ 
رژیمی نخواهد بود و تحت هیچ گونه قیمومیت بین المللی 

قرار نمی گیرد.
وزیر دفاع صنعا تأکید کــرد: ثروت های ملی یمن جزء 
منابع حاکمیتی این کشور هستند و ما اجازه هدر دادن، 
فساد در آن و یا از بین رفتن سرمایه گذاری ها را نخواهیم 
داد و در راســتای منافع عالی ملت یمن عمل می کنیم. 
ما همچنین اجازه نمی دهیم که هیچ چیز ثبات و امنیت 
یمن را تهدید کند و هیچ گونه حضور نیروهای خارجی 

در جزایر و خاک یمن را نمی پذیریم.
وزیر دفاع یمن چندی قبل نیــز تأکید کرده بود: رژیم 
صهیونیســتی قدرت ما را خواهــد دید و به دلیل تجاوز 
به حاکمیت یمن، بهای سنگینی پرداخت خواهد کرد. 
تصمیم سازان نهاد نظامی یمن همه عوامل تعیین کننده 
نظامی را مورد بررســی قرار داده و نقاط ضعف دشمن را 
به دقت ارزیابی کرده اند. ما همچنین مهم ترین نقاط بانک 
اهداف خود در فلسطین اشغالی را با دقت بالا، شناسایی 
و تعیین کرده ایم. نیروی موشــکی، نیــروی پهپادی و 

نیروی دریایی یمن توانایی ها و امکانات کافی در اختیار 
دارند که زمینه اجرای دقیق عملیات ها را برای آنها فراهم 

می سازد.
در حالی که یمنی ها بارها بر پاسخ کوبنده خود به جنایات 
رژیم صهیونیستی، تأکید کرده اند، روز چهارشنبه هفته 
گذشته منطقه ششــم نظامی نیروهای مسلح یمن، در 
مراســم فارغ التحصیلی تیپ شهید »اسماعیل هنیه«، 
شاهد یک مانور نظامی شــامل حمله به اهداف فرضی 

متعلق به دشمن صهیونیستی بود.
در این مانور نظامی، حمله به اهداف فرضی وابســته به 
رژیم اشــغالگر و شهرک های اشــغالی از چندین مسیر 
با عملیات های تاکتیکی پیشــرفته شبیه ســازی شد. 
فارغ التحصیلان این مانور را با اســتفاده از انواع سلاح ها 

پیاده نظام انجام دادند.
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مصمم به پیگیری تجارت دوجانبه با ایران زیر چتر شانگهای هستیم

وزیردفاعدولتنجاتملییمن:

پاسخ قوی و لرزه آور یمن علیه صهیونیست ها در راه است

آسیای غربی

آگهی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده ۱3 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی برابررایشماره14036031119800272-1403/02/24هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایسهرابامیریفرزندعبدالهبشماره
شناسنامه15صادرهازشیرازدریکقطعهزمینمزروعیبهمساحت
6584/74مترمربعپلاکفرعیاز163اصلیواقعدربخش5زرقان
بندامیرکهجهتآنپلاکفرعی1046منظورگردیدوازســندبیع
شرطبهشــماره88863-1349/11/30دفتر8شیرازازسهامآقای
امیرقلیامیریکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخ
انتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیم
وپسازاخذ،رســیدظرفمدتیکماهازتاریختســلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/06/03
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/06/19

2892/م الف
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140360311198000427-1403/03/03هیاتموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسنددر
واحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضی
آقایسهرابامیریفرزندعبدالهبشمارهشناسنامه15صادرهازشیراز
دریکقطعهزمینمزروعیبهمســاحت18878/91مترمربعپلاک
فرعیاز163اصلیواقعدربخش5زرقانبندامیرکهجهتآنپلاک
فرعی1057منظورگردیدوازسندبیعشرط1349/11/21-98373
دفتر8شیرازوسندبیعشرط88863-1349/11/30دفتر8شیراز
ازسهامامیرقلیامیریکسرمیگرددلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانند
ازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/06/03
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/06/19

2894/م الف
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان



سازمانهدفمندسازییارانهها:
۴۰ هزار میلیارد تومان از مطالبات گندم کاران پرداخت شد

ایرنا- پرداخت مطالبات خرید تضمینی گندم از کشــاورزان طبق احکام جزء ۲ 
بند )الف( همچنین اعتبار مصوب در ردیف های ۱۱ و ۱ جدول شماره ۱۴ مصارف 
هدفمندســازی یارانه ها مربوط به تبصره ۸ قانون بودجه ۱۴۰۳، به صورت ۱۰۰ 

درصد محقق شده است.
این پرداخت طبق اعلام وزارت جهاد کشاورزی و تخصیص اعتبار موردنیاز توسط 
سازمان برنامه و بودجه به حساب عرضه کنندگان گندم معرفی شده توسط شرکت 
بازرگانــی دولتی ایران پرداخت و در مجموع تاکنون ۱۶۱ همت اعتبار مصوب به 

حساب کشاورزان گندم کار واریز شده است.
بخشی از مابقی مطالبات عرضه کنندگان گندم که توسط شرکت بازرگانی دولتی 
ایران معرفی شده اند به استناد بند »ث« تبصره )۸( قانون بودجه سال ۱۴۰۳ کل 
کشــور از محل فروش گندم به واحدهای خبازی و همچنین صنف و صنعت باید 
توسط شــرکت بازرگانی دولتی به حساب سازمان هدفمندسازی یارانه ها واریز تا 

نسبت به پرداخت آن اقدام شود.

کسری بارش سال آبی کشور صفر شد
ایرنا- شــرایط هواشناسی نشان می دهد که کســری بارش باقی مانده از پاییز و 
زمستان گذشته اکنون به صفر رسیده است. بخش قابل توجهی از این کسری در 

بهار امسال جبران شده است.
با وجود اینکه میانگین پهنه ای بارش کشــور اکنون نرمال اســت، اما نقشه بارش 
تجمعی ســازمان هواشناســی کشور نشــان می دهد که بارندگی های امسال در 

بخشی از مساحت کشور کمتر از نرمال بوده است.
بر اســاس آمار مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی 
کشور، بیشترین کسری بارش نسبت به شرایط نرمال مربوط به استان های سمنان 

با ۳۱، قزوین ۲۶/۳ و تهران با ۲۴/۹ درصد است.
اگرچه بخشــی از مساحت کشور با کم بارشی سالیانه مواجه است، اما میزان این 
کم بارشی از سال گذشته کمتر است و حدود ۲۷ استان از ابتدای سال آبی تاکنون 

بارش بیشتری نسبت به سال قبل دریافت کرده اند.
با این همه بارندگی های اســتان های بوشــهر، چهارمحــال و بختیاری، فارس و 

کهگیلویه و بویراحمد از سال گذشته نیز کمتر بوده است.
با وجود اینکه اکنون میانگین بارش کشــور نرمال است، اما این موضوع به معنی 
شــرایط مطلوب نیست؛ زیرا کم بارشی انباشته از قبل همچنان به قوت خود باقی 

است و نه فقط ایران بلکه فلات ایران با این چالش مواجه است.
بر اســاس گزارش ها، اغلب دشت های کشور به دلیل برداشت های بی رویه و بسیار 

زیاد از ذخایر آب زیرزمینی، به عنوان دشت های ممنوعه طبقه بندی شده اند.
در تعداد قابل توجهی از این دشت ها در استان هایی مانند، تهران، قزوین، خراسان 
رضوی، اصفهان و جنوب کرمان با فرونشســت شــدید و بی ســابقه زمین مواجه 
هستیم که سبب تخریب بدون بازگشت آبخوان ها می شود و تهدید جدی اقلیمی 

و زیستی برای سرزمین است.

رئیسسازمانبرنامهوبودجه:
مطالبات گندم کاران تا پایان هفته تسویه می شود

 ایسنا- براســاس آخرین گزارش سامانه شــرکت بازرگانی دولتی ایران )سیفا( 
تا صبح شــنبه ۱۷ شــهریورماه، ۱۱ میلیون و ۹۱۰ هزار تن گندم از کشــاورزان 
به ارزش ۲۱۰ هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شــده اســت. این میزان خرید 
تضمینی نسبت به مدت مشابه سال زراعی گذشته ۱/۶۲۱ میلیون تن معادل ۱۶ 

درصد رشد نشان می دهد.
تاکنون ۱۲۱ هزار میلیارد تومان از پول کشــاورزانی کــه گندم خود را به مراکز 

دولتی خرید تضمینی تحویل داده اند، واریز شده است.
 ســید حمید پورمحمدی، رئیس سازمان برنامه و بودجه و معاون رئیس جمهور از 
سرعت یافتن پرداخت مطالبات گندم کاران طی هفته جاری خبر داد و اظهار کرد: 

بخش عمده مطالبات تا پایان هفته تسویه خواهد شد. 
لازم به ذکر اســت که در حال حاضر استان های خوزستان با یک میلیون و ۶۲۳ 
هــزار تن، کردســتان یک میلیون و ۱۶۶ هزار تن، گلســتان یک میلیون و ۱۱۰ 
هزار تن، فارس ۹۱۴ هزار تن، کرمانشــاه ۸۲۵ هــزار تن، همدان ۷۰۵ هزار تن، 
آذربایجان غربی ۶۶۶ هزار تن، آذربایجان شــرقی ۵۸۷ هزار تن، لرســتان ۵۳۴ 
هزار تن و خراســان رضوی ۵۲۲ هزار تن بیشــترین میزان خرید تضمینی گندم 
را به خود اختصاص داده اند. عملیات برداشــت گندم در اســتان ها با اقلیم ســرد 
مانند کردستان، همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، آذربایجان شرقی و آذربایجان 
غربی، زنجان، اردبیل، چهارمحال و بختیاری، خراسان شمالی و لرستان همچنان 

ادامه دارد.

احتمال ابلاغ افزایش ۲۰درصدی رفاهیات کارمندان
 تا یک ماه آینده

تسنیم- براساس پیگیری هــای انجام شده و دغدغه کارمندان دولت در خصوص 
عدم تغییر ارقام پرداختی های مربوط به خدمات رفاهی غذا، ایاب و ذهاب، مسکن 
و... نســبت به سال گذشــته، به نظر می رســد که این پرداختی ها با افزایش ۲۰ 

درصدی به زودی ابلاغ خواهد شد.
شــنیده ها حاکی از آن اســت که این میزان افزایش احتمالی پرداختی رفاهیات 

کارمندان تا حدود یک ماه دیگر ابلاغ خواهد شد.

بلاتکلیفی ریاست سازمان بورس چند روزه می شود؟
تســنیم- بعد از موافقت شــورای عالــی بورس با اســتعفای مجید عشــقی، 
 تمام نگاه ها به جانشــین وی در ریاســت ســازمان بورس معطوف شــده است. 
در ایــن میان برخی کانال ها و رســانه های بورســی گمانه زنی هایی در خصوص 
 رئیــس جدید ســازمان بــورس مطــرح کرده انــد کــه البتــه وزارت اقتصاد 
 در بیانیــه ای تمــام گزینه های مطرح شــده را صرفــاً گمانه زنی خوانــد و آن را 

تکذیب کرد.
شــنیده ها حاکی از آن است که در جلسه اخیر شــورای عالی بورس، نام حجت 
صیدی در میان گزینه های ریاســت ســازمان بورس مطرح شده است، که البته 

تاکنون به نتیجه خاصی منجر نشده است.
لازم به ذکر اســت پیگیری ها از وزارت اقتصاد نشان می دهد بر خلاف اینکه گفته 
می شــود در روز سه شنبه شورای عالی بورس رئیس جدید سازمان بورس معرفی 

می شود، اما برگزاری این جلسه قطعی نیست و در هاله ای از ابهام است.

ریزش بیش از ۱۳ هزار واحدی شاخص کل بورس
باشگاهخبرنگاران-شــاخص کل بورس روز گذشته، ۱۸ شهریورماه با کاهش 
۱۳ هزار و ۶۱۲ واحدی در تراز ۲ میلیون و ۸۸ هزار واحدی ایستاد. شاخص کل 
هم وزن هم با کاهش ۲۷۱ واحدی در سطح ۶۶۱ هزار و ۴۲۴ واحدی قرار گرفت.
ســه نماد فولاد، فملی و شپنا بیشــترین تأثیر را بر شاخص کل بورس داشتند و 

فولاد و پترول و خارزم پرتراکنش ترین نماد های بورس بودند.
در جریان معاملات امروز شــاخص کل فرابورس هم با کاهش ۴ واحدی در ارتفاع 
۲۱ هزار و ۲۵۶ واحدی ایســتاد. سه نماد حســینا، زاگرس و خاور هم بیشترین 

تأثیر را بر این شاخص داشتند.
گروه شــیمیایی با ارزش معاملاتی ۳۰۱ هزار میلیارد تومان برترین گروه صنعتی 
بود و بعد از آن فلزات اساســی و ســرمایه گذاری ها در جایگاه بعدی ایســتادند. 
همچنین سه نماد افران، سپر و ماهور برترین تقاضا و برترین عرضه هم برای سه 

نماد افران، فیروزا و سپر در بورس ثبت شد.
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بورس

طلا و سکه

صداوســیما- عبدالناصر همتی، وزیر امور 
اقتصاد و دارایی در نشســت با اعضای کانون 
بانک ها و مؤسســات اعتباری خصوصی اظهار 
کــرد: ناتــرازی بانک هــا یکــی از مهم ترین 
مشــکلات اقتصــادی کشــور اســت. برخی 
بانک های خصوصی از ابتدا نادرســت شــکل 
گرفتنــد، برخی بعــداً ناتراز شــدند و برخی 
متوســط و خوب هستند، ولی هیچ کدام عالی 
نیستند و باید شــرایط را به سمتی ببریم که 

شرایط همه بهتر شود.
وی به کمبود درآمد صــادرات نفت، الزام به 
تأمین برخــی کالا ها با نــرخ ارز ترجیحی و 
همچنین مالیات پیش بینی شــده در بودجه 
اشاره کرد و ادامه داد: این مشکلات به صورت 
زنجیروار به هم متصل هستند و باید به نحوی 
مدیریت شود که هم بانک ها و هم تولیدکننده 

متضرر نشوند.
همتــی افزود: یک بال ما وزارت اقتصاد و بال 
دیگــر وزارت دارایی اســت، بنابراین تأمین 

خزانه بخشی از وظایف وزارت اقتصاد است.
وی تأکید کرد: تداوم ناترازی بانک ها به خاطر 
فشار بر نرخ سود، موجب مشکل برای بورس 
می شــود و بدون حل مشــکل بورس، تأمین 
مالــی از بازار ســرمایه نیز به خوبی شــکل 

نخواهد گرفت.
وزیــر اقتصاد با اشــاره به برخی مســائل و 
مشکلات مطرح شــده از سوی مدیران عامل 
بانک های خصوصی حاضر در جلســه و بیان 

اینکــه به دلیل آشــنایی با مســائل بانکی و 
اقتصادی، از قبل در جریان بسیاری مشکلات 
اســت، تصریح کرد: برخی مشکلات راه حل 
بلند و میان مــدت دارد و برخی، کوتاه مدت؛ 
پیشــنهاد من این اســت که بنشینید و برای 
حل مشــکلات، نوعــی اولویت بندی طراحی 
کنید تا آنها که ســریع تر قابل حل اســت را 

پیشنهاد بدهید.
همتی با بیان اینکه به عنوان مثال در موضوع 
تسهیلات تکلیفی، بنا بر حساسیت ها، ناچار به 
اولویت بندی هســتیم، اظهار کرد: در موضوع 
پرداخت تســهیلات ازدواج، بایــد با اغماض 
بیشــتری عمل کرد و برای چنین رقمی، به 
وام گیرنده، در خصوص ضامن، سخت نگیرید.

وزیر اقتصــاد افزود: در ایــن خصوص حتی 
می توانیم بــا بانک مرکزی توافــق کنیم که 
سفته های دریافت کنندگان وام ازدواج را جزو 
ذخایر صد در صد محاسبه نکنیم و به جوانان 

متقاضی، کمتر سخت بگیریم.
وی خطاب بــه مدیران شــبکه بانکی گفت: 
بنابرایــن تأکید من به شــما این اســت که 
بیایید برنامه ریزی کنید برای حل دو ســه تا 
از مشــکلات قابل حل کــه می دانیم تا پایان 
سال ۱۴۰۳ توان رفع آنها را داریم تا عجالتاً از 
میزان ناترازی بانک ها کم شود؛ مسئله توسعه 
عملکرد هم بماند برای بعد که شرایط مهیا تر 

شد.
همتی با اعلام اینکه جلســه بعد وی، به طور 

مشــترک، با مدیران عامل کلیــه بانک های 
دولتی و خصوصی خواهــد بود، تصریح کرد: 
البتــه ما به هیچ وجــه نمی خواهیم در حوزه 
عملکــردی بانــک مرکزی دخالــت کنیم و 
همواره اعتقادم این بوده اســت که این بانک 
باید استقلال لازم را داشــته باشد، ولی ما و 
بانک مرکزی بدون کمک همدیگر نمی توانیم 

کار را به پیش ببریم.
وزیر اقتصــاد با بیان اینکه بهتر اســت ابتدا 
مســائل و مشکلات مشــترک بین بانک های 
خصوصی و دولتی را حل کنیم و ســپس به 
حل مســائل اختصاصی بانک های خصوصی و 
مؤسســات اعتباری بپردازیم، تأکید کرد: به 
نظر من، اصلًا هیچ مشــکل غیر قابل حل در 
کشــور وجود ندارد و فقط باید اراده حل آن 

وجود داشته باشد.
همتــی در ادامه با اشــاره بــه مصادیقی از 
موضوعــات ترند شــده در فضــای مجازی و 
رسانه ای کشــور طی روز های اخیر از مدیران 
با  بانک های خصوصی خواســت، در مواجهه 
انتقــادات و حملات رســانه ای، انفعالی عمل 
نکنند. وی با تأکید بر اینکه هیچ مدیر یا بنگاه 
دولتــی و خصوصی مصون از خطا و اشــتباه 
نیســت، تصریح کرد: وظیفــه روابط عمومی 
دستگاه های دولتی و عمومی از جمله بانک ها 
و مؤسســات اعتباری خصوصی، صرفاً دفاع از 
رئیــس مجموعه و تخریب منتقدان نیســت، 
کمااینکــه به نظــر من، روابــط عمومی های 

بانک ها، بــه جای دفاع از فــرد، باید از نظام 
بانکی دفاع کنند.

همتی پیشــنهاد کــرد که مســئولان روابط 
عمومــی بانک ها، بــا مرکز اطلاع رســانی و 
روابط عمومی وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
هماهنگی های لازم را بــه عمل بیاورند و در 
یــک همکاری مشــترک، اذهــان عمومی را 
نســبت به عملکرد و مشــکلات نظام بانکی 

روشن نمایند.
وزیــر اقتصاد با یــادآوری اینکه مشــکلات 
سیستم بانکی، کمابیش با هم مشترک است، 
تأکید کرد: این مشکلات مشترک را می توان 
به طور مشــترک با افکار عمومــی در میان 

گذاشت.
گفتنی اســت، کانــون بانک ها و مؤسســات 
اعتبــاری خصوصی فعالیت خود را در ســال 
۱۳۸۳ آغــاز کرد و تاکنــون اقدامات مؤثری 
در راستای کمک به رشــد و توسعه کشور و 

همچنین رونق تولید داشته است.
 کانون بانک ها و مؤسسات اعتباری خصوصی 
هم اکنون دارای ۱۵ عضو فعال اعم از بانک ها 

و مؤسسات اعتباری خصوصی است.
شــایان ذکر اســت ایجاد هماهنگی، وحدت 
رویه در عملیات بانکی، همکاری بین اعضای 
کانون و تلاش در خصوص بهبود کیفیت ارائه 
خدمات به مشتریان و استقرار روش های نوین 
بانکداری منطبق با بانکداری اسلامی و ضوابط 
بانک مرکزی از جمله اهداف این کانون است.

وزیراقتصاد:

 بانک ها درباره ضامن وام ازدواج سخت نگیرند

مهر- فتح ا... توســلی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شــورای اســلامی پیرامون ضرورت حفظ ذخایر ارزی 
کشــور اظهار کرد: منابع ارزی هر کشور به مثابه قدرت 
اقتصــادی و یا به عبارتی دیگر نمودی از قدرت ملی آن 
کشــور در جهان محسوب می شود. یقیناً به هر اندازه ای 
که ذخایر ارزی و یا طلای یک کشــور رشد پیدا کند، به 
همان اندازه قدرت اقتصادی آن کشور در نظام بین الملل 
افزایــش می یابد. در حال حاضر یکی از دلایل قوی بودن 
کشورهای مهم اقتصادی به ذخایر سرشاری بازمی گردد 

که آنها در حوزه طلا و یا ارزهای خارجی دارند.
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس تأکید کرد: همه 
کشــورها با توجه به شــرایط نظام بین الملل و تحولات 
داخلی، برای حفظ منابع ارزی خود سیاســت های ارزی 
متفاوتی را اتخاذ و اجرا می کنند. این سیاســت ها برای 
کشوری مانند سوئیس که تحریم نیست و تولید ناخالص 
داخلی بالایی دارد به یک شــکل اســت و برای کشوری 

مانند ایران که بــا تحریم های اقتصادی متعددی مواجه 
است به شکل دیگری اجرا می شود.

تصمیمات اقتصادی باید مبتنی بر وضعیت تحریمی باشد
وی خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضر ما در شــرایط 
تحریمی به ســر می بریم؛ لذا، ایران نمی توان سیاســت 
ارزی را اجرا کند که یک کشــور غیر تحریمی عملیاتی 
کرده اســت. با توجه به محدودیت منابع ارزی کشــور، 
مدیریت این ذخایر از اهمیت بالایی برخوردار بوده و یک 
امر حیاتی به حساب می آید؛ لذا در چنین شرایطی نباید 
ایــن اجازه را داد که برای واردات هر کالای غیرضروری، 

از کشور ارز خارج شود.
واردات آیفون حیاتی نیست

توســلی توضیح داد: در حال حاضر اولویت ارزی کشور 
معطوف بــه واردات داروهای خاصی اســت که زندگی 
بســیاری از بیماران به آن وابســته اســت. واردات مواد 
اولیــه صنعتی هم از دیگر اولویت های مهمی اســت که 
منابع ارزی کشــور باید صرف آن شود. عضو کمیسیون 
اقتصــادی مجلــس خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر 
واردات گوشــی آیفون امــر حیاتی نیســت، اما تأمین 
دارو بیماری هــای خاص و یا واردات مواد اولیه موردنیاز 
واحدهــای صنعتی همگی جــزء موضوعات مهم و حائز 
اهمیت هســتند. دارو یک نیاز حیاتی است؛ مواد اولیه 
صنعتی یک مســئله اولویت دار است، در کنار این موارد 
واردات کالای غیرضروری مانند آیفون مشمول هیچ یک 

از تعاریف مذکور نمی شود.

فارس- بازار طلا و سکه هفته جدید را با نوسان کم قیمتی 
آغاز کرد. البته باتوجه  به آغاز ماه ربیع الاول، انتظار می رود 
بازار از حالت رکودی خارج شــود و میزان معاملات در این 
بازار افزایش یابد. قیمت طلا و سکه پس از اتمام تعطیلی ها 
در کشور و نیمه تعطیل بودن بازار طلا و سکه، دیروز آرایش 
نزولی به خود گرفت. بررســی ها نشان می دهد طلای ۱۸ 
عیار، در هفته جدید کار خود را با کاهش قیمت آغاز کرده 
است و به ابتدای کانال ۳/۶ میلیون تومانی رسید. طلای ۲۴ 
عیار هم ریزش قیمت  را تجربه کرد و در نرخ چهار میلیون 

و ۸۲۲ هزار تومان به بازار عرضه شد.
پیروی سکه از طلا

ســکه هم از این نوســانات نزولــی جدا نماند، اما مســیر 
مشــخصی را طی نکرد. براین اساس، ســکه طرح جدید با 
کاهش قیمت همراه شد و به ۴۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان 
رسید. اما ســکه طرح قدیم گران شد و نرخ ۳۸ میلیون و 

۳۰۰ هزار تومان را در کارنامه قیمتی خود به ثبت رســاند. 
ســقف مقاومتی طلای جهانی هم شکســته شد و طلای 
جهانــی را به کانال پایین تر کشــاند. در حال حاضر ارزش 
طلای جهانی به سطح ۲۴۹۷ به ازای هر انس رسیده است.

رشد رمزارزها در سایه رکود در بازارهای داخلی
بازار ارز و ســکه از ابتدای ماه شــهریورماه در حال نوسان 
بوده انــد و دایم دامنه نوســان در حال تغییر بوده اســت. 
به عبارت دیگر، قیمت ها در بازار ارز و سکه در حال درجازدن 
در محدوده های مشــخص است؛ قیمت دلار طی سه هفته 
گذشــته وارد کانال ۵۹ هزار تومان شده اما در عبور از ۶۰ 
هزار تومان ناکام بوده است. البته در گاهی مواقع نیز قیمت 
دلار در بازار غیررسمی وارد کانال ۵۸ هزار تومان نیز شده 
است.در روزهایی که بیت کوین و رمزارزها کاهش داشتند و 
بازار ارز، سکه و بورس هم نوسان رنجی را سپری می کنند، 
پــروژه رمزارزی تلگرام )ســگ های تلگرامی یا dogs( که 

محبوب ایرانی هاست در صرافی های داخلی رشد داشت.
تغییر قیمتی برابر صفر در بازار ارز

بازار ارز در هفته جــاری تقریباً تعطیل بود و برآیند تغییر 
قیمت ها در بازار ارز و طلا به صفر نزدیک بود. زیرا قیمت ها 
در بازار ارز در هفته جاری و در ســایه تعطیلات دوشــنبه 
و چهارشــنبه ساید شد و در ســایه رکود معاملاتی و نبود 
مشتری، قیمت ها در این بازار رنج شد، برخی بازارها نسبت 

به هفته قبل هیچ تغییــر قیمتی را ثبت نکردند. معاملات 
در بازار ارز، ســکه و طــلا در این هفته یخ زده بود و قیمت 
نیم سکه، ربع سکه و ســکه ۱ گرمی نسبت به مدت مشابه 
هفته قبل هیچ تغییری نداشت و حتی حباب اقلام طلا هم 

تکان نخورد و در محدوده مدت مشابه هفته قبل ایستاد.
حرکت خلاف جهت دلار کاغذی و دیجیتال

این روزها اثر تنش هــای منطقه ای بر بازار ارز کاهش پیدا 
کرده اســت و همیــن موضوع نیز باعث ایجــاد آرامش در 
بازارها شده است. در هفته گذشته دلار تهران ۱۰۰ تومان 
رشــد کرد؛ ولی قیمت تتر ۳۵ تومان کاهش یافت و حباب 
درهم در محدوده ۲۵ تومان قرار گرفت و حباب ســکه در 

کانال ۱۹ درصدی باقی ماند.
خبر بد برای انس جهانی

داده های مربوط به اشــتغال آمریکا ســبب شــد انتظارات 
معامله گــران جهانی بازار طلا نســبت به دو مرحله کاهش 
نرخ بهره از ســوی فدرال رزرو در ماه جاری تقویت شــود؛ 
مســئله ای که به گفتــه تحلیلگران برای ایــن بازار خوب 
نیست. بر اســاس ارقام منتشر شده از ســوی »اداره آمار 
کار آمریکا«، استخدام های بخش غیرکشاورزی آمریکا ماه 
گذشته تا ۱۴۲ هزار اســتخدام افزایش یافت، به طوری که 
میانگین ســه ماهه استخدام ها را در پایین ترین حد خود از 
اواســط ۲۰۲۰ قرار گرفت. نرخ بیــکاری نیز به ۴/۲ درصد 

کاهش یافت که اولین کاهش آن در طول پنج ماه گذشته 
محسوب می شــود و نشان دهنده معکوس شدن اخراج های 
موقت در این کشــور اســت. بازده اوراق خزانه داری و دلار 
پس از انتشــار این خبر نوسان کردند، در حالی که شمش 
طلا افزایش اولیه خود را از دست داد و ۰/۶ درصد پایین تر 
معامله شد. معامله گران سواپ نیز انتظارات خود از کاهش 

۰/۵ واحد درصدی نرخ بهره در این ماه را افزایش دادند.
پیش بینی قیمت طلا و سکه

صــادق محبی، کارشــناس اقتصاد ایــران در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس گفت: بازار ارز و ســکه 
در روزهای معاملاتی هفته گذشــته و دیروز بدون نوسان 
خاصی معامله شدند که نشــان می دهد هنوز معامله گران 
وارد بازار نشده اند. این کارشناس اقتصادی ادامه داد: هفته 
گذشــته طلا و ســکه به رغم نیمه تعطیل بودن بازار تحت 
تأثیر نوسانات انس جهانی طلا و همچنین نوسانات نرخ ارز 
در کشور با افزایش قیمت همراه شد. البته این افزایش دور 
از انتظار بود. وی افزود: در این میان باید به این نکته توجه 
کرد که با فرارســیدن ماه محرم و صفر بازار در حالت نیمه 
رکودی قرار داشــت و اکنون با آغــاز ماه ربیع الاول فعالان 
بازار پیش بینی می کنند که میزان خریدوفروش طلا و سکه 
افزایــش پیدا کند و رونق به بازار بازگردد و البته باتوجه  به 

رشد تقاضا، قیمت ها نیز صعودی شود.

تسنیم- جلسه شورای قیمت گــذاری محصولات کشاورزی 
بــرای تعیین نرخ خرید تضمینی گندم و ســایر محصولات 
زراعی برگزار شــد، اما به دلیل به حدنصاب نرســیدن اعضا 

لغو شد.
درحالی که براســاس قانون نرخ خرید تضمینی محصولات 
کشــاورزی، قیمــت این محصــولات باید تا اواخــر تیرماه 
تعیین و قبل از شــروع ســال جدید زراعی به کشــاورزان 
 اعلام شــود تــا آنهــا بتوانند برای کشــت نــوع محصول 

تصمیم گیری کنند.
شــورای قیمت گذاری محصولات کشــاورزی، متشــکل از 
نماینــدگان وزارت خانه هــای جهاد کشــاورزی، اقتصاد و 
سازمان برنامه و بودجه است که در آن نمایندگان تشکل ها، 
کشاورزان و مجلس شورای اسلامی نیز حضور دارند، رئیس 

این شورا وزیر جهاد کشاورزی است.
بر اســاس اطلاعات دریافتی تمــام اعضای موظف به غیر از 
وزیر اقتصاد و رئیس ســازمان برنامه و بودجه یا نمایندگان 
آنها در این جلســه حضور داشــتند؛ به همین دلیل جلسه 
با وجود حضور ســایر اعضا برگزار نشــد تا بــا وجود تأخیر 
 ۲ ماه نــرخ خرید تضمینی محصولات کشــاورزی کماکان 

تعیین نشود.
چرا این دو نفر حاضر نشدند؟

درباره اینکه چرا نمایندگان وزارت اقتصاد و ســازمان برنامه 
و بودجه در این جلســه حضــور نیافتند، می تــوان انتظار 
داشــت که هنوز درباره نرخی به توافق نرســیده باشــند و 
این دســتگاه ها برای بازپرداخت مبالغ خرید تضمینی گندم 

دغدغه هایی دارند.

به طوری که تا صبح شــنبه ۱۷ شهریور ماه، ۱۱ میلیون و 
۹۱۰ هزار تن گندم از کشاورزان به ارزش ۲۱۰ هزار میلیارد 
تومان )همت( خرید تضمینی شــده است که از این میزان 
حدود ۱۲۰ هزار همت پرداخت انجام شده و باقی مطالبات 

کشاورزان باقی مانده است.
جلسه آینده شورای قیمت گذاری کالاهای اساسی سه شنبه 

برگزار می شود
بر اســاس اطلاعات موجود سازمان برنامه بودجه تورم تولید 
گندم برای ســال زراعی جدیــد ۱۰/۵ درصد در نظر گرفته 
شده است و درباره نرخ های پیشــنهادی اعضا نرخ های ۱۹ 
هزار تومان تا ۲۵ هزار تومان مطرح است که اختلاف زیادی 
با هم دارند. بر اســاس اعلام عسگری، رئیس مجلس شورای 
اســلامی و از اعضای شورای قیمت گذاری کالاهای اساسی، 
جلسه آینده این شــورا سه شنبه این هفته برای تعیین نرخ 
خرید تضمینی ۳۲ قلم محصول کشــاورزی از جمله گندم 

تشکیل می شود.

ایســنا- در هفته های گذشــته خصوصاً در بازه سفرهای 
اربعینی نــاوگان حمل و نقــل برون شــهری )اتوبوس( با 
چالش های بســیاری مواجه شــد؛ به طوری که براســاس 
گزارش هــای مردمی حدود ۱۰ روزی مســافران در ســایر 
 مســیرهای غیراربعینی بــرای تهیه بلیــت اتوبوس دچار

 مشکل بودند.
مدیرکل دفتر حمل ونقل مسافر سازمان راهداری در تشریح 
چرایی ایــن موضوع گفته بود که چون بــا کمبود اتوبوس 
مواجه هســتیم و ناوگان توســعه پیدا نکرده است و از آن 
طرف عمده خدمات ناوگان حمل ونقل برون شــهری برای 
سفرهای اربعینی در نظر گرفته شده، تردد اتوبوس در سایر 
مسیرها کم شده است و مردم می بایست تنها برای سفرهای 

ضروری از اتوبوس استفاده کنند.
حال ســؤال اینجاســت کــه چرا بــا کمبــود اتوبوس در 
نــاوگان حمل و نقل برون شــهری مواجه هســتیم و اگر 
 بنا اســت که اســتفاده از حمل و نقل عمومی برون شهری 
در بیــن مردم گســترش یابــد و جاده های کشــور مملو 
 از خودروهای شــخصی نشــود، آیا توســعه ایــن ناوگان  
نباید در دستورکار باشد تا سهم آن در سفرهای مردم بیشتر 

شود؟
احمدرضا عامری، رئیس هیئت مدیره اتحادیه شــرکت  های 
تعاونی مسافربری کشور در پاسخ به این سؤال گفت: ۷۰۰۰ 
دستگاه اتوبوس فعال در شبکه داریم، در حالی که حدود دو 
ســال پیش تعداد اتوبوس های فعال در شبکه به ۱۶ هزار و 

۵۰۰ دستگاه می         رسید.
وی با اشــاره به اینکه به دلیل افزایش هزینه ها، ســفر در 
اولویت همه مردم نیست، گفت: از آن طرف به دلیل کمبود 
مسافر و دستوری بودن بلیت اتوبوس، بسیاری از اتوبوس ها 

از شبکه خارج شده اند.
عامری تصریح کرد: قیمت اتوبوس به مرز ۲۷ میلیارد تومان 
رســیده و قیمت لوازم یدکی آن نیز افزایش یافته است؛ به 
طوری که لاســتیک آن نیز حدود ۶۰ تا ۸۰ میلیون تومان 
اســت. به همین دلیل بیشــتر اتوبوس ها جذب سازمان ها 
می شــوند زیرا هم صرفه اقتصادی دارد و هم ریســک آن 

کمتر است.
وی با بیان اینکه تولید اتوبوس کم اســت، اظهار کرد: چون 

قیمــت اتوبوس بالا اســت و خریداری ندارد، شــرکت های 
تمایلی به تولید ندارند.

عضوکمیسیوناقتصادیمجلس:

واردات آیفون جزء اولویت های ارزی کشور نیست

بازارگرمی رمزارزهای تلگرامی در روزهای یخ زدگی بازار ارز و طلا

۲ نفر باعث عدم تعیین نرخ خرید تضمینی گندم شدند

چرا اتوبوس برون شهری کم داریم؟

کشاورزیاقتصاد کلان

حمل و نقل زمینی      



دوشنبه1403/06/19 فرهنگ و هنرسالسیویکم شماره6370

سیاست جدید سیما، پخش سریال های روز خارجی

ورزش

اکران »لاله« ایران در آمریکا و کانادا

فیلم سینمایی »لاله« به کارگردانی اسدا... نیک نژاد و تهیه کنندگی پروانه پرتو 
و تورج منصوری پس از اکران موفق در ســینماهای داخل و خارج کشــور در 

پلتفرم اپل تی وی در سراسر آمریکا و کانادا به نمایش در آمد.
فیلم سینمایی »لاله« با حضور بازیگران ایرانی و به زبان انگلیسی ساخته شده 
است و در زمان اکران در ۲ نسخه جداگانه، به زبان انگلیسی همراه با زیرنویس 

فارسی و دوبله فارسی به نمایش درآمد.
ایــن فیلم درباره زندگی لاله صدیق، قهرمــان اتومبیل رانی ایران و چالش ها و 

مشکلاتی است که این راننده حرفه ای با آن مواجه بوده است.
ســارا امیری، ســام قریبیان، ایرج نوذری، نیکی کریمی، میتــرا حجار، پیام 
اینالویی، محمد صادقــی، امیرعلی دانایی، همایون ارشــادی، آزیتا حاجیان، 
لیــلا اوتادی، محمود اردلان، ژوبین رهبر، بهرام حیدری و محمد متوســلانی 

بازیگران این فیلم هستند.

الاهلی خواستار تأخیر دیدار با پرسپولیس شد
بــه گــزارش ایســنا، الاهلی در 
نخســتین بــازی خــود در لیگ 
نخبگان آسیا دوشنبه هفته آینده 
از پرســپولیس پذیرایــی خواهد 
کرد. این بازی قرار اســت که در 
ورزشگاه ملک عبدا... در شهر جده 

برگزار شود.
نوشت  عربستان  الریاضیه  روزنامه 
کــه باشــگاه الاهلــی در نامه ای 
بــه کنفدراســیون فوتبال آســیا 
درخواست کرده است که دیدار با 

پرسپولیس با یک روز تأخیر برگزار شود. طبق قوانین کنفدراسیون فوتبال آسیا 
تیم میزبان باید ورزشــگاه خود را ۴۸ ســاعت قبل از برگزاری بازی در اختیار 

نمایندگان AFC قرار دهد.
الاهلی نمی تواند چنین شــرایطی را فراهم کند؛ چرا کــه یک روز قبل از بازی 
پرســپولیس برابر الاهلی، دیدار الاتحاد با الوحده در لیگ عربستان در ورزشگاه 
ملک عبدا... برگزار خواهد شــد و به این ترتیب الاهلی نمی تواند در زمان مقرر 

ورزشگاه را در اختیار کنفدراسیون فوتبال آسیا قرار دهد.
الاهلی از کنفدراســیون فوتبال آســیا درخواســت کرده که یا بازی را با تأخیر 
یک روزه برگزار کند و یا این که اجازه دهد در همین ورزشــگاه از پرســپولیس 

میزبانی کند.
البته روزنامه سعودی اسپورت مدعی شــد که قطعاً دیدار پرسپولیس و الاهلی 
در ورزشگاه ملک عبدا... برگزار خواهد شد و تغییری در مکان میزبانی به وجود 
نخواهد آمد. روزنامه الریاضیه نیز اعلام کرد که بســیار بعید است که درخواست 
الاهلی برای تأخیر این بازی با موافقت AFC مواجه شــود و این احتمال وجود 

دارد که بازی در ورزشگاه دیگری برگزار شود.

بازگشت »نیمار« به بازی استقلال گره خورد
بــه گزارش فــارس، »مدت دوری 
نیمــار ۲ ماه تمدید شــد.گزارش 
نشــریه الریاضیه از عــدم آمادگی 
ســتاره برزیلی برای بازگشــت به 
الهلال است.  ترکیب  میادین در 
دستمزد  دریافت  با  نیمار 
سالیانه 100 میلیون یورو 
نیمکت  گران قیمت تریــن 
لقب  فوتبال  تاریخ  نشــین 

گرفت.
برزیلی 11  ســتاره 
مــاه پیش در 

بازی تیم ملی کشــورش با اروگوئــه رباط صلیبی پاره 
کرد. پیش بینی ها از بازگشت نیمار به میادین در 

هفته آینده خبر می داد.
نشریه عربســتانی می نویســد که نیمار در 
تست بدنی برای بازگشت به میادین مردود 
شــد تا دوری اش از بازی های فوتبال به 13 

ماه افزایش یابد.
بر اســاس گزارش الریاضیه، اولین بازی کاپیتان 
تیــم ملی برزیل بعــد از مصدومیت بــرای الهلال 
مقابل استقلال ایران در تاریخ ۴ نوامبر )1۴ آبان( در 

ورزشگاه مملکت آرنا ریاض خواهد بود.

به گــزارش پایگاه خبــری اداره کل ورزش و 
جوانان اســتان فارس، در روز پایانی بازی های 
پارالمپیک پاریس ۲0۲۴، علی اکبر غریب شاهی 

در دسته 107- کیلوگرم به مصاف رقبا رفت.
غریب شاهی در وزنه اول با مهار ۲۴7 کیلوگرم 
رکــورد پارالمپیک را شکســت کــه در ادامه 
انخبایار مغولســتانی با وزنــه 1۴۸ کیلوگرمی 

رکورد را جا به جا کرد.
در وزنــه دوم با مهــار ۲5۲ کیلوگرم بار دیگر 
رکــورد پارالمپیــک و جهان را شکســت. در 
ادامــه رقیب مغولی نتوانســت در وزنه ســوم 
۲60 کیلوگــرم را مهار کند و بــه این ترتیب 
غریب شــاهی با اقتدار هفتمین طلای کاروان 
ایران را گرفت. غریب شاهی در وزنه سوم ۲61 
کیلوگرم را پرس کرد اما به دلیل خطا این وزنه 

پذیرفته نشــد تا با همان وزنه ۲5۲ کیلوگرم، 
ضمن شکستن رکورد پارالمپیک قهرمان شود.
وزنــه اول: ۲۴7 کیلوگــرم؛ رکــورد جهان و 
پارالمپیک. وزنــه دوم: ۲5۲ کیلوگرم؛ رکورد 
جهان و پارالمپیک. علی اکبر غریب شاهی بعد 
از کســب مدال طــلای وزن 107- کیلوگرم 
پاریس،  پارالمپیک  بازی هــای   پاراوزنه برداری 
اظهار داشــت: رقابت سخت و ســنگینی بود. 
استرس داشــتم در این رقابت مدال طلا را از 
دست بدهم که خوشــبختانه با کمک مربیان 
و وزنه های خوبی که انتخاب شــد، توانستم به 
مدال طلا برســم و آن را به مردم شریف  ایران 
تقدیــم کنم. وی ادامــه داد: رکورد بازی های 
پاراآســیایی و جهان در اختیار مــن بود، اما 
مغولستانی هم وزنه های خوبی زد و در حرکت که توانســتم این رکورد را هم بزنم. وزنه بردار رکورد پارالمپیک دســت من نبود و خوشحالم 

آخــر وزنــه ای انتخاب کرد تا مــن هم نتوانم 
رکورد جهان را جابه جا کنم.

پاراوزنه بــردار طلایــی ایــران در پارالمپیک  
پاریس در خصوص  حرکت آخــر و مهار وزنه 
۲61 کیلوگرم که خطا اعلام شد، گفت: انتظار 
داشــتم که بتوانم این وزنه را بزنم چون رکورد 
ارزشــمندی برایم بود. امیدوارم در مســابقات 

بعدی بتوانم آن را مهار کنم.
غریب شــاهی در خصوص احساس خود بعد از 
کسب مدال طلای پارالمپیک، عنوان کرد: باور 
کنید سال های زیادی اذیت شدم و حتی بارها 
از تیم ملی خط خوردم  و در پارالمپیک توکیو 
هم  نبودم، اما ایســتادم و جنگیدم تا به هدفم 

که کسب طلای پارالمپیک بود، برسم.

طلای پارالمپیک پاریس 2024 بر گردن »علی اکبر غریب شاهی«
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»سلام علیکم حاج آقا« رفع توقیف شد

فیلم ســینمایی »ســلام علیکم حاج آقا« به نویســندگی و کارگردانی حسین 
تبریزی پس از 6 ســال موفق به دریافت پروانه نمایش شــده اســت و در حال 
حاضر در نوبت اکران عمومی قرار دارد. این فیلم با مضمونی کمدی - اجتماعی 
در تابســتان سال 13۹7 تهیه و تولید شــد و پس از آن تاریخ در مرحله صدور 

پروانه نمایش متوقف ماند.
به گفته تبریزی، با تعامل و همراهی خوب مدیران ســینمایی این فیلم که یک 
کمدی اجتماعی اســت پس از گذشت 6 سال رفع توقیف شد و در اولین زمان 

ممکن روی پرده خواهد رفت.
از جمله بازیگران »ســلام علیکــم حاج آقا« می توان به حمیــد گودرزی، لیلا 
اوتادی، علی صادقی، رز رضوی، زهرا جهرمی، سوســن پرور، ارژنگ امیرفضلی، 
مهران رجبی، محمدرضا شــریفی نیا و پوریا پورسرخ، همراه با هنرمند خردسال 

هلیا آهنگری اشاره کرد.

سینما

پخش سریال های روز دنیا در شبکه های مختلف تلویزیونی 
رویکرد جدید سیماست که مورد استقبال مخاطبان قرار 
پیگیر  که  مخاطبانی  این سریال ها  پخش  با  است.  گرفته 
آثار جهانی هستند می توانند سریال های مورد علاقه شان 
را با دوبله حرفه ای تماشا کنند. در ادامه مروری داریم بر 

سریال های که در مسیر آنتن هستند.
مینی ســریال »منطقه  دوردست« و ســریال تحسین شده 
»جداســازی« ساخته بن اســتیلر اخیراً از شــبکه چهار 
ســیما روی آنتن رفت. »نوری که نمی توانیم ببینیم« نیز 
هــم اکنون از شــبکه چهار در حال پخش اســت. این اثر 
یــک دارم تاریخی و جنگی محصول ۲0۲3 آمریکاســت 
که اســتون نایــت در جایــگاه کارگردان پشــت دوربین 
قــرار دارد. چندی پیش نیز شــاهد ســاخت دو ســریال 
»دوشــیزه اســکارلت و دوک« و »تبهــکاران فریهیدن« 
 از شــبکه های چهار و تماشــا بودیم. ویژگی این سریال ها 
تازه و جدید بودن آنهاســت و همگی در چند ســال اخیر 

تولید شده اند.
»با سال تماس بگیر« در راه شبکه تماشا

ســریال »با ســال تماس بگیر« با گویندگــی 31 نفر از 
گوینــدگان گفتار فیلم در واحــد دوبلاژ اداره کل تأمین و 

رسانه بین الملل سیما دوبله شده است.
این سریال در گونه جنایی و درام محصول آمریکا در سال 

۲015 قرار است از شبکه تماشا پخش شود.
داســتان این سریال به عنوان یک اسِپین آف برای سریال 

معــروف »بریکینگ بد« قلمداد می شــود و درباره  ســال 
گودمن، یک وکیل دادگســتری اســت که با سختی ها و 
دشواری های زیادی در اداره کردن محل کار کوچکش در 

آلبوکِرکی، نیومکزیکو مواجه می شود.
ســریالی کاملًا حرفه ای که این حرفه ای بودن و ســاخت 
خوب در تمام آن نمود دارد از داســتان پردازی و فیلم نامه 
تا کارگردانی و بازی ها و... سریال در عین حال یک مطالعه 
 شخصیت مثال زدنی است و شخصیت وکیلی جاه طلب که 
می گیــرد،  پیــش  در  را  تباهــی  و  فســاد  مســیر 
ســریال  می کنــد.  تشــریح  مخاطــب  چشــم  پیــش 
و  جشــنواره ها  از  جایــزه  صدهــا  نامــزد  و   برنــده 

جوایز سینمایی مختلف از جمله تنها 53 امی شده است.
»اسکناس جعلی« در شبکه تهران

این ســریال در گونه جنایی، درام و هیجانی محصول هند 
در سال ۲0۲3 قرار است از شبکه تهران پخش شود.

سریال »اسکناس جعلی« با گویندگی ۴7 نفر از گویندگان 
گفتــار فیلــم در واحد دوبــلاژ اداره کل تأمین و رســانه 

بین  الملل سیما دوبله شد.
این سریال درباره سانی نقاش فقیر اما ماهری است که به ناچار 
به خاطر مشکلات مالی به نقاشی پول تقلبی روی می آورد 
 و همین او را به تبهکاری بی رحم به نام منصور می رســاند. 
ســانی در  نهایــت برای دفــاع از خود در برابــر منصور و 

آدم هایش می ایستد.
یکــی از پربیننده ترین و محبوب ترین ســریال های اخیر 

هندی که یک داســتان پلیســی جــذاب دارد و در عین 
حال طنز را هم به خوبی وارد داســتان کرده است. شاهد 
کاپــور، بازیگر معــروف هندی نیز نقش اصلــی آن را ایفا 
می کند. سریال حاوی محتوای اخلاقی نیز است؛ زیرا رفتار 
خلاف قانون را در هر صورت نفی می کند. ســریال برنده و 
نامزد حدود 50 جایزه از جشــنواره ها و جوایز سینمایی و 

تلویزیونی هند شده است و کمتر جشنواره ای 
و جوایزی در این کشــور بوده که در آن 

خوش ندرخشیده باشد.
»بهتر  جســت وجوی  در  سه  شبکه 

شدن«
ســریال کوتــاه »بهتــر شــدن« با 

گویندگی ۲1 نفــر از گویندگان گفتار 
فیلم در واحــد دوبلاژ اداره کل تأمین و 

رسانه بین  الملل ســیما دوبله شده است. 
این ســریال در گونه جنایی، درام و هیجانی 

ساخت کشور انگلســتان در سال ۲0۲3 قرار 
 اســت از شبکه ســه ســیما پخش شود.

در این سریال خواهیم دید: لوییز اسلک، 
ســربازرس فاســد پلیس مدتی است 
که با یک باند تبهــکاری به رهبری 
اتفاقاتی  امــا  کول همــکاری دارد 
روی می دهــد که موجــب عذاب 
وجدان لوییز و خواســت او برای 

کنار گذاشــتن رفتار تبهکارانه اش می شــود. کار به جایی 
می رســد که او کول را هم متقاعــد می کند که با یکدیگر 

پلیس بروند و خــود را تحویل بدهند. بــه پاســگاه 
جذابیت اصلی سریال به این 
که شخصیت  است  خاطر 
اسلک،  لوییز  سربازرس 
در وضعیــت دوگانه و 
گرفته  قرار  متناقضی 
است. او از سویی باید 
روزانه  فعالیت هــای 
انجام  را  پلیســی اش 
دهد و از سوی دیگر، به 
طور پنهانی با یک گروه 

تبهکاری همکاری دارد.

هیئت داوران جشــنواره ونیز در حالی نهایتاً جایزه 
بهترین فیلم را به »اتــاق مجاور« اختصاص داد که 
نخستین اثر انگلیســی زبان این کارگردان 7۴ ساله 
از ســوی اکثر منتقدان نیز بیشترین آرای مثبت را 
در میان فیلم های بخش مســابقه این دوره به خود 
اختصــاص داده بود. این فیلم با هنرنمایی فوق العاده 
تیلدا سوینتون و جولین مور، پس از نمایش در ونیز 
به مدت 1۸ دقیقه مورد تشــویق تماشــاگران قرار 
گرفت کــه یکی از طولانی ترین اداهــای احترام در 
چندین سال اخیر در این جشنواره به شمار می آید.

آلمودوار یکی از فیلم ســازان محبوب ونیز به حساب 
می آید و در سال ۲01۹ نیز جایزه یک عمر دستاورد 
هنری را از این جشــنواره معتبر دریافت کرده بود.
فیلم »اپریل« اثر فیلم ســاز جوان گرجســتانی دئا 
کلمبیگاشــویلی نیز برنده جایزه ویژه هیئت داوران 
شد و جایزه بزرگ هیئت داوران به مائورا دلپرو برای 

فیلم »ورمیلیو« رسید.
شیر نقره ای بهترین کارگردانی به بردی کوربت برای 
فیلم تحسین شــده امســال »بروتالیست« اهدا شد. 
اوســلای طلایی، جایزه بهترین فیلم نامه نیز به والتر 

ســالس برای فیلم »من هنوز اینجا هستم« تعلق 
گرفت.جام ولپی، جایزه بهترین بازیگر مرد و زن به 
ترتیب به ونســان لندون برای بازی در فیلم »پسر 

آرام« و نیکول کیدمن برای »بیبی گرل« رسید.
جایزه مارچلو ماســترویانی، بازیگر نوظهور به پل 
کرچــر برای بازی در فیلم »فرزندان شــان پس از 

آنان« اهدا شد. 
در بخش »افق ها«، »ســال جدیــدی که هرگز از 
راه نرســید« به کارگردانی بوگدان مورسانو جایزه 
بهترین فیلم را کســب کرد و سارا فریدلند برای 
فیلم »حس آشــنا« جایزه بهترین کارگردان را به 

خانه برد.
»یکــی از روزهایی که هــم می میرد« اثــر مورات 
فیرات اوغلــو نیز جایزه ویژه هیئــت داوران را ربود. 
در ایــن بخش، جایزه بهترین فیلم نامه به اســکندر 
کاپتی برای »تعطیلات خوش« رســید و فرانچسکو 
گگی برای »خانواده« و کاتلین چالفانت برای »حس 
آشنا« به ترتیب جایزه بهترین بازیگر مرد و زن را از 
آن خود کردند. جایزه بهترین فیلم کوتاه این بخش 
به »چه کسی خورشید را دوست دارد« به کارگردانی 

عرشیا شــکیبا اهدا شد. در بخش »ضمیمه افق ها«، 
نادر ساعی ور با فیلم »شاهد« برنده جایزه مخاطبین 
شــد. جایزه لوئیجی دی لورنتیس برای بهترین فیلم 
اول نیز به »حس آشنا« که پیشتر دو جایزه اصلی در 

بخش »افق ها« کسب کرده بود، رسید.
جشــنواره بین المللی فیلم ونیز از ۲۸ آگوست تا 7 
سپتامبر ۲0۲۴ برگزار شد. بازیگر کهنه کار فرانسوی 
ایزابل هوپر ریاست هیئت داوران بخش مسابقه این 

دوره از جشنواره را عهده دار بود.

برندگان جشنواره فیلم ونیز معرفی شدند؛ 

شیر طلایی در دستان »پدرو آلمودوار«

سینما

به گزارش تسنیم، ریکاردو ساپینتو، سرمربی سابق تیم فوتبال استقلال تهران یکی از گزینه های 
جایگزین جواد نکونام است. ساپینتو تا ۴۸ ساعت آینده به تهران سفر می کند تا مدیران باشگاه 
استقلال او را به طور رسمی به عنوان جانشین جواد نکونام معرفی کنند. نکونام در روزهای اخیر 

مشکلاتی را با مدیران این باشگاه پیدا کرده است و علیه آنها صحبت هایی را بیان کرد. 
محرومیت 4 ماهه ساپینتو در لیگ ایران پابرجاست

باشگاه استقلال در روزهای اخیر در حال مذاکره با مربیان خارجی برای انتخاب سرمربی جدید 
است و ریکاردو ساپینتو یکی از گزینه های اصلی  آبی پوشان پایتخت است.

ســاپینتو در فصل بیست و دوم و در زمان حضور در اســتقلال به دلیل بدرفتاری در فینال جام 
حذفی مقابل پرسپولیس، از سوی کمیته انضباطی چهار ماه محروم شده بود. باشگاه 

استقلال در روزهای اخیر پیگیر آن است که آیا محرومیت او از زمان بازگشت به 
ایران محاسبه می شود یا در فصل گذشته اعمال شده و به پایان رسیده است.
هرچند شــنیده می شــود باشگاه استقلال مدعی اســت در حکم کمیته 
انضباطــی در تاریخ 13 خردادماه 1۴0۲ اعلام شــده و محرومیت چهار 
ماهه ســاپینتو از ابتدای فصل قبل )فصل بیست و سوم( محاسبه خواهد 

شــد و تاکنون به پایان رسیده؛ اما پیگیری ها نشــان می دهد ساپینتو در 
صورت حضــور مجدد در فوتبال ایران، باید محرومیت چهار ماهه خود 

را سپری کند.
براســاس قوانین کمیته انضباطــی، محرومیت فرد خاطی از 

زمانی آغاز می شــود که او مجــوز فعالیت در لیگ مربوطه 
را داشــته باشد. بر همین اســاس و با استناد به همین 

موضوع؛ ساپینتو فصل گذشته در لیگ ایران نبوده و 
مجوز فعالیت نداشته که محرومیتش در این زمان 
ســپری شــود و محرومیت ۴ ماهه او از زمانی اجرا 
خواهد شــد که قرارداد جدیدی در فوتبال ایران به 

ثبت برساند و مجوز حضورش صادر شود. 
 باشــگاه اســتقلال در صورت عقــد قــرارداد مجدد

 با ســاپینتو تنها می تواند به محرومیت چهار ماهه این 
مربی در کمیته استیناف اعتراض کند و در انتظار رأی این 

کمیته باشد.

»ساپینتو«
به گزارش فــارس، بهتاش فریبا، پیشکســوت  گزینه استقلال برای جانشینی »نکونام«

فوتبــال درمورد برتری یــک بر صفر تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل قرقیزســتان در مقدماتی 
جام جهانی ۲0۲6، اظهار داشــت: شرایط بد 
زمین، اصلی ترین افــت کیفیت تیم ملی بود. 
تیــم ما به عنوان یکی از مدعیان قاره، به هیچ 
وجه نباید در چنین زمینــی بازی کند. واقعاً 

و چنیــن شــرایطی خجالت آور  اســت 
مســئولان کشور  امیدوارم 

بــا  ایــران  ورزش  و 

دیدن این وضعیت به خودشان بیایند و هرچه 
سریع تر ورزشگاه آزادی را برسانند.

شــرایط زمین کیفیت بازی با قرقیزستان را 
پایین آورد

وی افزود: شــنیده ام اجازه برگزاری بازی تیم 
ملی در ورزشگاه امام رضا را ندادند که این هم 
نکته دردناکی اســت. تیم ملی متعلق به کل 
کشور است و همه باید کمک کنند در بهترین 
شرایط بازی خودش را برگزار کند. خود بازی 
هم بار فنی بالایی نداشت و بازیکنان تکنیکی 

ما نتوانستند کاری از پیش ببرند.
ما  تیم  می دهد  نشان  قلعه نویی  عذرخواهی 

شرایط خوبی نداشت
بازیکن اســبق تیم ملی اضافه کرد: تنها نکته 
امیدوارکننده کســب 3 امتیاز بود که البته با 
یک بازی بد کسب شد. عذرخواهی قلعه نویی 
پس از این مســابقه نشــان می دهد تیم ما 
شــرایط خوبی نداشــته و نباید این همه 
به قرقیزســتان اجازه شوت زنی می دادیم. 
هیچ کــدام از بازیکنــان ما هــم در این 
زمیــن بی کیفیت روز خوبی نداشــتند؛ 
اما بــاز هم لیــگ برتری هایمان بهتر از 
 لژیونرها نشــان دادند. به جوانانی مثل
 آریا یوســفی و امیــن حزباوی فرصت 
بازی داده شد و شــرایط تیم در ادامه 

بهتر می شود.
تیم های آسیایی پیشرفت کرده اند و دیگر 

بازی آسان نداریم
فریبــا درمورد نتایج ضعیف بســیاری از 
مدعیان آســیایی در هفته اول مقدماتی، 

گفت: این نتایج نشان می دهد همه کشورهای 
آســیایی با تلاش در حال پیشرفت هستند و 
دیگر هیچ بازی آســانی نداریــم. بازی ها واقعا 
سخت شــده و ما از پیش برنده نیستیم. حتی 
تیمــی مثل فلســطین با آن شــرایط خاص 
جنــگ در کشــور خــود، کره جنوبــی را در 
 ســئول متوقف می کند یــا اندونزی در خاک 
عربستان از این تیم امتیاز می گیرد . این ۲ تیم 
در جام ملت های آسیا هم از گروه خود صعود 
کردند و همین یعنــی چنین تیم هایی روز به 

روز پیشرفت می کنند.
شعار علیه قلعه نویی منصفانه نبود

وی در خصوص شــعار علیه امیــر قلعه نویی 
توضیــح داد: این موضوع مقــداری عجیب و 
بی انصافی بود. حتی اگر بازی ما کیفیت بالایی 
نداشت، نباید به این ســرعت علیه قلعه نویی 
شــعار بدهیم. حوصله ما خیلی کم شده است 
و باید صبر داشــته باشیم تا تیم با رسیدن به 

هماهنگی بیشتر بهتر شود.
مقابل امارات شرایط بهتری داریم

مهاجم اسبق تیم ملی درمورد بازی با امارات، 
تصریــح کرد: مــا باید بدون توجــه به برتری 
امارات در خانه قطر بــه مصاف حریف برویم . 
هرچند امارات بازیکنــان ۲ تابعیتی جدیدی 
جــذب کــرده که شــرایطش را بهتــر کرده 
اما قطعــاً ضعف هایی هم دارد کــه امیدوارم 
 بــا آنالیز دقیــق، از آنهــا بهترین اســتفاده
 را ببریــم و بــا یــک نتیجه خــوب از زمین  
 خارج شویم. در کل احســاس می کنم مقابل
 امارات نســبت به بــازی با ازبکســتان بهتر 

خواهیم شد.

»جواد عزتی« در اکران برخط 
رکورد زد

خونی«،  »تمساح   
فیلــم  اولیــن 
جــواد  ســینمایی 
مقــام  در  عزتــی 
کارگــردان، در ۴۸ 
نخســت  ســاعت 
اکــران برخــط به 
میلیارد  فــروش 5 

تومانی رسید.
 - کمدی  فیلم  این 
اکشن که از چهارشنبه 1۴ شهریور ماه به صورت اختصاصی در سینمای برخط 
اکران شد، مورد اســتقبال مخاطبان قرار گرفته و به فروش بیش از 5 میلیارد 
تومانی دســت یافته است. داستان »تمســاح خونی « را پدرام افشار به نگارش 

درآورده و کامران حجازی تهیه کننده این اثر است.
جواد عزتی، عباس جمشیدی فر، الناز حبیبی، بهزاد خلج، شبنم قربانی و سعید 

آقاخانی در این فیلم کمدی نقش آفرینی کرده اند.
اکران اولین فیلم جواد عزتی در ســینماهای کشور نیز با فروشی بالغ بر 165 
میلیــارد به پایان رســید. عزتی علاوه بر اکران »تمســاح خونی« این روزها با 

درخشش در سریال »زخم کاری« مهمان خانه های مردم است.

شعار علیه »قلعه نویی« منصفانه نبود



معاون بازرسی اداره کل صمت فارس: 
 طرح نظارتی ویژه بازگشایی مدارس

 در استان فارس آغاز شد

به گزارش ســبحان، مهدی حســنی، معاون بازرســی و حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان اداره کل صنعت، معدن و تجارت اســتان فارس با اشــاره 
به اینکه طرح نظارتی ویژه بازگشــایی مدارس و مراکز علمی  و آموزشی به 
اجرا درآمده اســت، گفت: طرح نظارتی ویژه بازگشایی مدارس با توجه به 
نزدیک شدن به آغاز ســال تحصیلی جدید و در راستای صیانت از حقوق 
مصرف کنندگان در اســتان از نیمه شهریور سال جاری آغاز شده است و تا 

۱۵ مهر ادامه دارد.
حســنی با تأکید بر اینکــه برخورد با متخلفان محــور برگزاری این طرح 
اســت افزود: با توجه به آغاز ســال تحصیلی جدیــد و افزایش تقاضا برای 
خرید انواع نوشــت افزار و لوازم و التحریر، کیف و کفش، مانتو مدارس و. 
. . نیز طرح نظارتی ویژه بازگشــایی مدارس و مراکز علمی  و آموزشــی به 

اجرا درآمده است. 
حســنی با اشــاره به بهره  گیری کامــل از ظرفیت نهادها و ســازمان های 
نظارتی در ســطح استان به عنوان گشت های مشــترک و چندین گشت 
روزانــه جهت حفظ آرامش بر بازار برنامه ریزی شــده اســت، اضافه کرد: 
شــهروندان می توانند در صورت مشــاهده هرگونه تخلف واحدهای صنفی 
اعم از کم فروشــی، گران فروشــی، عــدم درج قیمت و غیــره واحدهای 
 مختلف صنفی مراتب را به ســامانه ۱۲۴ و یا ادارات تابعه در شهرستان ها 
)اداره کل صنعت، معدن و تجارت( گزارش کنند تا در اســرع وقت بررسی 

قانونی انجام پذیرد. 

مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس:

 پرونده ثبت درختان بلوط کهنسال در فهرست ملی 
در حال آماده سازی است

به گزارش سبحان، محمد ثابت اقلیدی، 
گردشــگری  میراث  فرهنگی،  مدیرکل 
و صنایــع دســتی اســتان فــارس با 
بیان اینکه درختــان بلوط )۳ درخت 
کهنســال( در جاده کمر بندی شمال 
شرق شیراز در امان اند و قطع نخواهند 
شــد، گفت: پرونده ثبتی این درختان 
در فهرســت ملی در حال آماده سازی 

است.
ثابت اقلیدی افزود: پس از اینکه خبر مرتبط با درمعرض خطر بودن )قطع( 
درختان کهنسال بلوط به علت تعویض جاده دردست احداث درکمربندی 
شــمال شــرقی شــیراز از طریق گروه های مردم نهاد به دســت اداره کل 
میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان رسید، پیگیری های لازم 

در واحد ثبت آثار طبیعی این اداره کل آغاز شد. 
مدیرکل میراث  فرهنگی اســتان فارس گفت: در بازدید ها و بررســی های 
 میدانی انجام شده از سوی مسئول ثبت آثار طبیعی اداره کل میراث  فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری اســتان فارس مشخص شد این درختان بلوط 
واجد ارزش ثبت در فهرســت ملی است و عملیات مستند نگاری برای تهیه 

و تدوین پروژه ثبتی این آثار آغاز شد. 
ثابت اقلیدی در ادامه بــه رایزنی های همزمان با ارگان های ذیربط همچون 
ادارات کل حفاظت محیط زیســت، راه و شهرســازی و. . . برای حفظ این 
آثار ارزشــمند طبیعی اشــاره کرد و افزود: نهایتاً در نتیجه تلاش های به 
عمل آمده و باحمایت مراجع ذی صلاح دادستانی، عملیات تعریض جاده از 
مســیر قرار گیری درختان مذکور منحرف و به سمت دیگر هدایت گردید. 
وی تأکید کرد: درختان کهنســال ذخایر ارزشــمند ژنیتکی، گیاه شناسی، 
فرهنگی تاریخی محســوب شــده و برای حفاظت از آن ها بایســتی تمام 
تــلاش و دانش خود را بــه کار برد. مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی اســتان فارس در ادامه گفت: در حال حاضر حدود ۱۰۰ 
پرونده میراث طبیعی اســتان شامل درخت، چشمه، غار و . . . در فهرست 

ملی به ثبت رسیده است. 

نشست چندجانبه تسهیلگری اشتغال در کمیته امداد 
امام خمینی )ره( فارس برگزار می شود  

به گزارش ســبحان، مرتضی موصلی، مدیــرکل کمیته امداد خمینی )ره( 
اســتان فارس از برگزاری نشست مشترک توسعه طرح موسوم به راهبران 
پیشــران دام با حضور نمایندگان ارشد ســازمان جهاد کشاورزی، سازمان 
دامپزشــکی، اداره کل امور عشایر، و مسئولان کمیته امداد استان فارس و 
نمایندگان شــرکت گسترش و توســعه گری پردیس در هفته پیش رو، در 

محل اداره کل کمیته امداد استان فارس خبر داد. 
موصلی ضمن تشــریح اهداف این نشســت چندجانبه اظهار داشت: طرح 
راهبران پیشــران دام طرحی اســت که بر اســاس تفاهم نامه بین کمیته 
امداد کشــور و شــرکت گســترش و توســعه گری پردیس به نمایندگی 
از ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( از طریق کارشناســانی موسوم به راهبر 
و بــا هدف ایجــاد طرح های دامــداری کمیته امداد از محل تســهیلات 
این نهاد شــامل ایجاد، پشــتیبانی و حمایت در راســتای توسعه اشتغال 
 در کل کشــور انجام شــده که ســهم اســتان فارس در مدت یک ســال
 از آغــاز این طرح بالغ بــر 7۰۰۰ بازدید بوده کــه در نهایت با همکاری 
شــبکه بانکی این اســتان تعداد ۳۳۰۰ طرح از این تعداد به مرحله اجرا و 

بهره  برداری رسیده است.
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به گزارش سبحان، انجمن مددکاری ایتام مهدی فاطمه )عج( 
با قریب ۳۰ ســال خدمت رسانی به ۳۴۰۰ نفر از ایتام شیراز، 

۱۲۰۰ خانواده را در جامعه ای کوچک گرد هم آورده است. 
حمیدرضا قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی  فارس در 
حاشــیه بازدید از این خیریه گفت: خدمات این خیریه جامع، 
منســجم و با برنامه ریــزی بلندمدت و دقت نظر بالاســت و 

رویکرد تربیتی در این مؤسسه قابل تحسین است. 
 قانعــی افزود: بســیاری از خیریه ها علیرغــم تلاش فراوان و 
ظرفیت های ایجاد شــده، حیطه فعالیت محدودی دارند؛ اما 
عملکرد این خیریه نشــان می دهد کــه عقل منفصلی در این 
مجموعه وجود دارد که به صورت مکرر اندیشه های جدید و نو 

به این جامعه  کوچک تزریق می کند. 

 خیریه ایتام مهدی فاطمــه )عج( گامی  مؤثر در جهت 
تسهیل خدمات کارآمدتر برداشته است

وی اضافــه کرد: علی رغم بســیاری از خیریه هــا که به روش 
سنتی خدمات خود را ارائه می دهند؛ این خیریه با آینده نگری 
و به روزرسانی، عمده فعالیت خود را از طریق نرم افزار خدمات 
و در فضای مجازی ارائه می دهد که گامی  مؤثر به سمت جلو 

و در جهت تسهیل خدمات کارآمدتر برداشته است. 
وی تصریح کرد: به نظر می رســد این الگوها باید بیشــتر به 
جامعه معرفی شــوند تا دیگران با انگیزه خدمت به ایتام برای 

رضای خدا، به این سمت و سو حرکت کنند. 
قانعی خاطرنشــان کرد کــه دولت ها نمی تواننــد بار جامعه 
را به تنهایــی به دوش بگیرند و این جنــس فعالیت ها که با 
انگیزه هــای الهی و حمایت هــای مردمی صــورت می گیرد، 

ضرورت امروز جامعه ماست. 
 قصه ایتام جدا از همه موضوعات است

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد فارس با اشــاره بــه روایت »ا... ا... 
فی الایتــام« از امیر مؤمنان  )ع( گفت: این روایت تکلیف را بر 

همه ما روشــن کرده که بدانیم؛ فــارغ از تمام اتفاقاتی که در 
حوزه آســیب های اجتماعی در جامعه با آنها درگیر هستیم، 
قصه ایتام جدا از همه موضوعات است و باید به صورت ویژه به 
آن پرداخته شود و این انجمن از گذشته  دور به آن اندیشیده  
و امیدواریــم خداوند به ما نیز توفیق دهد تــا بتوانیم کار را 
برایشان تسهیل کنیم، نه اینکه دخل و تصرفی داشته باشیم. 
وی بر اهمیت حضور رســانه در معرفی این خیریه ها و جلب 
بیشــتر خیرین و آگاه سازی جامعه تأکید کرد و افزود: خیرین 
بسیاری به دنبال مکان و مسیری مطمئن برای حرکت در راه 
خیر هســتند؛ که رسانه ها می توانند در این مسیر گام مؤثری 

بردارند. 
 تلاش می کنیم تا خیریه ها و مؤسسه های مردمی را وارد 

چارچوب اداری نکنیم
مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس اضافه کرد: تلاش می کنیم تا 
چنین خیریه ها و مؤسســه هایی را که بنیه مردمی  دارند، وارد 
چارچوب اداری نکنیم و نامه های اداری آنها را سریع تر تسهیل 
کنیــم تا بتوانند اصل ماجرا و فراینــدی را که آغاز نموده اند، 

تقویت کنند. 
  در حوزه های فرهنگی و هنری، می توانیم در کنار انجمن 

باشیم
قانعی درخصوص همکاری اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی  با 
خیریه مهــدی فاطمه)عج( گفت: در حوزه هــای فرهنگی و 
هنری می توانیم در کنار انجمن باشــیم. ظرفیت های موجود 
در حیطــه فرهنگ و هنر را پس از بررســی بــا معاونت ها به 
صــورت طرحی جامع برای خدمات رســانی ارائــه می دهیم 
 و زمینــه رشــد متقاضیــان در حوزه هــای زیرمجموعه این
 اداره کل را پیگیری می کنیم تا بچه هایی که قدرت و توانایی 
لازم برای فعالیت های فرهنگی و هنری دارند، خدمات ویژه تر 

دریافت کنند. 
وی ادامه داد: به عنوان ناظر بر مراکز فرهنگی و هنری تلاش 
می کنیم با مکاتبات مربوطه از ظرفیت های آنها برای همراهی 
با انجمن استفاده شود و مجموعه هنرمندانی را که در اختیار 
داریــم، به بخــش آموزش و دیگر بخش هــای انجمن مهدی 

فاطمه  )عج( معرفی نماییم. 

به گزارش سبحان، محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فارس در ســفر یک روزه به تهــران در دیدار با 
امیر نصیرزاده، وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح، آخرین وضعیت طرح های زیرمجموعه 

این وزارتخانه را در استان فارس بررسی کرد. 
اســتاندار فارس در حاشــیه این دیــدار با بیان 
اینکه در اســتان فــارس پروژه هــای صنعتی، 
زیرمجموعه  متعــددی  عمرانــی  و  اقتصــادی 
وزارت دفاع قرار دارد، گفت: در ســفر به تهران 
دیداری با امیر نصیرزاده داشــتم. در این دیدار 
از ایشان خواهش کردم در بحث طرح توسعه ای 
و گسترش پتروشیمی  شــیراز مرودشت تسریع 
شود و همچنین قول دادم که همکاری های لازم 
بــرای تحقق این مهم در اســتان فارس صورت 

می پذیرد. 
 دعوت از رئیس جمهور برای سفر به استان 

فارس و افتتاح فاز دوم فولاد غدیر نی ریز
در ادامه با اشــاره بر اینکه فــاز دوم فولاد غدیر 
نی ریز با سرمایه گذاری بیش از ۱۰ هزار میلیارد 
تومانــی در آینده ای نزدیک آمــاده بهره  برداری 
اســت، از دعوت از رئیس جمهور برای ســفر به 
اســتان فارس و افتتاح ایــن طرح خبر داد و در 

بخش دیگر ســخنان خود، در خصوص شرکت 
آلومینیــوم لامرد گفت: در دیــدار با وزیر دفاع 
درخواســت کردم تا احداث فازهای دوم و سوم 
این مجتمع صنعتی که به صنایع پایین دســتی 
تولیــدات آلومینیومی  اختصاص دارد ســریعتر 
شــروع شــود. همچنیــن خواســتار تکمیل و 
بهره برداری هرچه ســریع تر از نیروگاه در حال 

احداث مجاور این کارخانه نیز شدم. 

نماینده عالی دولت در فارس در ادامه با اشــاره 
بر اینکــه صنایــع الکترونیک شــیراز در چند 
سال گذشــته گسترش وســیع و خوبی داشته 
و قراردادهای بســیار خوبی هم با شــرکت های 
خصوصی منعقد کرده اســت، گفت: شرکت های 
دانش بنیان در میدان هســتند تــا این صنعت 
گسترش بیشــتری پیدا کند و ما هم به عنوان 
مدیریــت اســتان اعلام آمادگــی کردیم که به 

صــورت همه جانبه برای توســعه روزافزون این 
صنعــت تــلاش خواهیــم کــرد.  وی موضوع 
پالایشــگاه شیراز را مورد توجه قرار داد و گفت: 
در ایــن دیدار تقاضــا کردم با توجــه به اعلام 
آمادگی وزارت نفت برای تأمین خوراک و تأمین 
خط لوله کشــی انتقال نفت به پالایشگاه شیراز، 
فاز دوم این پالایشــگاه را که در راســتای تولید 
بنزیــن و فرآورده های نفتی مورد نیاز اســتان 
اســت، ســریع تر آغاز و در چرخه بهره برداری 
قــرار دهد.  همچنین از وزیر دفاع و پشــتیبانی 
نیروهای مســلح دعوت کرد تا با سفر به استان 
فــارس ضمن بررســی میدانــی پروژه های این 
همکاری  جدیــد  تفاهم نامه هــای  وزارتخانــه، 
دوجانبه را به امضا برســانند.  اســتاندار فارس 
در بخش دیگر ســفر خود به تهران در جلسه ای 
با مدیرعامــل مجتمع اقتصــادی کمیته امداد 
حضرت امــام )ره( و دوتن از ســرمایه گذاران و 
شاغلین در ایجاد آزادراه های کشور که معاونین 
اســتاندار بوشــهر و معاون عمرانی استانداری 
فارس نیز حضور داشــتند بــرای احداث آزادراه 
شیراز- بوشهر تبادل و هم اندیشی صورت گرفت. 
وی بــا تأکید بر اینکه کریدور آزادراهی شــمال 

بــه جنوب با احداث آزادراه شــیراز به بوشــهر 
تکمیل می شــود، افزود: مقرر شد مدیر استانی 
پروژه احداث آزادراه شــیراز بوشهر، راه حلی که 
به توافق رســیدیم را پیگیری کننــد تا بتوانیم 
در دیدار با وزیر راه و شهرســازی درخواســت 
 کنیــم این موضــوع به عنوان لایحــه در دولت 

مطرح شود.
 احداث بیمارستان ۱۴۰۰ تختخوابی محمد 

رسول ا...)ص(
نماینــده عالی دولــت در فــارس همچنین از 
مذاکــره با معاون اول رئیس جمهور برای احداث 
بیمارســتان ۱۴۰۰ تختخوابی محمد رســول ا...
)ص( خبر داد و افزود: برای احداث بیمارســتان 
۱۴۰۰ تختخوابی محمد رسول ا... )ص( که یک 
مرتبــه فاینانس شــدن احداث آن در شــورای 
اقتصاد کشــور به تصویب رســیده بــود، طی 
تماس تلفنی با عارف، معاون اول رئیس جمهور، 
ایشــان قول دادند که در جلســه آتی شــورای 
اقتصــاد موضوع مجدداً مطرح و تصویب شــود 
تا مسیر فاینانس شــدن احداث این بیمارستان 
که بزرگ ترین بیمارســتان هوشمند خاورمیانه 

خواهد بود، باز شود. 

استاندار فارس خبر داد:

احداث بزرگ ترین بیمارستان هوشمند خاورمیانه در شیراز

مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس در بازدید از انجمن مددکاری ایتام:

 حمایت های مردمی، ضرورت امروز جامعه ماست

 بــه گزارش ســبحان، هاجر عســکری، مدیر پایــگاه بافت تاریخی 
 شــیراز بــا تأکید بــر اینکــه در ایــن بافت بــه دنبــال حفاظت 
و احیا هســتیم نه تغییر کالبدی، گفت: بافت تاریخی شــیراز نبض 

تپنده شهر تاریخی شیراز است.
عســکری بر لزوم مدیریت یکپارچه در بافت تاریخی شیراز و تقویت 

هم افزایی درون و میان سازمانی با ارگان های ذی ربط تأکید کرد. 
مدیــر پایگاه بافت تاریخی شــیراز افزود: برندســازی بافت تاریخی 
شــیراز بــا رویکرد گردشــگری خلاق، احیــای میــراث ناملموس 
بافــت بــا کمک جامعــه محلــی، اهتمــام در تقویــت مؤلفه های 
حــس تعلــق به مــکان در بافــت تاریخی و غنابخشــی بــه آن از 
 جملــه اقداماتــی اســت که بایــد در ایــن منطقه صــورت گیرد. 

 باززنده سازی بنا ها به جای بازسازی
عســکری بــا مثبــت ارزیابی کــردن پروژه هــای ســرمایه گذاری 
گردشــگری در این بافت ملی گفت: خوشبختانه طی سال های اخیر 
ســرمایه گذاران در قالب پروژه های گردشگری چون ایجاد بوم گردی، 
هتل سنتی و بوتیک هتل و حتی کافه گالری اقدامات خوبی در بافت 

تاریخی شــیراز انجام دادند. وی افزود: ضروری است نه تنها بستری 
 بــرای احیای هویت منطقه بلکه کمک بــه اقتصاد مردم بافت فراهم 
شــود تا با پویایی و توسعه گردشــگری در این منطقه جامعه محلی 

نیز منتفع گردد. 
عسکری با تأکید بر ضرورت فرهنگ باززنده سازی بنا ها و ایجاد حس 
تعلق در بافت تاریخی شــیراز، افزود: تا زمانی که حس تعلق به بافت 
تاریخی در بین مردم و ساکنین این منطقه ایجاد نشود شاهد پویایی 

و توسعه و رونق در بافت نخواهیم بود. 
وی گفت: بازگشــت ســاکنین اصلی به بافت تاریخــی، مرمت های 
اصولی آثار ارزشــمند و تاریخی و باززنده سازی بنا ها به جای بازسازی 
و اجــرای برنامه های فرهنگی و خلاقانه در بافت تاریخی شــیراز در 
کنار پروژه های سرمایه گذاری چون ایجاد تأسیسات خدماتی و رفاهی 

می تواند رونق به این بافت را برگرداند.
 برنامه های گسترده و خلاقانه ای برای کودکان و نوجوانان در 

بافت تاریخی داریم
وی با بیــان اینکه حس تعلق در افراد از کودکی شــکل می گیرد و 
هم اکنون برنامه های گسترده و خلاقانه ای برای کودکان و نوجوانان در 
 بافت تاریخی داریم، افزود: بی تردید با اجرای این برنامه ها نه تنها بافت 
تاریخی حفاظت می شــود و از گزند آســیب ها در امان می ماند؛ بلکه 

شاهد پویایی آن خواهیم بود. 
مدیر پایگاه بافت تاریخی شــیراز در ادامه به برگزاری نشســت ها و 
دوره های آموزشی باهدف معرفی و حفاظت اصولی از بنا های ارزشمند 
این بافت برای گروه های ســنی خاص و جامعــه محلی و همچنین 
فعالان حوزه گردشــگری و علاقه مندان به مباحث میراث فرهنگی در 
آینــده ای نزدیک خبر داد و گفت: بــرای نمونه به صورت هفتگی در 
خانــه تاریخی نصیرالملک )پایگاه بافت تاریخی شــیراز( کارگاه های 

آموزشی مرتبط با مباحث میراث فرهنگی برگزار می شود.

 

به گزارش سبحان، عباس رضاییان زاده، معاون بهداشت دانشگاه علوم 
 D پزشکی شــیراز با بیان اینکه برنامه مکمل یاری با آهن و ویتامین
در مدارس هر ساله با پیگیری های واحد بهبود تغذیه جامعه معاونت 
بهداشــت صورت می گیرد، گفت: در ســال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۳، 
یک میلیون و ۳۹۱ هزار و ۳۲ عدد مکمل آهن بین ۱7۴ هزار نفر از 
دانش آموزان دختر دوره متوسطه اول و دوم و یک میلیون ۲۸هزار و 
۹۲۸ عدد مکمل ویتامین D بین ۳۴۲ هزار نفر از دانش آموزان دختر 

و پسر متوسطه اول و دوم در سطح مدارس توزیع شد. 
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز بیان کرد: با هدف ارزیابی 
و پایش برنامه مکمل یاری و با هــدف ارتقای فرآیند مکمل یاری در 

سال تحصیلی پیش رو، نزدیک به 7 هزار نفر از والدین و دانش آموزان 
در یک نظرســنجی شرکت کردند که بر اساس نتایج به دست آمده، 
۹۱ درصد از دانش آموزان مکمل های توزیع شده را مصرف کرده اند. 
وی با بیان اینکه کمبود ویتامین D در سراسر جهان از شیوع بالایی 
برخوردار اســت، ادامه داد: دومین بررسی ملی وضعیت ریزمغذی ها 
حاکی از آن اســت که کمبود ویتامین D در نوجوانان ۱۴-۲۰ ساله 
کشــور در حدود 7۶ درصد اســت و شــیوع کمبود ویتامین D در 

دختران بیشتر از پسران است. 
معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز افزود: مقادیر کافی 
ویتامین D در گردش خون برای رشد و استحکام استخوان ها، بهبود 
عملکرد سیســتم ایمنی، افزایش قدرت و هماهنگی عضلات در تمام 
سنین و نژادها ضروری است و از عوارض کمبود ویتامین D می توان 
به خطر بروز بیماری هایی مانند راشیتیسم در کودکان، استئومالاسی 
در بزرگسالان و پوکی استخوان در سالمندی، چاقی، سرطان، دیابت 

نوع یک و اختلالات خود ایمنی اشاره کرد. 
رضاییان زاده با بیان اینکه شــیوع ۴۰ درصدی کم خونی فقر آهن در 
دختران ۱۵-۱۹ ســاله، بالاترین میزان شــیوع کمبود آهن در بین 
گروه های ســنی مختلف است، افزود: از عوارض کمبود آهن می توان 
به کاهش ضریب هوشــی، اختلال در تکامل گفتاری، کاهش قدرت 
یادگیــری و افت تحصیلی، کاهش مقاومت بــدن در برابر عفونت ها، 
تغییرات رفتاری )بی تفاوتی، خســتگی، گوشه گیری، عدم فعالیت و 

تحرک بدنی( اشاره کرد. 

 صحن علنی  شــورای شــهر 
شــیراز با چندین دســتورکار 
شروع می شود، شاید مهم ترین 
مصوبه شــورا، طرح دو فوریتــی درخصوص ممنوعیت تبلیغ 
کالاهای رژیم صهیونیســتی )کالاهایی که تمام یا بخشی از 
ســهام یا برندشــان مرتبط با این رژیم باشــد( در فضاسازی 
شــهری و بر روی سازه های تبلیغاتی شهرداری شیراز بود که 

به تصویب رسید.
طرح یک فوریتی دیگر شورا درخصوص دائمی شدن سهم سه 
درصد بودجه عمرانی سالانه شهرداری برای اجرای پروژه های 

محرومیت زدایی و محله و مســجد محوری )پیرو پیشنهاد مهدی طاهری( به تصویب رسید. ضمن تصویب استمرار 
تکالیف دائمی شــدن، شــهرداری مکلف است ســالانه ســه درصد از بودجه عمرانی خود را به طرح های اجرایی و 
پروژه های کالبدی محرومیت زدایی در محلات شهر شیراز با اولویت محلات محروم و کم برخوردار تحت ردیف خاص 
تخصیص دهد و براساس دستورالعمل اجرایی قرارگاه مشترک محرومیت زدایی، سالانه سه درصد از بودجه عمرانی 
خود را به طرح احیای محلات مســجد محور و محله محوری تحت ردیف خاص تخصیص دهد و بر اســاس مصوبه 
۱۴۰۳/۱۵۸7 مورخ ۱۴۰۳/۲/۱۹ شورا، نسبت به هزینه کرد آن اقدام نماید. رفع ابهام با عنوان پرداخت کمک هزینه 
شهرداری شــیراز )یارانه امحای پسماند( جهت امحای پسماند و تولید انرژی به تصویب رسید. به شهرداری شیراز 
اجازه داده می شــود نسبت به انعقاد قرارداد ســاخت، تملک و بهره برداری )BOO( موضوع بند ب ماده ۳۴ قانون 
احکام دائمی برنامه های توســعه کشــور و ســایر قوانین مربوطه از جمله ماده یک قانون درآمد پایدار و هزینه های 

شهرداری ها و دهیاری تصویب نامه هیئت وزیران اقدام نماید.
حق امحاء پســماند موضوع قرارداد، ســالانه تا سقف شاخص نرخ تورم اعلامی از سوی مراجع ذیصلاح قابل تعدیل 
می باشــد.  لایحه دو فوریتی شهرداری شــیراز، درخصوص برگزاری جشن بزرگ میلاد پیامبر رحمت )ص(، ضمن 
تصویب دو فوریت به تصویب رســید. به شهرداری شیراز اجازه داده می شود به منظور برگزاری جشن بزرگ میلاد 
پیامبر رحمت )ص( مبلغ ۰۰۰ /۰۰۰ /۰۰۰ /۲۰ )بیســت میلیارد( ریال از ردیف بودجه ۱۵۰۲۰7 با عنوان »کمک به 

مؤسسات بخش خصوصی« به مؤسسه فرهنگی هنری »محمد )ص( پیامبر رحمت« مساعدت نماید.
لایحه شهرداری شیراز، درخصوص انعقاد توافق نامه با سازمان بهزیستی و صدا و سیمای مرکز فارس جهت حضور و 

ارائه خدمات توسط مترجم ناشنوایان در برنامه های صدا و سیمای مرکز استان فارس به تصویب رسید.
و به شــهرداری شیراز اجازه داده می شود پس از انعقاد توافق نامه با سازمان بهزیستی و صدا و سیمای مرکز استان 
فــارس مبلغ ۰۰۰   /۰۰۰   /7۰ ریال )هفتــاد میلیون ریال( به صورت ماهیانه تا پایان ســال ۱۴۰۳ از ردیف اعتباری 
۶۰7۱۱۰۱۲۱۲۰۳۰۱  بودجه سال ۱۴۰۳ با عنوان فرهنگ سازي و تولید محتوا جهت آگاهي شهروندان در خصوص 
پیشگیري از آسیب هاي اجتماعي، جهت فراهم نمودن شرایط ترجمه برای مخاطبان ناشنوا در شبکه استان فارس 

به سازمان بهزیستی پرداخت نماید.

به گزارش سبحان، سید مسعود عظیمي، مدیرعامل شرکت 
شــهرک هاي صنعتــي فارس در دیــدار با نماینــده مردم 
شهرستان هاي جهرم و خفر با بیان اینکه براساس ماده ۵۴ 
قانون احکام دائمی  برنامه های توســعه کشور و نیز ماده ۸۱ 
قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشــی از مقررات 
مالی دولت، دســتگاه های خدمات رســان موظف به تأمین 
خدمات و زیرســاخت هاي شهرک هاي صنعتي هستند و در 
همین راســتا ســازمان برنامه و بودجه نیز به استناد همین 
مواد قانونی موظف شــده که منابع مالــی لازم را برای این 
دســتگاه های اجرایی تأمین کند، گفــت: عمل به این مواد 
قانوني توســط دستگاه هاي خدمات رســان در استان فارس 
بخش عمده اي از مشکلات زیرساختي شهرک هاي صنعتي 

در استان را رفع کند
 یکی ضرورت هاي اصلي جذب  ســرمایه گذار، تأمین 

زیرساخت  در شهرک های صنعتی است
عظیمــي با بیان اینکــه یکی ضرورت هــاي اصلي جذب و 
حمایت از ســرمایه گذاران، تأمین زیرساخت ها و بسترهای 
مناســب در شــهرک ها و نواحی صنعتی اســت تا با فراهم 
کردن حداقل امکانات لازم، شاهد حضور سرمایه گذاران در 

اســتان باشــیم، گفت: در این زمینه نیاز است دستگاه هاي 
خدمات رســان اهتمام بیشــتري بــه حمایــت از تولید و 

سرمایه گذار داشته باشند. 
 شهرک صنعتی جهرم در زمینه زیرساختی و امکانات از 

وضعیت مناسبی برخوردار است
عظیمي در ادامه با اشــاره به ایجاد یک شهرک و دو ناحیه 
صنعتــي در شهرســتان هاي خفر و جهرم گفت: شــهرک 
صنعتــی جهرم در زمینه زیرســاختی و امکانات از وضعیت 
مناســبی برخوردار است و صنایع مطرحی به ویژه در حوزه 
تبدیلــی و تکمیلی کشــاورزی در این شــهرک صنعتی به 

فعالیت می پردازند. 
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس اظهار کرد: در 
شــهرک صنعتی جهرم که ۳۹ هکتار مساحت دارد، تاکنون 
۵۹ قرارداد سرمایه گذاری با متقاضیان منعقدشده که از این 
تعداد ۳۱ واحد بهره بردار با اشتغال زایی ۶۳۱ نفر در مرحله 
فعالیت و سایر واحدها نیز در مرحله ساخت وساز است. وي 
در ادامه از برنامه این شــرکت براي تکمیل زیرســاخت ها 
در ناحیــه صنعتي کوثر جهرم خبــر داد و گفت: طرح خط 
انتقــال آب به این ناحیه صنعتي با توجه به فرســوده بودن 

خط انتقــال قبلي، با اعتبار ۳میلیارد تومان و با پیشــرفت 
۸۰ درصدي در دســت اجرا اســت که امیدواریم مسولان 
شهرســتان نســبت به رفع برخي موانع و معارضین اجراي 
طرح اقــدام تا این طرح بــه زودي به بهره  برداري برســد.  
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس افزود: در 
ناحیــه صنعتی کوثــر جهرم که ۶7 هکتار مســاحت دارد، 
تاکنون ۲7قرارداد ســرمایه گذاری با متقاضیان منعقد شده 
که از این تعداد ۱۱ واحد بهره بردار با اشتغال زایی ۱۳۴ نفر 
 در مرحله فعالیت و واحد تولیدی و ۱۶ صنعتی نیز در مرحله

 ساخت وساز است. 
عظیمی در ادامه با اشــاره بــه اقدامات انجام شــده براي 
راه اندازي ناحیه صنعتی خفر گفت: افزون بر۶ میلیارد تومان 
اعتبار دربخش زیرســاختی ناحیه صنعتی خفر هزینه شده 
است که تاکنون عملیات زیرســازي و آماده سازي فاز اول 
شــهرک صنعتي و نیز عملیات حفر و تجهیز چاه آب و نیز 
خط انتقال به طول ۲/۵ کیلومتر انجام شــده اســت. وي از 
اجراي طرح شــبکه داخلي برق و روشــنایي ناحیه صنعتي 
خفر با اعتبار ۶ میلیارد تومان خبر داد و گفت: این پروژه با 

پیشرفت 7۰ درصد حال انجام است. 

مدیر پایگاه بافت تاریخی شیراز: 

به دنبال حفاظت و احیا هستیم نه تغییر کالبدی

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز:

  بیش از ۹۰ درصد دانش آموزان مکمل های توزیع شده را 
مصرف کرده اند

در شورای اسلامی شهر شیراز مصوب شد؛

دائمی شدن سهم سه درصدی محرومیت زدایی
 از بودجه عمرانی

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس خواستار شد:

همکاري دستگاه هاي اجرایي براي تأمین زیرساخت هاي شهرك هاي صنعتي
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طرح روزحدیث روز

ناگفته هایی از »شهید رئیسی«
 در دوران ریاست جمهوری

 کتاب »پایان مأموریت« در 140 
برش داســتانی تنظیم شده که از 
ابتدای تولد تا زمان شهادت آیت ا... 
رئیســی بــه قلم حجت الاســلام 
درآمده  تحریر  به  رضایی  مصطفی 
و به همت نشــر معارف منتشــر 
شده اســت. در این کتاب به فراز 
و نشیب های زندگی این شخصیت 
پرداخته و زوایای زندگی وی را از 
زبان خودشان روایت می شــود. این کتاب به صورت داستانی در قالب 200 

صفحه چاپ شده است.
این کتاب زندگی نامه داستانی رئیس جمهور شهید آیت ا... سید ابراهیم رئیسی 
اســت. این کتاب با تکیه بر عناصر واقعی، داستان زندگی و فعالیت های این 
شخصیت برجسته را با زبانی داستانی و جذاب به تصویر می کشد و همچنین 
به فعالیت های کمتر شناخته شده وی در دوران ریاست جمهوری می پردازد.

در این کتاب، نویســنده با اســتفاده از نقل قول ها، خاطرات و اسناد معتبر، 
تصویری جامع و کامل از زندگی شــخصی و حرفه ای آیت ا... رئیســی ارائه 
می دهد. داســتان از کودکی او در محله نوغان مشــهد شــروع می شود و تا 
لحظــات پایانی زندگی او ادامه می یابد، به گونه ای که خواننده با تمامی فراز 
و نشــیب های زندگی وی آشنا می شــود. از برش اول تا برش 135 )قبل از 
ســقوط بالگرد( به زبان اول شخص و 5 برش آخر که مربوط به شب تاریخی 
انتظار مردم ایران بود به قلم ســوم شــخص روایت شده است. این بخش ها 
شامل داستان هایی از زمان تولد تا لحظه ای است که بالگرد رئیس جمهور در 

آسمان ابری ناپدید می شود. کل اثر در ۷ فصل تنظیم شده است.
اقدامات دوران ریاســت جمهوری بخش دیگر کتاب اســت که این بخش به 
اقدامات و فعالیت هایی که شــهید رئیســی در طــول دوران کوتاه خدمت 
به عنوان رئیس جمهور انجام داده و کمتر به آن ها اشاره شده است، می پردازد. 
به عنوان  مثال، فعالیت های ایشان در حوزه سیاست خارجی و اقدامات انجام 

شده در دوره کرونا مورد بررسی قرار می گیرد.
بخش بعــدی ورود به قوه قضاییه و ســایر مناصب اســت. کتاب همچنین 
به فعالیت های شــهید رئیســی از زمان ورود به قوه قضاییه توســط آیت ا... 
شــهید بهشــتی، حضور در آســتان قدس، ریاســت قوه قضاییــه و نهایتاً 
ریاســت جمهوری می پردازد. بخش پایانی کتاب انتظار تاریخی نام دارد. در 
بخــش آخر این اثر به انتظار تاریخی ملت ایران و بســیاری از کشــورهای 
منطقه و جهان اشــاره دارد که در آن شــب طولانی و سخت منتظر بودند 
 تا خبری از بالگرد رئیس جمهور و هیئت همراه برســد. روایت اول شــخص 
یکی از ویژگی های جالب توجه کتاب پایان مأموریت اســت که داســتان ها 
و ماجراها از زبان خود شــهید رئیسی روایت می شــود. این شیوه روایت به 
خواننــده امکان می دهد تا نگاهی نزدیک تر و شــخصی تر به زندگی و افکار 

ایشان داشته باشد.

ماجرای عشق پسری سنی به دختری شیعه در 
»رؤیای نیمه شب«

کتاب »رؤیای نیمه شــب« بــه قلم مظفر 
ســالاری که از سوی انتشــارات کتابستان 
معرفــت در ســال 1393 روانه بازار شــد، 
داســتان دلدادگی جوانی از اهل ســنت به 
دختری شــیعه مذهب را روایت می کند. راه 
وصال این دو جوان با موانع و اتفاقاتی تلخ و 

شیرین همراه می شود. 
شــخصیت محوری داستان پســری به نام 
هاشــم اســت، که پدر بزرگش کفالتش را 
به عهــده دارد. ابونعیم زرگــر، تاجر بزرگ 
جواهرات اســت. ابوراجح حمامی دوست پدربزرگ هاشم است، که دختری 
به نام ریحانه دارد. هاشــم عاشــق ریحانه می شود و داســتان ادامه می یابد. 
هاشــم می داند با شــکافی که مذهب بین او و ریحانه به وجود آورده، هرگز 
امکان رســیدن به ریحانه برایش وجود ندارد. به همین دلیل، او جرأت ابراز 

عشق را ندارد.
در ادامه داســتان، حاکم حله سعی می کند با سرکوب شیعیان و ایجاد نفرت 
میان ســنی مذهب ها و شــیعیان، جایگاه خود را محکم کند. در آن زمان، 
اصلی ترین اتفاق برای ابوراجح حمامی رخ می دهد؛ اتفاقی که باعث دگرگونی 
اعتقادی در حله می شــود. این کتاب را باید اثری عاشــقانه با زمینه مذهبی 

دانست.

دستکش هوشمند، با قابلیت کنترل ربات از راه دور
فن آوری

عکس خبر

  تظاهرات بزرگ حامیان فلسطین - مرکز شهر لندن

  اعتصاب رانندگان کامیون علیه افزایش قیمت سوخت - کلمبیا

شرایطدشواردریافتوامازدواج
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  زندگی عشایری

دانستنی

سلامت

نور زیاد خطرناک است

چگونه از سرماخوردگی جلوگیری کنیم؟

نتایج تحقیق جدید نشان می دهد افرادی که در مناطقی 
با آلودگی نوری شبانه بیشتری زندگی می کنند، ممکن 
است در معرض خطر ابتلا به بیماری آلزایمر، به ویژه در 

میانسالی باشند.
محققان اظهار کردند آلودگی نوری شبانه قوی تر از سایر 
عوامل خطر شناخته شــده مانند مصرف الکل، بیماری 
کلیوی، افسردگی و چاقی با بیماری آلزایمر در افراد ۶5 
ساله و بالاتر مرتبط اســت البته قرار گرفتن در معرض 
نور، خطر بیشتری برای مغز افراد زیر ۶5 سال به همراه 
دارد؛ شــدت نور زیاد در شب مهمترین عامل خطر برای 

آلزایمر زودرس در این گروه سنی بود.
ساینس گزارش کرد، محقق دانشگاه راش ایالات متحده 
اظهار کرد: ما نشــان دادیم در ایالات متحده بین شیوع 
بیمــاری آلزایمر و قرار گرفتن در معرض نور در شــب، 
به ویژه در افراد زیر ۶5 سال، ارتباط مثبتی وجود دارد.

آلودگی نوری شبانه - عامل محیطی قابل تغییر - ممکن 
است عامل خطر مهم برای بیماری آلزایمر باشد. محققان 
در این تحقیق، نقشه های آلودگی نوری 48 ایالت قاره ای 
را تجزیه و تحلیل کردند و آنها را با داده های ملی در مورد 
بروز بیماری آلزایمر و عوامل خطر شــناخته شده برای 

بیمــاری دژنراتیــو 

مغز مقایســه کردند. به نظر می رسد آلودگی نوری یکی 
از عوامل خطر آلزایمر برای ســالمندان است، اما نتایج 
نشان می دهد که تأثیر آن به اندازه عوامل دیگری مانند 
دیابت، فشار خون بالا و سکته مغزی نیست؛ اما محققان 
دریافتند هیچ عامل خطر دیگری از آلودگی نوری برای 

افراد جوان تر از ۶5 سال پیشی نمی گیرد.
به گفته محققان، نتایج نشان می دهد افراد جوان ممکن 
است به ویژه به اثرات قرار گرفتن در معرض نور در شب 

حساس باشند، اگرچه دلیل آن مشخص نیست.
این محققان معتقد هســتند ژنتیکــی که خطر ابتلا به 
آلزایمــر زودرس در فرد را افزایش می دهد بر پاســخ به 
استرس های بیولوژیکی تأثیر می گذارد و می تواند منجر 
به افزایش آسیب پذیری در برابر تأثیرات نور شبانه شود. 
علاوه بر این، افراد جوان تر بــه احتمال زیاد در مناطق 
شهری زندگی می کنند و سبک زندگی دارند که ممکن 
است قرار گرفتن در معرض نور در شب را افزایش دهد.

به گفته محققان، با توجه بــه این یافته ها، افراد ممکن 
اســت بخواهند قرار گرفتن در معرض نورهای روشــن 
در شــب را محدود کنند. تغییرات آســان برای اجرای 
آن شامل اســتفاده از پرده های خاموشی یا خوابیدن با 
ماســک چشم اســت. این ابزار به ویژه برای کسانی که 
 در مناطقــی با آلودگــی نوری بــالا زندگی می کنند 

مفید است.
محققــان افزودند: قرار گرفتن در معرض نور 
در داخل خانه می تواند به همان اندازه مهم 
باشــد. افراد باید قــرار گرفتن در معرض 
نــور آبی را کــه می تواند 
بر خــواب تأثیــر بگذارد 
محدود کننــد و در خانه 

خود دیمر نصب کنند.
آلزایمــر  نوشــت:  ایندیــن 
عقــل  زوال  نــوع  شــایع ترین 

اســت، اصطلاح کلی برای طیف وســیعی از شرایط که 
شــامل از دست دادن عملکرد شــناختی می شود شامل 
تشــکیل پلاک ها و گره ها در مغز و پیری ســریع برخی 
از نورون های مرتبط با ذخیره و پردازش حافظه اســت. 
علائم اولیه شــامل فراموشی است و با پیشرفت بیماری، 
بیماران بیشــتر گیج می شــوند، راه خــود را در اطراف 
مکان های آشــنا گم می کننــد و در برنامه ریزی و انجام 

کارهای ساده با مشکل مواجه می شوند.
بر اســاس برآوردهای سازمان بهداشــت جهانی از سال 
2023، بیش از 55 میلیون نفر در سراسر جهان از زوال 
عقل رنج می برند و آلزایمــر در تقریباً ۷5 درصد از این 
موارد نقش دارد. پیش بینی شــده است که بین سه تا 9 
میلیون هنــدی از این بیماری رنج می برند، این تعداد با 

افزایش سن جمعیت هند افزایش می یابد.
مدیکال نیوز گزارش کرد: تحقیقات در مورد زوال عقل و 
عواملی که در توســعه آن نقش دارند، با توجه به مسائل 
نوظهور در محیط به تکامــل خود ادامه می دهند. هنوز 
زود اســت که بگوییــم آیا آلودگی نوری ممکن اســت 
به خطــر زوال عقل کمک کند یا خیــر. با این حال، ما 
می دانیم که ایجاد عادات خواب خوب با مزایای سلامتی 

گسترده تری همراه است.
محققان خاطرنشــان کردند مکانیسم های بالقوه زیادی 
وجود دارد که از طریق آنها آلودگی نوری شــبانه ممکن 
است بر بیماری آلزایمر تأثیر بگذارند و یکی از آنها نقش 
اختلال خواب اســت و تأثیری که این مورد می تواند بر 
فرآیندهای مغز داشته باشــد، عامل مهمی است و باید 
آن را در نظر گرفت. ما می دانیم که خواب، نقش مهمی 
در پاکســازی پروتئین مرتبط با بیماری آلزایمر، معروف 
به آمیلوئید بتا، از مغز دارد. اگر خواب توســط چیزهایی 
مانند نور یا اختلال خواب درمان نشده مانند آپنه خواب 
مختل شود، توانایی مغز ما برای پاک سازی این پروتئین 

کاهش می یابد. 

با توجه به نزدیک شدن به فصل پاییز و احتمال ابتلا به 
ســرماخوردگی و آنفولانزا، لازم است به نکات پیشگیری 

از این بیماری ها بیشتر توجه شود.
باتوجه به اینکه میزان ابتلا به ســرماخوردگی و آنفولانزا 
در فصل پاییز بیشتر می شــود و ماه مهر و آغاز مدارس 
به زودی فرامی رســد، لازم اســت بــرای جلوگیری از 

سرماخوردگی های مکرر، نکاتی را مورد توجه قرار داد.
ســاتانا دوشیانتن، استاد پزشکی دانشگاه ملبورن در این 
باره تأکید کرد: برای کاهش خطر سرماخوردگی، مقابله 
با استرس مزمن مهم است. استرس مزمن احتمال ابتلا 

به ویروس را افزایش می دهد.
او ادامه داد: خواب کافی، فعالیت بدنی، تغذیه ســالم و 
تمرین هــای تمرکز حواس می تواند به محافظت در برابر 

سرماخوردگی کمک کند.
در دهه 1990، دانشــمندان در ایالات متحده آزمایشی 
را انجام دادند و بر این اســاس ذرات ویروسی را در بینی 

داوطلبان ســالم قرار دادند. ســپس آنهــا را به منظور 
قرنطینــه به هتلــی بردند. یکــی از مهم تریــن عوامل 
پیش بینی کننده احتمال عفونت، استرس روانی طولانی 
مدت بود. در ســال 2022 نیز یک مطالعه در دانشــگاه 
هاروارد نشان داد که استرس مزمن خطر ابتلا به کووید 

طولانی مدت را تقریباً 50 درصد افزایش می دهد.
تأثیر اســترس بر سیســتم ایمنی تا حد زیادی به دلیل 
افزایش ســطح هورمون کورتیزول اســت کــه منجر به 
التهاب مزمن می شود و عملکرد سلول های ایمنی مبارزه 

کننده با عفونت را مختل می کند.
به گفته این پزشــک، خواب کافی برای کاهش استرس 
و کاهش خطر ابتلا به ســرماخوردگی توصیه می شــود، 
چرا که خواب کافی ســطح کورتیزول را کاهش می دهد 
و همچنین در طول خواب، سیستم ایمنی مولکول هایی 
 را آزاد می کنــد کــه به مبــارزه با عفونت هــا و التهاب

 کمک می کند.

او تأکیــد کــرد: فعالیت بدنی منظم بــه بهبود عملکرد 
سیســتم لنفاوی که نقش کلیدی در انتقال سلول های 
ایمنی دارد، کمک می کند. فعالیت بدنی همچنین سطح 

هورمون استرس را کاهش می دهد.
اســتاد دانشگاه ملبورن توصیه کرد: غذا باید حاوی مواد 
مغذی کافــی به خصوص ویتامین های گروه B، منیزیم، 

آهن و روی باشد.
به گفتــه او، تمرین هــای مدیتیشــن و تمرکز حواس 
باعث افزایش ســطح هورمون های احساس خوب، بهبود 
خلق و خو و کاهش التهاب می شــود. تمرینات تنفسی 
برای اضطراب سیســتم عصبی پاراسمپاتیک را تحریک 
 می کند که با کاهش سطح کورتیزول به کاهش استرس 

کمک می کند.
پیش از این، دانشــمندان دریافتــه بودند که قطره های 
بینی مبتنی بر آب نمک خطر ابتلا به ســرماخوردگی را 

کاهش می دهد.

یک شــرکت دانش بنیان مســتقر در پــارک علم و 
فن آوری دانشــگاه تهران، موفق به طراحی و ساخت 
دســتکش کنترل هوشــمند، از ایده تــا محصول 
 شدند که قابلیت اســتفاده برای کنترل ربات از راه 
دور را دارد. رضا الماسی قلعه، مدیرعامل این شرکت 
دانش بنیان گفت: دستکش هوشمند، به کاربران این 
امکان را می دهد که داده های حرکتی مفاصل دست 
کاربر را با دقت بســیار زیاد و بدون تأخیر به محیط 
شبیه ســاز منتقل کند و یا برای کنترل یک ربات از 
راه دور استفاده شود. این محصول دانش بنیان نسبت 
به رقبای خارجی دقت بیشتری دارد و می تواند ثبت 

حرکات را از همه مفاصل دست انسان انجام دهد. با 
این وجود قیمت آن نصف قیمت نمونه های خارجی 

آن است.
مدیرعامل این شــرکت دانش بنیان مستقر در پارک 
علم و فن آوری دانشــگاه تهــران، در ادامه توضیح 
داد: محیط نرم افزاری توســعه داده شده توسط این 
شــرکت یک محیط کاربری کاربرپســند است که 
حرکات دست کاربر و داده های حرکتی آن را نمایش 
می دهد. الماســی قلعه، با بیان این که این دستکش 
هوشمند در زمینه بازی سازی و انیمیشن سازی هم 
کاربرد دارد، ادامه داد: این شــرکت آمادگی دارد تا 
نرم افزار شبیه ســاز متناســب با نیاز کاربر در حوزه 
توان بخشی، آموزش پزشکی، یا شبیه ساز آموزش در 

حوزه صنایع مختلف را هم ایجاد کند.
وی، تولید این محصول را حاصل بیش از دو ســال 
تــلاش بی وقفه تیم تحقیق و توســعه این شــرکت 
برشــمرد و افــزود: ایــن محصــول دانش بنیان از 
پیچیده ترین و به روزترین فن آوری های حوزه کنترل 
علاوه بر این، کیفیت پایین خواب ممکن است تأثیر 
گسترده تری بر ســایر عوامل خطر مانند افسردگی، 

سطح فعالیت بدنی و فشار خون بالا داشته باشد.

 برداشت بادام زمینی از مزارع آستانه اشرفیه

  افتتاح نمایشگاه ایران نوشت

سواد زندگی

ســازگار شــدن با هر شــرایط جدیدی 
دســت کم بین ده روز تــا یک هفته زمان 
می بــرد. از ایــن جهت مهم اســت که از 
همین یکی دو هفته مانده به آغاز ســال 
تحصیلی نــو فرزندانتان را به تدریج برای 

حضور در مدارس آماده کنید.
چنانچه شــما والدین کمی زمان بگذارید 
و صبــوری و حوصلــه کنیــد، حتماً که 
فرزندانتان راحت تر و با فشار روانی بسیار 
کمتــری از تعطیلات و شــرایط حاکم بر 
زندگی شــان وامی کنند و روانه مدرســه 

می شوند.
حتــی به رغــم اینکه بســیاری از بچه هــا در انواع 
اما مدرسه  کلاس های تابستانی شــرکت می کنند، 
نظم و حال و هوای خــودش را دارد و آمادگی های 
خاص خودش را می طلبد. در ادامه پیشنهاداتی برای 

آماده کردن فرزندان ارائه شده است. 
 به تدریج پیش بروید

روند آماده سازی فرزندان تان را یک یا دو هفته قبل 
از شــروع مدرسه آغاز کنید. به تدریج زمان خواب و 
بیداری فرزندتان را به برنامه مدرســه نزدیک کنید. 
این شــیوه می تواند کمک کند تا شــوک صبح زود 
هنگام شــروع مدرسه به حداقل برسد. هر چند روز 
یکبار زمان خواب و بیدار شــدن را 15 تا 30 دقیقه 

تنظیم کنید تا زمانی که به روال مورد نظر برسید.

 یک روال جدید ایجاد کنید
کــودکان و نوجوانــان خیلی زود خــود را با نظم و 
روال  جدید ســازگار می کنند، زیرا داشتن یک روال 
مشــخص به آنها حس امنیت می دهــد. یک برنامه 
روزانــه ایجاد کنید کــه زمان بیــداری، زمان غذا، 
دوره هــای مطالعــه، زمان بازی و زمــان خواب در 
آن مشــخص باشد. داشــتن یک روال ساختاریافته 
می توانــد باعث شــود که انتقال دوباره به مدرســه 

سهل تر و  قابل کنترل تر باشد.
 با فرزندان تان صحبت کنید

بــا فرزندان خود در مورد ســال تحصیلی پیش ِ رو 
صحبت کنید. در مورد احساسات، انتظارات و هرگونه 
نگرانی که ممکن است داشــته باشند، حرف بزنید. 
آنها را تشــویق کنید تا تجربیات تابستانی خود را به 

اشــتراک بگذارند و با برجسته کردن جنبه های 
مثبت، مانند ملاقات مجدد با دوستان و کشف 
موضوعات جدید، کمک شان کنید منتظر سال 
تحصیلی جدید باشند. از تجربه های خودتان در 
دوران مدرســه با بچه ها حرف بزنید. بکوشــید 
تصویر مثبتی ارائه دهیــد و بیان تان تا آن جا 
که ممکن اســت نصیحت گونه نباشد. در همین 
فضا از فرزندانتان بخواهید از تجربه ها، ترس ها و 

احساسات شان سخن بگویند.
 با هم به خرید برای سال نو تحصیلی بروید
فرزندان خود را در خریــد لوازم، لباس و لوازم 
جانبی مدرســه مشــارکت دهید. به آنها اجازه 
دهید مواردی را انتخــاب کنند که بیانگر فردیت و 
سبک آنها باشد. این خرید می تواند به ایجاد انتظار و 

اشتیاق برای اولین روز مدرسه کمک کند.
وقتی با بچه ها به خریــد می روید، با مدیریت مالی 
درســت و پیش بینی هزینه ها بکوشــید این فشــار 
روانی به فرزنتان وارد نشــود که شــما خیلی تحت 
فشار اقتصادی هستید؛ منظور این است که در یک 
فضای خوش و شاد تجربه خوبی را برایش رقم بزنید. 
از پیش روشــن کنید که قدرت خرید چه چیزهایی 
را دارید و به مراکــزی بروید که با توان مالی خرید 
شــما متناســب باشــد و در این عرصه رنگ وارنگ 
لوازم التحریر فانتزی و چه بسا کمتر کاربردی، خیلی 

تحت فشار قرار نگیرید. 

چگونه فرزندانمان را برای رفتن به مدرسه بعد از تعطیلات آماده کنیم؟

ادبیات
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